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شهردار شيراز: 

ساخت ایستگاه کلبه 
سعدی به زودی 

آغاز می شود

همیشه در صدر
شــرح حال آموزش و پرورش کشــور و 
کمبود نیروی انسانی در آن موضوعی است که گویی قرار 
نیســت به این زودی ها صدر اخبار اجتماعی را به دیگر 
اخبار واگــذار کند. دیگر خبرهــای اجتماعی در نهایت 
بتوانند برای ساعاتی توجه مخاطبان را به خود جلب کنند 
چراکه به زودی خبر تــازه ای از نهاد  پرورش و آموزش 
منتشر می شود که ابعاد تازه ای از آن را حکایت می کند. 
هرگاه اخبار اجتماعی را در رســانه و در خبرگزاری های 
رصد می کنیم با این چند دســته خبر در حوزه آموزش 
و پرورش مواجه می شــویم؛ دفترچه ای در حال انتشــار 
است یا پذیرفته پذیرفته شدگان آزمونی در حال معرفی 
 یا عــده ای در حال مصاحبه هســتند و آنچه در نهایت 
خبررســانی می شــود همچنان بحران نیروی انســانی 
در آمــوزش و پــرورش اســت سیســتمی کــه گویی 
تــازه بــه خود آمــده اســت چقــدر موضــوع نیروی 
 انســانی مهم اســت و ایــن آزمون هــا به ایــن زودی 

کسری آنها را جبران نمی کند.
حــالا که به خود آمــده متوجه کمبود نیروی انســانی 
شــده اســت و مشــکلات تأمین اعتبار به آنهــا اجازه 
نمی دهــد تا تعــداد معلمان مورد نیاز خــود به یک باره 
تأمیــن و رختی نــو بر تن سیســتم خود بیانــدازد از 
همیــن رو همچنان دعــوت به کار می کنــد از معلمان 
بازنشســته. با توجه به اینکه در هر نشســت خبری چه 
در بعد اســتانی و چه کشــوری آمار دقیق تعداد نیاز به 
معلم برای رفع کمبود در مدارس شــهری و روســتایی 
و حتی عشایری عنوان می شــود، تعداد بازنشسته ها در 
 هر ســال نیز مشخص اســت و اطلاعات دقیق از اینکه 
در چند سال آینده چه میزان معلم باید به مدارس ورود 
کند تا کمبود نیروی انســانی مرتفع شــود کمی عجیب 
به نظر می رســد که یک آزمون جامع رشته ها مانند آن 
چه در کنکور می بینیم برگزار نمی شــود تا شبهه تأمین 
اعتبار از طریق آزمون دهندگان که در هر مرحله آزمون 
به میزان وجه ثبت نامی اضافه می شــود مرتفع نگردد و 
یــا اصلًا هزینه برگزاری هر بار آزمون چقدر اســت؟ آیا 
برگــزاری یک آزمون جامع از برگزاری هر ســه ماه یک 

آزمون بیشتر است؟ 3

نماینده ولی فقيه در فارس و 
امام جمعه شيراز:

 اگر مسائل مادی 
مسئولان را منحرف کند 

 خیانتی سهمگین 
به دنبال دارد

صفحه 3

استاندار فارس در بازدید از مناطق زلزله زده 
شهرستان اوز تأکيد کرد:

 برخورد با ناظران 
ساختمانی سهل انگار

 رئيس سازمان مدیریت حمل ونقل مسافر شهرداری شيراز:
ناوگان شیراز به سمت خرید خدمت و مالکیت شهرداری سوق داده می شود

سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس:
377ساخت هتل و فروشگاه بزرگ در فرودگاه شیراز در دستورکار است

بازگشایی مسیر دروازه قرآن؛

 سـخت بود 
امـا شـد

 اتمــام عملیــات عمرانــی به جــای 40 روز در مدت 
یک ماه کار فشــرده و شــبانه روزی برای پاسخگویی 
به یک مطالبه جدی شــهروندان و رفــع یک دغدغه 
و یک خطر از دروازه اصلی و ورودی شــهر شــیراز از 
جملــه پیامدهای پایــان یافتن عملیــات لوله گذاری 

مســیر دروازه قرآن تا چهاراه هفت تنان است. مسیری 
که به دلیل ترددهای بی شــمار، مســائل ترافیکی به 
 همراه داشــت و بعضاً کار را با حساســیت بیشــتری
 همراه کرده بــود. اما چرا اهمیت لوله گذاری مســیر 

صفحه 3دروازه قرآن تا چهارراه هفت تنان دارای...
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سخنگوی وزارت امور خارجه:
ارتش جنایتکار رژیم 

صهیونیستی مبتلا به بیماری های 
مزمن روانی است

ناصــر کنعانی، ســخنگوی وزارت امور خارجه 
کشــورمان در واکنش به جســارت نظامیان 
صهیونیست به چند بانوی فلسطینی در صفحه 
شخصی خود در فضای مجازی نوشت: ارتش...

رئيس جمهور:
کسری بودجه را بدون چاپ 

پول برطرف کردیم
سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور در جریان 
ســفر به اســتان خراســان جنوبی در دیدار 
جمعی از علما، ائمه جمعه و جماعت استان، 
علما و روحانیان را پیشتازان عدالت خواهی و 

مبارزه با ظلم و تعلیم و تربیت نفوس...

سفر وزیر کشور به جنوب فارس؛

روایت همبستگی و وحدت مذاهب تا هم افزایی دولت و خیرین
صفحه7
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رئيس ستاد مرکزی اربعين 
حسينی: 

حدود 49 درصد زائران 
از مرز مهران به کشور 

بازگشته اند
سیدمجید میراحمدی، رئیس ستاد مرکزی 
اربعین حسینی اعلام کرد: سال های گذشته 
بــا چند چالش مهم مواجه بودیم و بعضی از 

آن ها نیز مکرر در حال تکرار بود، یکی ... 2

بزرگ ترین بانک روسیه خدمات جدیدی 
را در ایران راه اندازی کرد

فارس، یک بانک بزرگ روســی، خدمات جدیدی را در 
ایران  ارائه می دهد و مشــتریان این بانک قادر به انتقال 

پول به ایران می شوند.
اسبربانک روسیه، اعلام کرده است بر اساس خدماتی که 
به مشتریان خود می دهد آنها قادر می شوند که پول های 

خود را به ایران منتقل کنند.
این بانک تأکید کرده اســت که انتقال پــول برای افراد 
و تجارت هایی که  از حســاب اســبربانک استفاده کنند، 

امکانپذیر خواهد بود.
در این بیانیه تأکید شــده اســت: » خدمات انتقال پول 
 بــه ایران رویکرد جدیدی اســت و تقاضا بــرای آن باید

 ارزیابی شود.«
بر اســاس اعلام اســبربانک، حواله روبلی با کمیســیون 
اســتاندارد یــک درصد مبــادلات بین المللــی به بانک 

پاسارگاد در ایران ارسال می شود.
بر اســاس این گزارش، در دســامبر گذشته، وی تی بی 
بانــک دومین بانک بزرگ روســی، چنین خدماتی را در 
ایــران راه اندازی کرد و در اواخر ماه می شــعبه ای را در 
ایران افتتاح کرد، وی تی بی نخســتین بانک روسی بود 

که خدمات بانکی در ایران ارائه می دهد.
بر اســاس آمارهای رســمی، مســکو و ایــران در تلاش 
برای تقویت قراردادهای خــود در مواجهه با تحریم های 
اقتصادی غرب هســتند در ســال 2022 ارزش مبادلات 
کالا و خدمات بین این دو کشــور با 15 درصد افزایش به 

رقم 4/6 میلیارد دلار رسید.
هر دو کشور در بیشتر زمینه های همکاری نظیر مسافرت، 
افزایــش قابل ملاحظه ای داشــتند بر اســاس آمارهای 
گمرک، تعداد افراد روسی که به ایران وارد شده اند در سه 
ماهه نخست سال 2023 نسبت به 2019 چهار برابر شده 
اســت. بزرگ ترین بانک در روسیه و اروپای شرقی بوده، 
همچنین به عنوان ســومین بانک بزرگ در اروپا شناخته 
می شود. شعبه مرکزی این بانک، در شهر مسکو قرار دارد. 

اسبربانک در سال 1۸41 تأسیس شده است.

واگذاری رایگان مسکن به خانواده های 
دارای فرزند چهارقلو به بالا

باشگاه خبرنگاران، معاون رئیس جمهور در امور زنان و 
خانواده از واگذاری رایگان مســکن به خانواده های دارای 
فرزندان چهارقلو به بالا خبر داد. انســیه خزعلی، معاون 
رئیس جمهــور در امور زنان و خانواده در دیدار با خانواده 
پنج قلو ها اعلام کرد: در بودجه ســال 1402 مقرر شده 
است برای خانواده های دارای فرزندان 4قلو به بالا، مسکن 
رایگان واگذار شــود که این قانــون مجزا از قانون جوانی 
جمعیت است. معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده 
افزود: در قانون جوانی جمعیت، والدین مکلف هستند به 
صورت اقســاط هزینه مسکن را بپردازند، اما در این طرح 
ویژه، واگذاری مســکن به خانواده چهار قلو ها و بیشتر به 

صورت کاملًا رایگان انجام می شود.
وی در ادامــه این دیدار با حضور در بخش زنان و زایمان 
بیمارستان بقیه ا... با تعداد دیگری از مادران از جمله سه 
مادر دارای فرزندان دو قلو نیز گفتگو و در جریان درمان 

و سلامت آن ها قرار گرفت.

پاسخ قاطع ایران به بيانيه شورای همکاری 
خليج فارس؛

به پیشبرد برنامه هسته ای ادامه می دهیم و 
تحت تأثیر فشارها قرار نمی گیریم

 

ایرنا، ســخنگوی وزارت امور خارجــه اظهار کرد: جزایر 
ســه گانه جزء لاینفک و ابدی خاک جمهوری اســلامی 
ایران اســت و اشاره به آنها در بیانیه اخیر نشست شورای 
وزیران شــورای همکاری خلیج فارس فاقد هرگونه ارزش 
سیاسی و حقوقی است. ناصر کنعانی در واکنش به بیانیه 
اخیر شورای وزیران شــورای همکاری خلیج فارس بیان 
کرد: جمهوری اســلامی ایران بارها بر تمامیت سرزمینی 
و حاکمیت خود بر جزایر ایرانی بر اســاس اصول و قواعد 
پذیرفته شده حقوق بین الملل تأکید و تصریح کرده است.

سخنگوی وزارت امور خارجه درباره بهره برداری از منابع 
مشــترک در خلیج فارس افزود: جمهوری اسلامی ایران، 
بر اساس مذاکرات دوجانبه خود با دولت کویت و سوابق 
مذاکراتی، همواره بر همکاری دوستانه و سازنده در حوزه 
انرژی از جمله در منطقه آرش تأکید کرده اســت؛ بدون 
تردیــد، رفتارهای مبتنــی بر توجه به منافــع و مصالح 
مشــترک، می توانــد زمینه های مناســب همکاری های 
منطقه ای را فراهم کند.کنعانی ادامه داد: کشورهای حوزه 
خلیج فارس باید بر اســاس حســن نیت و حقوق تاریخی 
از منابع بستر و زیربســتر خلیج فارس در راستای منافع 
مشــترک ملت ها بهره برداری کنند.سخنگوی وزارت امور 
خارجه در خصوص ادعاهای مربوط به برنامه هســته ای 
صلح آمیز کشــورمان نیز تأکید کرد: جمهوری اســلامی 
ایــران به پیشــبرد برنامــه صلح آمیز هســته ای خود و 
همکاری بــا آژانس بین المللی انــرژی اتمی وفق حقوق 
و تکالیــف ذیل معاهده عدم اشــاعه و موافقت نامه جامع 
پادمان به صورتی سازنده ادامه داده و تحت تأثیر مداخلات 
و فشارهای سیاســی و تبلیغاتی قرار نمی گیرد.کنعانی با 
اشــاره به ضرورت حفاظت همه طرف ها از فضای مثبت 
جدیــد حاکم بر فضــای منطقه ای و لــزوم تقویت روند 
هم افزایی و همگرایی منطقه ای در مســیر تأمین منافع و 
مصالح مشترک ملت های منطقه، افزود: جمهوری اسلامی 
ایران از همسایگان انتظار دارد با رویکردی واقع بینانه، از 
طرح ادعاهای غیرواقعی پرهیز کرده تا زمینه برای ارتقا و 

تعمیق مناسبات منطقه ای فراهم شود.

آزادی ۹ ایرانی از زندان های سریلانکا 
و بازگشت آنها به کشور

ایسنا، بنا بر اعلام وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران، در راســتای سیاســت های اصولی کشــورمان در 
حمایت همه جانبه از شــهروندان ایرانی در سراسر جهان، 
در جدیدترین اقدام با پیگیری های نمایندگی کشــورمان 
در ســریلانکا و با مســاعدت ها و حمایت های گســترده 
حســین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشورمان، 9 

زندانی از زندان سریلانکا آزاد و به کشور بازگشتند.
بر اســاس این گزارش، در هفته های گذشته نیز 2 ایرانی 
دیگر از زندان های ســریلانکا آزاد و به کشور بازگشته اند 
و امیــد آن می رود که رونــد آزادی زندانیــان ایرانی از 
زندان های سریلانکا ادامه داشته و در ماه های آتی شاهد 
آزادی تعداد بیشــتری از شهروندان ایرانی زندانی در این 

کشور باشیم.

تسنيم، احســان خاندوزی، وزیر اقتصاد در گفت و گو با خبرنگاران 
اقتصادی در پاســخ به این پرســش که دولت چــه کرد که برخلاف 
انتظارات که دلار را 70 هزار تومان پیش بینی می کردند شاهد ریزش 
در بازار دارایی ها بودیم گفت: مطلع هستید که تورم در کنار رشد، از 
جمله شاخص های برآیند و برون داد کل سیستم اقتصاد کشور است. 
بــه این معنا که مجموعه زیادی از مؤلفه ها در اقتصاد عمل می کند و 
در نهایت خود را در آن نشــان می دهد. هم رشد اقتصادی هم تورم 

متاثر از 2دسته عوامل بلندمدت و کوتاه مدت هستند.
ما در عوامل بلندمدت تورم ســال های خوبی را پشت ســر نگذاشته 
بودیم. مشــخصاً از سال 1397 تورم وارد فاز جدیدی شده بود. تورم 
در این بــازه زمانی از میانگیــن 25 درصد بــه میانگین 40 درصد 
جهش کرد. لازم بود دولت بر موتورهای تورم زا تمرکز کند و البته بر 

انتظارات ارزی کوتاه مدت.
نتایج کنترل نقدینگی باید از نیمه دوم ســال 1401 خود را نشان 

می داد؛ جنگ ارزی مانع شد
وزیر اقتصاد افزود: موتورهایی که این تورم را تشدید می کرد به لحاظ 
نظری و تجربه کشــورها مشخص است. در بلندمدت مسئله کمیت و 
کیفیت نقدینگی در کنار اقتصاد سیاســی بخش غیرمولد و دارایی ها 
)زمین و ارز( اســت. بنابراین لازم بود تا برای موتورهای تورم ترمزی 
گذاشته شــود و تاثر آن نیز با وقفه ای خود را در اقتصاد ایران نشان 

می داد. گرچه سیاست های کنترل نقدینگی از اوایل سال 1401 آغاز 
شد و ما باید نتایج آن را از نیمه دوم سال گذشته مشاهده می کردیم 
اما جنگ ارزی تمام عیار در آذر و دی آغاز شد و سبب شد به لحاظ 
انتظاراتی عنصر کوتاه مدت تورم که همان مســئله لنگر اســمی ارز 
هست، جهش پیدا کند، در نهایت شــاهد کاهش تورم در نیمه دوم 
ســال 1401 نیز نباشــیم. وی گفت: با این وجود دولت از سیاست 
خود عقب نشــینی نکرد و همچنان بر مهار نقدینگی و انتظارات ارزی 
تاکیــد کرد تا از التهابــات ذهنی مربوط به آینــده ارزش پول ملی 
بکاهد. اتفاقاتی که در اســفند ماه سال گذشته با نقش آفرینی چین 

در احیاء روابط ایران و عربستان رخ داد و مذاکرات آزادسازی ارزهای 
بلوکه شده و الحاق ایران به پیمان های بین المللی موجب شد تا عنصر 

کوتاه مدت انتظارات نیز در 6ماهه اول 1402 مدیریت شود.
خاندوزی در ادامه گفت: اگر طی6  ماه اخیر شــاهد ثبات نسبی نرخ 
تورم در اقتصاد ایران هستیم، که البته باز هم ایده آل نیست، محصول 
کنترل دو دســته از عواملی اســت که مهار مؤلفه بلند مدت و عنصر 
کوتاه مدت و انتظارات ارز است که اگر جنگ روانی ارزی علیه مردم 

ایران راه نیفتد امیدواریم در ماههای بعد هم تداوم یابد.
وی در خصوص پیش بینی  از وضعیت تورم کشور گفت: پیش بینی ها 
همیشــه مشروط اســت. اگر متغیر ناگهانی و برون زای دیگری بیاید 
می تواند پیش بینی هــا را تحت تاثیر قرار دهد. با فرض اینکه ارز های 
آزاد شده کمک می کند بانک مرکزی بتواند امسال را به جهت نوسان 
ارزی مدیریت کند، به نظر می رسد ما اسفند ماه را با تورمی در حدود 

40 درصد به پایان می بریم.
 تورم نقطه به نقطه البته امروز به زیر 40 درصد رسیده است و ادراک 
مردم عمدتا مقایسه نقطه ای سالانه است یعنی وقتی مردم مهر سال 
گذشــته را با امسال مقایسه کنند. مشکل معیشت مردم عمدتاً ناشی 
از گرانی مسکن و چند قلم خوراکی مثل گوشت است. تورم نقطه به 
نقطه تا پایان ســال جاری پایین تر از تــورم میانگین خواهد بود و به 

نظر می رسد که در کانال 30 درصد خواهد ماند.

ایرنا، رئیس گروه پیشــگیری از اعتیاد ســازمان بهزیستی 
کشــور گفت: حدود ۸0 درصد تماس گیرندگان با خط ملی 
اعتیاد به شــماره 0962۸، بانوانی هســتند که در بین آنها 
افرادی وجود دارند که مصرف کننده مواد هســتند. ماریت 
قازاریــان افــزود: این زنــان در تماس با خط ملــی اعتیاد، 
راهنمایی هــای لازم را دریافت می کنند و از ابتدای امســال 
تاکنــون، به طور میانگین ماهانه حــدود 25 هزار نفر با این 
ســامانه تماس گرفتند. وی یادآوری کرد: شــماره 0962۸، 
خطی برای راهنمایی در زمینه پیشــگیری و درمان اعتیاد 
اســت و اگر کســی نیاز به درمان یا ســئوالاتی درباره انواع 
درمان داشــته باشــند یا حتی اگر بخواهد به مراکز درمانی 
مراجعه کند، نشانی کلینیک یا مراکز درمان اعتیاد که مجوز 

معتبر داشته باشد را به آنها می دهیم.
وی دربــاره افرادی که با خط ملــی اعتیاد تماس می گیرند، 
اضافه کرد: ممکن اســت کسی در خانواده فرد معتاد داشته 
باشــد و بپرســد که چطور می توانم او را برای درمان راضی 
کنم و خط ملی اعتیاد از این دست راهنمایی ها ارائه می دهد.
رئیس گروه پیشــگیری از اعتیاد ســازمان بهزیستی کشور 
تأکید کرد: ســامانه خط ملی اعتیاد ایــن امکان را دارد که 
علاوه بــر راهنمایی های مربوط به پیشــگیری و درمان، در 
صورت لزوم ارجــاع بیمار به مراکز معتبر را انجام می دهد و 
در این زمینه بانک اطلاعات مراکز درمان سراســر کشور را 

داریم که در اختیار متقاضیان گذاشته می شود.

قازاریــان اظهار کرد: افرادی که با خــط ملی اعتیاد تماس 
می گیرند، فقط افراد معتاد نیستند بلکه ممکن است افرادی 
دیگر، ســئوالی راجع به مواد مخدر داشته باشند یا کودکی 
دارند که مدرسه می رود و در زمینه امور پیشگیرانه نیازمند 
راهنمایی باشند که عمدتاً مادران و همسران به دلیل نگرانی 
و دغدغه هایی که دارند، بیشترین تماس گیرندگان با سامانه 

یاد شده، هستند.
رئیس گروه پیشــگیری از اعتیاد ســازمان بهزیستی کشور، 
گفــت: اکنون تماس گیرندگان درباره مواد مخدر صنعتی از 
قبیل گل و شیشــه بیشترین سئوالات را می پرسند. البته در 
مورد مواد دیگر هم ســئوالاتی دارند و بیشترین تماس های 
ما مربوط به افرادی اســت که می پرســند چطــور معتاد را 
راضــی کنیم که برای درمان اقدام کند. قازاریان افزود: یکی 
از ســئوالاتی که برخی از تماس گیرندگان در ســامانه خط 
ملی اعتیاد می پرســند، این است که چطور می توان معتاد را 
دســتگیر کنیم و او را از فضــای محل یا منزل دور کنیم اما 
باید گفت که ما چنین خدمتی نداریم و صرفاً کار راهنمایی 

افراد را انجام می دهیم.
وی ادامه داد: تماس گیرنــدگان درباره مراکز درمان معتبر 
درمانی هم سئوال می پرسند که این مورد هم دارای فراوانی 
چشــم گیری اســت.به گفته وی، خط ملی اعتیاد با شماره 
0962۸ همه روزه حتی در ایام تعطیل از ساعت هشت صبح 

تا 20 پاسخگوی مردم است.

مهر، سردار احمدرضا رادان، فرمانده 
کل انتظامی کشــور در مرز چذابه با 
اشاره به بازدید از تمامی مرزهای کشور 
 اظهار داشت: الان تعداد خروج زوار از 
کشــور از چهار میلیون نفر عبور کرد 
و رکورد همه ســاله شکسته شد در 
بازگشــت هم رکورد زده شد.  امسال 
در کنار ســرعت و دقــت در خدمات 

دهی به دلدادگان و دلباختگان حســینی رکورد همه ســاله زائران حسینی زده شد. وی 
افزود: در این مســیرها که قرار می گیریم شــاهد آن هســتیم که همه با هر زبان و با هر 
قومیتی برای عشق اباعبدا... الحسین یک دل شده و این همدلی و همراهی یادآور روزهای 

دفاع مقدس و توسل های خالصانه به محضر اباعبدا... است.
فرمانده کل انتظامی کشــور با بیان اینکه، نکته قابل توجه اینجاســت که درصد زیادی از 
زائران را جوانان تشــکیل داده اند تصریح کرد: این موضوع نشــان از آن است که یک امت 
جوان در خط ولایت و عاشــق به اباعبدا... هســت که می توانند در مسیر حضرت حجت 
قرار بگیرد و این همان چیزی اســت که دشمن از آن می ترسد یعنی دشمن می ترسد از 
جوانی که معنا را بفهمد، معنی را بفهمد، طریق را بفهمد و در طریق بتواند جانبازی کند.
وی با بیان اینکه حقیقت امر این اســت کــه در این پیاده روی عظیم اربعین نه تنها یک 
کشــور، بلکه یک دنیا حول محور اباعبدا... با عنوان اربعین جمع شده اند، خاطرنشان کرد: 
بیش از 10 کشور از اتباع کشورهای مختلف از مسیر مرزهای ایران به سمت عراق رفته اند.
ســردار رادان در خاتمــه ضمــن تشــکر از دولــت عراق بــرای همکاری اســتثنایی و 
 بی نظیرشــان، گفت: بیش از 400 هزار نفر از زائران اتباع از مرزهای ایران راهی سرزمین 

دلدادگی شده اند.

رئيس گروه پيشگيری از اعتياد سازمان بهزیستی کشور:

  ۸۰ درصد تماس گیرندگان با خط ملی

 اعتیاد زنان هستند

فرمانده کل انتظامی کشورخبر داد:

خروج بیش از ۴۰۰ هزار زائر اتباع 
خارجی از مرزهای ایران

وزیر اقتصاد: 

تورم نقطه به نقطه تا پایان سال در کانال 30 درصد می ماند

صفحه 3

این فقط یک جابه جایی نیست

از دروازه کازرون به خیابان کارگر 



فرمانده نیروی دریایی سپاه:
 اقتدار دفاعی ایران ثمره وحدت و یکپارچگی 

نیروهای مسلح است

فارس- سردار ســرتیپ پاسدار علیرضا تنگسیری، فرمانده نیروی دریایی 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به همراه جمعی از فرماندهان و معاونان این 
نیرو به مناسبت گرامیداشت سالروز پدافند هوایی با حضور در ستاد نیروی 

دریایی سپاه، با امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد دیدار و گفت وگو کردند.
فرمانده نیروی دریایی ســپاه پاســداران گفت: امروز پدافند هوایی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران به روزترین و مجهزترین سامانه ها را در اختیار دارد 
و این واقعیتی انکارناپذیر است که نیروهای مسلح ما از قدرت برتر پدافند 
هوایی در منطقه برخوردار هستند و دشمنان نیز این را به خوبی می دانند.
دریادار تنگســیری، اقتدار دفاعی و قدرت بازدارندگی اطمینان بخش ایران 
اسلامی را ثمره وحدت و یکپارچگی نیروهای مسلح تحت تدابیر و منویات 
فرماندهــی معظم کل قــوا عنوان کرد و گفت: ایــن همدلی و اتحاد بین 
نیروهای مســلح موجب خشــنودی مقام معظم رهبری )مدظله العالی( و 

مباهات ملت عظیم الشأن ایران است.
فرمانده نیروی دریایی ســپاه پاسداران اظهار کرد: به واسطه همت بلند و 
اعتماد به توانمندی جوانان و دانشــمندان داخلی از محدوده شعار خارج و 
وارد عرصه عمل و تجربه و به یک قدرت در منطقه و جهان تبدیل شده ایم.

معاون اول رئیس جمهور خواستار شد:
 اعزام 30 دستگاه اتوبوس از هر استان به مرز مهران

فارس- محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در پی ازدحام زائران در مرز 
مهران و کمبود وسایل حمل ونقل، با همه استانداران تماس گرفته و از آن ها 
خواسته است هرکدام از استان ها به سرعت 30 دستگاه اتوبوس برای انتقال 

زائران از مرز مهران اعزام کنند.
گفتنی است از عصر پنج شنبه با افزایش برگشت قابل توجه زائران اربعین 
حسینی، تقاضا برای اســتفاده از اتوبوس های بین  شهری پایانه برکت در 
نقطه صفر مرزی افزایش قابل توجهی داشــته است و تعدادی از مردم در 

پایانه مسافربری مهران در انتظار اتوبوس هستند. 
معــاون اول رئیس جمهور همچنین در روز یازدهم شــهریور از مرز مهران 
بازدید کرده و از نزدیک در جریان وضعیت زیرساخت ها و تردد زوار اربعین 

قرار گرفته بود.

سخنگوی وزارت امور خارجه:
ارتش جنایتکار رژیم صهیونیستی مبتلا به بیماری های 

مزمن روانی است

مهر- ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت 
امور خارجه کشــورمان در واکنش به 
جسارت نظامیان صهیونیست به چند 
بانوی فلســطینی در صفحه شخصی 
خود در فضای مجازی نوشــت: ارتش 
جنایتــکار اســرائیل علاوه بــر ابتلاء 
بــه جنون، ترور و کشــتار، بــه انواع 
بیماری هــای مزمن روانــی و اخلاقی 

مبتلاست.
وی افزود: جسارت بی شرمانه نظامیان 

این رژیم نســبت به چند بانوی فلسطینی در هجوم به الخلیل، محکوم و 
مایه رسوایی حامیان این رژیم است.

ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان یادآور شد: انتظار می رود سازمان 
ملل و نیز سازمان همکاری اسلامی به مسؤلیت خود عمل کنند.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام: 
مردم حامی انقلاب هستند و صحنه را خالی نمی کنند

 
ایرنا- محمدحســین صفارهرندی، عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
در ســخنرانی پیش از خطبه های نمازجمعه تهران با گرامیداشت خاطره 
شــهدای قیام خونین ۱۷ شــهریور ۵۷ علیه رژیم ستم شاهی که »جمعه 
ســیاه« نام گرفت، به زمینه های وقوع این رخــداد پرداخت و گفت: بعد 
از شــروع نهضت اســلامی این حرکت در ماه رمضان ســال ۵۷ با غلیان 
احساســات دینی و افزایش معرفت نسبت به حقایق به نقطه ای رسید که 

عید فطر در تناسب با این موضوع برگزار شد.
وی افزود: مردمی که صبح روز عید فطر برای اقامه نماز به امامت شــهید 
مفتح در مســجد قبا حضور پیدا کردند، شــنیدند که قرار شــده نماز در 
تپه های قیطریه در فضای باز برگزار شود؛ بنابراین جمعیت عظیم مردمی 
به صورت خودجوش حرکت کرد و در خیابان شــمیران سابق راهپیمایی 

اعتراضی برگزار شد و همان روز نام این خیابان به شریعتی تغییر یافت.
صفارهرندی ادامه داد: جمعیت در آن روز به حدی زیاد بود که نمی شــد 
انتهایی برای آن متصور بود؛ این جمعیت تا عصر آن روز به راهپیمایی ادامه 
دادند و از خیابان بهشــتی عبور و به سمت خیابان ولی عصر حرکت کردند 
و بعد هم به میدان انقلاب رســیدند و همه این اتفاق پیش چشم نیروهای 

نظامی رژیم که متحیر بودند، رقم خورد.
وی خاطرنشان کرد: بعد از این راهپیمایی پرشکوه، جریان هدایت انقلاب 
در ایران به ویژه شهید بهشــتی به این نتیجه رسیدند که حیف است این 
ظرفیتی که در راهپیمایی پدیدار شــد از بین برود و لذا دو ســه روز بعد 
راهپیمایی دیگری در میدان آزادی تکرار شــد و در آنجا شــهید بهشتی 

سخنرانی کرد و نماز ظهروعصر با حضور پرشور مردم انقلابی اقامه شد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه در این راهپیمایی مردم 
برای تجمع در میدان شهدا قرار گذاشتند، یادآوری کرد: میدان شهدا روز 
۱۷ شهریور و قبل از کشتار میدان شهدا نام گرفته بود؛ به این صورت که 
ســه روز قبل از این تاریخ چند نفر که به ســمت میدان ژاله حرکت کرده 

بودند، با نیروهای اهریمنی رژیم برخورد کرده و شهید شدند.
صفار هرندی ادامه داد: رژیم شــاه با ترس و هراس از این اتفاقات، در روز 
۱۷ شهریور اعلام حکومت نظامی کرد و جمعیت غالب هم از اعلام حکومت 
نظامی بی خبر بود؛ بنابراین حکومت شاه که تصمیم گرفت زهرچشمی از 

مردم بگیرد، با بی رحمی مردم را به رگبار بست.
وی با بیان اینکه ۱۷ شــهریور به فصل جدیدی از حیات انقلاب اســلامی 
تبدیل شــد، ادامه داد: پیام حضرت امــام )ه( که به فاصله یک روز بعد از 
این واقعه تلخ و خون بار صادر شد، به بهت سنگینی که بعد از این جنایت 

حاکم شده بود پایان داد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت گفت: پیام امام )ره( به گونه ای بود که انگار 
هیچ اتفاقی نیفتاده اســت اما بعد از ایــن پیام، مردم روحیه جدیدی پیدا 
کردند. امام گفته بودند همه شهدای ۱۷ شهریور همانند مصطفی من بودند 

و ای کاش من هم در میان آنها بودم و شهید می شدم.
صفارهرندی با اشاره به اینکه برخی جریانات سیاسی قادر به درک حقیقت 
۱۷ شهریور نبودند، اظهار داشــت: برخی از سیاسیون بعد از ۱۷ شهریور 
می گفتند کار نهضت تمام شد و نباید تندروی می کردیم؛ همچنین بعضی 
عناصر سیاســی وابســته به منافقین در تحلیل های خود در داخل زندان 
می گفتند کار انقلاب تمام شــد و نهضت سر بلند نخواهد نکرد و تظاهرات 
مردم را محکوم کردند و حتی فرِِد هالیدِی بعد از ســرکوب ۱۷ شــهریور 
گفت فاتحه انقلاب برای ۱0 سال آینده خوانده شد اما چند ماه بیشتر طول 

نکشید که مشخص شد این ها چقدر با حقیقت فاصله دارند.
وی در ادامه اظهار کرد: دلیل اصلی اعتماد امام راحل به مردم نیز این بود 
که او باور داشت مردم، متدین، انقلابی و اربعینی هستند و به همین دلیل 

کلمه خدا از کلام رهبر نهضت اسلامی مردم حذف نشد.
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام یادآور شــد: مردم به دلیل حسینی 
بودن و دلبستگی به اهل بیت، حامی انقلاب هستند و به آسانی صحنه را 

ترک نمی کنند.
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فارس- ســیدمجید میراحمدی، رئیس ستاد مرکزی اربعین 
حسینی اعلام کرد: سال های گذشته با چند چالش مهم مواجه 
بودیــم و بعضی از آن ها نیز مکرر در حــال تکرار بود، یکی از 
این چالش ها، ماندگاری زائران بود، بعضی موارد سیل جمعیت 
باعث بروز مشــکلاتی می شــد و هر لحظه احساس می کردیم 
امــکان دارد با خطر بزرگی مواجه شــویم، بــه همین دلیل 
ماندگاری در پشت مرزها خیلی طول می کشید، برای حل این 
موضوع برنامه ریزی مفصلی انجام دادیم، مرز خسروی دو درب 
خروجی داشــت که کار را ســخت کرده بود، از طرفی تعداد 
گیت های عراق بسیار محدود بود و سرعت کُندی داشت. ما با 
عراقی ها مذاکراتی  برای حل این مسئله انجام دادیم، در همین 
راستا دو درب خروجی در مهران به ۵ درب تبدیل و 30 گیت 
عراقی بیش از ۴ برابر شد. میراحمدی افزود: توافق کرده بودیم 
اطلاعات  پلیس گذرنامه ما پس از کنترل توسط کارکنان فراجا 
مستقیم وارد سیســتم های عراقی شود و آن ها کنترلی انجام 
ندهند که در نتیجه این کار ماندگاری زائران در مرز مهران که 

چند ساعت زمان می برد را به چند دقیقه کاهش داد.
وی تصریح کرد: مرز خسروی ۲۴ ساعته شد، از حشدالشعبی 
که امنیت را برقرار کرد، تشــکر می کنیم و درب های خروجی 
نیز زیاد شد، گیت ها از ۵0 گیت به 9۲ گیت افزایش پیدا کرد. 
گیت های مرز تمرچین نیز از بیست گیت به ۲۸ گیت افزایش 
پیدا کرد و شبانه روزی شد، از طرفی تعداد گیت های مرز چذابه 
از ۲۴ گیت به 36 گیت رســید و بــه اتباع خارجی اختصاص 
یافت، تعداد گیت های مرز باشــماق نیز از دو گیت به دوازده 

گیت افزایش یافت.
 برای عبور تا ۶ میلیون زائر برنامه ریزی کرده بودیم 

رئیس ستاد مرکزی اربعین با بیان اینکه برای عبور تا 6 میلیون 
زائر برنامه ریزی کرده بودیم، گفت: طول سفر از ابتدای ماه صفر 
قرار داده شد و بیش از یک میلیون زائر از اول تا دهم ماه صفر 

عازم شده بودند، از آنجایی که موکب های عراقی کارشان را از 
دهم ماه صفر شروع می کنند، باید در این بازه زمانی موکب های 
ایرانی را گســیل می کردیم و امور مدیریت می شد تا زائران در 

مرزهای خودمان یا شهرهای عراق دچار مشکل نشوند.
   49 درصد زائران از مرز مهران بازگشته اند

میراحمدی گفت: خروج از مرز مهران ۴۷/۱ درصد بوده است، 
مرز شلمچه بیش از ۲۵ درصد، چذابه 9/۵ درصد، خسروی ۱۵/3 
 درصد، تمرچین ۱/۵ درصد و باشــماق۱/3 درصد بوده است.
وی بــا بیان اینکــه حدود ۴9 درصــد زائران از مــرز مهران 
بازگشته اند، در مورد مشــکلات فعلی حمل ونقل مرز مهران، 
گفت: اگر به بیانیه های ستاد مرکزی اربعین توجه می کردید، 
متوجه می شدید که دائماً در مورد این روزها هشدار می دادیم؛ 
پیــش از روز اربعین که در مرزها حضور داشــتیم، رانندگان 
به کمبود مســافر اعتراض می کردند؛ رخ دادن این حوادث را 
پیش بینــی می کردیم، با این حال الآن این شــرایط در حال 
کنترل است و آقایان مخبر و وحیدی امور را پیگیری می کنند. 
نگرانی عمده ای نداریم، این شرایط موجب شده است ماندگاری 
زائران طولانی شــود، اما باید در نظر گرفت ماندگاری در مرز 
مهران پیش از این به 36 ساعت رسیده بود، در حالی که پیش 
از امروز، ماندگاری در مرز، نیم ساعت بود که ان شاا... این مشکل 

نیز حل خواهد شد.
 شرکت های دانش بنیان در تأمین و نگهداری آب شرب در 

گرما کمک کردند
میراحمــدی در مــورد تأمین آب شــرب نیــز، تصریح کرد: 
می توانســتیم این موضوع را برعهده موکبــان قرار دهیم، اما 
امکان نداشت در مورد آن ریسک کرد، از طرفی ۱۴0 میلیون 
بطری آب تهیه و 3۱0 هزار قالب یخ بیســت کیلویی را تولید 
و ســردخانه ایجاد کردیم، تأمین و نگهداری آب در گرما کار 
بزرگی بود که انجام شــد، هیچ زائری در مرز برای یک لحظه 
مشــکل آب خنک نداشــت، باید این را نیز در نظر داشت که 

شرکت های دانش بنیان در این مسیر به ما کمک کردند.
 صدهزار زائر پاکستانی وارد ایران شدند

وی افزود: موضوع دیگر این بود که صدهزار زائر پاکستانی وارد 
ایران شدند، شــرط ما برای پاکستان این بود که این زائران با 
اتوبوس خودشــان وارد ایران شوند که این شرط به طور کامل 

محقق نشــد و بخش کمی از آن ها با اتوبوس وارد ایران شدند، 
ما این ها را پذیرش و با اتوبوس های خودمان جابه جا کردیم که 

این مسئله برنامه ریزی های ما را نیز دچار مشکل کرد.
رئیس ســتاد مرکزی اربعین حسینی در مورد گذرنامه، گفت: 
ســال قبل زائران برای دریافت گذرنامه مدتی معطل شــدند، 
امسال با عراقی ها مذاکراتی کردیم مبنی بر اینکه چند نوع سند 
برای ورود به عراق استفاده شود، به عنوان مثال گذرنامه ویژه 
اربعین در دستورکار قرار گرفت، دیگر اینکه گذرنامه هایی که 
منقضی شده بود یا اعتبار کمی داشت با یک مُهر قابل استفاده 

شد؛ بنابراین مشکل تعدای زیادی زائر حل شد.
  افزایش جمعیت مسافر هوایی

میراحمدی گفت: وضعیت فروش بلیت ســفر هوایی و نظارت 
بر آن بهتر از ســال های قبل بــود، برقراری هزار پرواز با طرف 
عراقی هماهنگ شــد، از طرفی افزایش جمعیت مسافر هوایی 

را نیز شاهد بودیم.
وی افــزود: بخش غالــب بلیت ها بیش از نــرخ مصوب نبود، 
مــواردی بود که قیمت بلیت ها قدری افزایش داشــت که این 
افزایــش قیمت هم تا ۵00 هزار تومــان یا یک میلیون تومان 
بود، البته پروازهای خارجی العراقیه و... قیمت های خودشــان 
را داشــتند، قیمت های اعلام شده، برای ایرلاین های خودمان 
است، به دنبال این هســتیم تا برای سال آینده این مشکلات 

هم بهبود یابد.
 موج  بازگشت زائران از روز گذشته آغاز شده است

رئیس ستاد مرکزی اربعین تصریح کرد: ان شاا... در مرز مهران 
نزدیک به دو هزار دســتگاه اتوبوس آماده خواهد شد، چرا که 
موج دیگر بازگشت از دوزاده شب روز گذشته آغاز شده است. 
با تمهیداتی که اندیشیده شده و بازگشت ۷00 دستگاه اتوبوس 
از خاک عراق و امکاناتی که شــهرداری ها در ســطح کشــور 
بســیج می کنند، کمک های نیروهای مسلح، پیگیری وضعیت 
تاکسی های اینترنتی، ان شاا... بتوانند کمک بیشتری ارائه کنند، 
این مســئله مدیریت شود، نگرانی نداریم در این موضوع، فقط 

مدت ماندگاری را بیشتر می کند.
میراحمدی در مورد ســفر با قطار نیز، افزود: راه آهن شلمچه 
- بصره که مخبر چند روز قبل شــروع آن را افتتاح کرد، یکی 
از طرح هایی اســت که کمک قابل توجهــی به حمل ونقل زوار 

می کنــد. دولت و رئیس جمهور به این مســئله اهتمام جدی 
دارند، ان شاا... با سرمایه گذاری های اساسی این کار انجام شود.

  99 فوتی و حدود 4هزار نفر مصدوم تا روز گذشته
وی تصریــح کرد: براســاس آخریــن آمار کمیته بهداشــت 
و درمــان و امــداد و نجات، بیش از ســه میلیون نفر خدمات 
درمانی دریافت کرده اند، اعم از خدمات ســرپایی و کسانی که 
نیاز به عمل های ســنگین داشــتند. برخی از زائران غیرایرانی 
منتظر اربعین هستند تا به مراکز درمانی ایران مراجعه کنند، 
چون ســطح دانش پزشکان و کادر درمانی ما فوق العاده است. 
تعداد فوتی ها 99 نفر است که متأسفانه ۲۲ نفر از فوتی های ما 
خودشــان را بیمه نکرده اند، از حدود ۴ هزار نفری که مصدوم 
شده اند، حدود ۷00 نفر خودشان را بیمه نکرده اند و سخت هم 

پشیمان هستند.
  3۲4۷ موکب مردمی فعال داشتیم

رئیس ســتاد مرکزی اربعین در مورد وضعیت موکب ها گفت: 
یکی از مشکلاتی که سال قبل داشتیم، عبور موکب های ما از 
مرز بود که بخشی از نذورات مردم دچار مشکل شد، اما امسال 
بــه دلیل هماهنگی  با دولت عــراق، موکب ها به راحتی از مرز 
عبور کردند و ســختی های گذشته را نداشتند، 3۲۴۷ موکب 
مردمی فعال داشتیم که هنوز هم برخی فعال  هستند که هزار 

و نهصد و ۵۵ موکب در عراق فعال بودند.
میراحمدی اضافه کرد: بیش از بیســت میلیون نفر شب خواب 
آماده بود و نزدیک به ۱06 میلیون پرس غذا موکب های ایرانی 
خدمات ارائه کردند، موکب ها هیچ مشــکلی نداشتند و سطح 

رضایتمندی آن ها خوب بود.
وی درباره مهم ترین چالش ســتاد اربعین برای ســال آینده، 
گفت: قطعا گرمای هوا بیشــتر است، حتماً باید برنامه هایی را 
برای موضوع گرما داشته باشیم، مهم ترین چالش ما حمل ونقل 
اســت. امسال شرایط خوبی داشتیم و هر زمان به پایانه مرزی 
مراجعه می شــد، بلیت مهیا بود؛ دولت مجوز واردات دو هزار 

دستگاه اتوبوس را داده بود که به اربعین نرسید.
معــاون وزیــر کشــور در پایان خاطرنشــان کرد: مشــکل 
حمل ونقل کشــور به برکت اربعین و زائران حل خواهد شــد، 
 زائــران هرچه زودتــر برگردند زیرا موکب هــای مردمی  قادر 

به ادامه فعالیت نیستند.

ایسنا- کاظــم غریب آبادی، معاون امور بین الملل قوه قضاییه 
و دبیر ســتاد حقوق بشــر جمهوری اســلامی  ایران با شبکه 
خبری العالم درباره تشــکیل پرونده برای منافقین و رسیدگی 
به جنایات این گروهک تروریستی، تبادل زندانیان میان ایران 
و آمریکا، بازداشــت حمید نوری و صدور کیفرخواست پرونده 

متهمان ترور حاج قاسم سلیمانی گفت وگو کرد.
 آمار فعلی شهدای ترور بیش از ۱۷ هزار نفر می باشد

وی با بیان این که جمهوری اســلامی  ایران شاید جزء معدود 
کشورهایی باشد که آماج حملات تروریستی قرار داشته و دارد، 
گفت: بعد از پیروزی انقلاب اسلامی، گروهک های تروریستی با 
حمایت های غرب و آمریکا ایجاد شدند و بیش از ۱۷ هزار نفر از 
مردم بی گناه را ترور کردند، ۱۷هزار نفر، آماری است که مربوط 
به سال های گذشته بوده و اکنون دستگاه های ذی ربط درحال 
به روزرســانی این آمار هستند که قطعاً آمار فعلی، بیش از ۱۷ 
هزار نفر می باشــد که بیشتر آنها توســط گروهک تروریستی 

منافقین در اقصی نقاط ایران به شهادت رسیدند.
وی افزود: گروهک تروریستی منافقین همانند سایر گروه های 
تروریستی، عمدتا در برخی کشورهای غربی استقرار دارند و از 
حمایت آن ها برخوردار هســتند، البته بر این باور هستیم که 
غربی ها از این گروهک ها به عنوان ابزار برای رسیدن به اهداف 
سیاست خارجی خود اســتفاده می کنند. بایستی خاطرنشان 
کرد این گروهک های تروریستی از توانمندی و ظرفیت خاصی 
برخودار نیستند که بتوانند نقش حمایتی برای سیاست خارجی 

غرب و آمریکا و حامیان آنها در خارج از کشور داشته باشند.
 تمامی گروهک های ترویستی را باید پاسخگو کنیم

دبیر ســتاد حقوق بشر ایران اظهار داشــت: این گروهک ها از 
جمله گروهک تروریســتی منافقین، نه تنها در داخل کشور از 
مقبولیت برخوردار نبوده بلکه بسیار منفور هستند. در همین 
راستا، طبیعی اســت در قبال اقداماتشان می بایست پاسخگو 
باشــند و این یک نکته کلیدی اســت. ما تمامی گروهک های 
ترویســتی را باید پاســخگو کنیم، چه گروهک هایی که علیه 
مردم ایران دســت به عملیات زده انــد و چه گروهک هایی که 
در ســایر کشورها هستند؛ ما اساساً با تروریسم و گروهک های 
تروریستی مخالف هستیم و برای همین از ظرفیت های مختلف 
همچون ظرفیت حقوقی و قضایی در داخل و خارج کشور و از 
ظرفیت سیاسی بهره خواهیم گرفت و اجازه نخواهیم داد این 

گروهک ها با اقدامات خود امنیت کشــور را با مشــکل مواجه 
کنند و آرامشی که در زندگی مردم وجود دارد را مختل کنند.
 دادگاه رسیدگی به جنایات گروهک تروریستی منافقین 

باید علنی باشد 
وی افزود: کیفرخواســتی که اخیرا صادر شده برای ۱0۴ نفر 
از ســران گروهک تروریســتی منافقین بوده و نیز موعدی که 
می بایست وکلای خود را معرفی می کردند طی چند روز قبل 
به اتمام رســیده و دادگاه در حال حاضــر مطابق قانون آیین 
دادرســی کیفــری، از کانون وکلا درخواســت معرفی وکلای 
تسخیری نموده و تمامی  مراحل قانونی و نیز دادرسی عادلانه 
در این پرونده همچون ســایر پرونده ها رعایت خواهد شد. این 
اقدام، اولین گام نبوده و گام های مختلفی قبلًا برداشــته شده 
و رســیدگی به پرونده حاضر یک موضوع حائز اهمیت اســت 
و براین اســاس هر حکمی  کــه دادگاه صادر کند اجرای آن را 
از راه های مختلف پیگیــری خواهیم کرد؛ چراکه اجرای حکم 
دادگاه برای دســتگاه های ذی ربط وظیفه بوده تا حکم صادره 
را پیگیــری و آن را اجرایی کنند. در حال حاضر، پیش داوری 
نمی توان داشــت و می بایســت منتظر آغاز جلسات رسیدگی 
دادگاه باشیم و اولین جلسات برابر مقررات به ویژه در چارچوب 

قانون آیین دادرسی کیفری به زودی آغاز خواهد شد.
وی گفت: برگزاری علنی دادگاه رسیدگی به جنایات گروهک 
تروریســتی منافقین منوط به تصمیم دادگاه می باشد و من بر 
این باور هســتم که جلسات رسیدگی می بایست علنی برگزار 
شود، چرا که افکار عمومیِ داخل و عرصه بین الملل لازم است 
تا شاهد جنایات تروریستی منافقین باشند و با خوی وحشی و 
تروریســتی این گروهک آشنا شوند. برداشت من این است که 
دادگاه به صورت علنی برگزار خواهد شــد؛ چراکه این گروهک 
تروریســتی منافقین اســت که درصدد پنهان کاری اقدامات 
تروریستی خود بوده، ولی جمهوری اسلامی  چیزی برای پنهان 

کردن در مورد این گروهک و اعضای آن ندارد.
تروریستی  آلبانی درخصوص گروهک  از موضع دولت   

منافقین استقبال می کنیم
غریب آبادی افزود: گروهک تروریســتی منافقین مدعی است 
که از انجام عملیات های تروریستی صرف نظر کرده و تنها در 
قالب یک ســازمان سیاسی فعالیت دارد که این دروغی بسیار 
آشکار است. در همین راستا، مستندات بسیار زیادی در دست 

می باشد که نشــان از این دارد این گروهک همچنان دست از 
اقدامات تروریســتی خود برنداشته و مبادرت به عملیات های 
تروریســتی می نماید. برخی از اعضا و حامیان این گروهک که 
دخیل در اقدامات تروریستی چند سال اخیر بوده اند، دستگیر 

شده و پرونده هایی برای آن ها تشکیل شده است.
وی گفــت: از موضعی که دولت آلبانــی درخصوص گروهک 
تروریستی منافقین اخیرا اتخاذ کرد، استقبال می کنیم و البته 
این تصمیم کافی نیســت. با این وجود، خشــنود هستیم که 
مقامــات دولت آلبانی به این باور رســیده اند که این گروهک، 
ماهیت تروریســتی دارد و استقرار و حضور گروهک منافقین 
در این کشور در حقیقت تهدیدی علیه صلح و امنیت کشور و 
مردم آلبانی محسوب می شود. برخی مقامات سایر کشورهای 

اروپایی نیز بر این موضوع صحه گذاشته اند.
 تصمیمات اخیر علیه منافقین، ناشی از ارائه مستندات ایران 

به کشورهای مربوطه است
وی تأکید کرد: ما از کشورهایی که میزبان گروهک تروریستی 
منافقین هستند، می خواهیم تروریست ها را از خاک خود اخراج 
کرده و یا برای محاکمه به جمهوری اسلامی  ایران تحویل دهند 
و یا خودشان با تشکیل دادگاه به جنایات این گروهک رسیدگی 
کرده و آن ها را محاکمه کنند. در حال حاضر، مستندات بسیار 
زیادی درخصوص گروهک تروریستی منافقین در دست داریم 
و چنانچه این کشــورها دادگاهی تشــکیل دهند، جمهوری 
اسلامی  ایران مستندات را در اختیار این کشور ها قرار می دهد، 
همچنان که مســتندات لازم را در اختیار برخی کشورها قرار 
دادیم. تصمیماتی هم که اخیراً علیه این گروهک تروریســتی 
اتخاذ شده، ناشی از ارائه مستندات از سوی ایران به کشورهای 
مربوطه بوده اســت و این کشورها به این نتیجه رسیده اند که 

گروهک منافقین ماهیت تروریستی دارد.
دبیر ســتاد حقوق بشر ایران درباره این مسئله که اخیراً گفته 
شده کانادا می خواهد از این گروهک تروریستی میزبانی کند، 
گفت من هم از طریق رسانه ها در جریان این خبر قرار گرفتم 
و خبر رســمی در این زمینه دریافت نکردم. اما خطاب من به 
هر کشوری است که هم اکنون میزبان منافقین هستند و یا بر 
حسب احتمال در آینده قصد میزبانی از آن ها را دارند؛ پیشنهاد 
من این اســت که کاملًا پیشینه و ماهیت گروهک تروریستی 

مناقفین را بررسی کنند.

   برخی زندانی های ایرانی و آمریکایی تبادل می شوند
وی اظهار داشــت: در راســتای گفت وگوها و توافقاتی که بین 
ایــران و آمریکا صورت گرفت، تصمیم بر این شــد که برخی 
زندانی هــای ایرانــی که به ناحق و با اتهامــات واهی همچون 
دور زدن تحریم هــای ظالمانه آمریکا در ایالات متحده گرفتار 
شــدند، آزاد شــوند و تعدادی زندانی که تابعیت ایرانی داشته 
 و دارای تابعیــت مضاعف آمریکا هســتند نیــز مقرر گردید 

آزاد شوند.
وی گفــت: مقارن رایزنی ها درخصوص تبــادل زندانیان میان 
ایــران و آمریــکا، گفت و گوهــا و تفاهمات نیز در راســتای 
آزادسازی منابع مالی بلوکه شــده ایران در کره جنوبی انجام 
پذیرفت. ذکر این نکته ضروری اســت که منابع مالی ایران در 
این کشور به گروگان گرفته شده بود و این با موضوع زندانیان 
هیچ ارتباطی ندارد که گفته شود ایران از موضوع زندانیان برای 
آزادسازی دارایی های خود استفاده می کند. در واقع، هم وطنان 
ایرانــی و پول های ما به گروگان گرفته شــده بودند. جزئیات 
و تعــداد زندانیانی که آزاد خواهند شــد، به زودی و به هنگام 

اجرای کامل تفاهمات حاصله، اطلاع رسانی خواهد شد. 
 ظرف دو سه ماه آینده جلسات رسیدگی به پرونده متهمان 

ترور حاج قاسم آغاز می شود 
وی در بخش دیگری از ســخنانش تأکید کرد: کیفرخواســت 
پرونده متهمان ترور و شــهادت حاج قاسم سلیمانی چند ماه 
قبل صادر و به دادگاه ارسال شد و شعبه ویژه ای در دادگستری 
تهران در این زمینه در نظر گرفته شد تا روند رسیدگی را آغاز 
کند. در حال حاضر، فرآیند مربوطه برای محاکمه در حال طی 
شــدن می باشد و چشم انداز این موضوع این است که ظرف دو 
ســه ماه آینده جلسات رسیدگی این دادگاه آغاز بکار کند. در 
این مرحله، رســیدگی به اتهامات متهمین آمریکایی از جمله 
ترامپ، پومپئو و مکنزی در دســتورکار قرار دارد و دادگاه برابر 
مســتندات قاطع و قانع کننده، محاکمه را شــروع و عدالت را 

اجرا خواهد کرد.

رئیس ستاد مرکزی اربعین حسینی: 

حدود49درصدزائرانازمرزمهرانبهکشوربازگشتهاند

رئیس جمهور:

کسری بودجه را بدون چاپ پول برطرف کردیم
سید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور در جریان 
سفر به استان خراسان جنوبی در دیدار جمعی 
از علمــا، ائمه جمعه و جماعت اســتان، علما و 
روحانیان را پیشتازان عدالت خواهی و مبارزه با 
ظلم و تعلیم و تربیت نفوس مســتعده دانست و 
گفت: علما در این مسیر با سختی ها و مشکلات 
فراوانی مواجه بوده اند، اما رمز اینکه همچنان در 
دل مردم جا دارند این است که در این مسیر از 
مشکلات نهراسیده و آماده خطرپذیری بوده اند.

وی با تأکید بر این که امروز نیز علما و روحانیون 
در انجــام این مأموریت ها و رســالت های خود 
مســئولیت ســنگینی بر عهده دارنــد و نباید 
ملامت هــا آن ها را از میدان خــارج کند، افزود: 
شــبکه هیئات و مســاجد یکــی از بزرگ ترین 
شــبکه های اجتماعی در کشــورمان است که 
روحانیون و علما نقش مهم و مؤثری در آن برای 

پیشبرد اصلاح اجتماعی و ایجاد تحول دارند.
 دشمنان به اغتشاش آفرینی رو آوردند

وی با بیان این که دشمنان در دوره های تأسیس، 
تثبیت و توسعه جمهوری اسلامی تلاش زیادی 
برای ممانعت از پیشبرد اهداف این نظام مقدس 
کردند، اظهار داشــت: دشــمنان پس از اینکه 
مشــاهده کردند با وجود همه مانع تراشــی ها و 
فتنه انگیزی ها، جمهوری اســلامی الگوی دیگر 

ملت ها شــده و تحریم ها و فشارها را تبدیل به 
فرصت کــرده و در عرصه های مختلف در حال 

پیشرفت است، به اغتشاش آفرینی رو آوردند.
 به جرأت می توانیم جمهوری اســلامی را 

کشوری فناور و پیشرفته بنامیم
رئیس جمهــور با تأکید بر این که امروز به جرأت 
می توانیم جمهوری اســلامی را کشوری فناور و 
پیشرفته بنامیم، تصریح کرد: کشور همچنین در 
عرصه های اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی نیز به 
سرعت در حال پیشرفت است. در دولت مردمی 
علاوه بر اینکه توانستیم کسری بودجه ۴۸0 هزار 
میلیارد تومانی را بدون چاپ پول یا استقراض از 
بانک مرکزی و با ایجــاد منابع درآمدی جدید 
برطرف کنیم، توانستیم ۵ هزار کارخانه تعطیل و 
نیمه تعطیل را احیا کرده، تولید کالاهای اساسی 
را ۲۲ درصــد افزایــش دهیم و شــاخص های 

اقتصادی مثل نرخ رشد را مثبت کنیم.
 جنگ امروز جنگ اراده هاست 

جنگ امروز جنگ اراده هاست و دشمن به دنبال 
آن اســت که با ادراک سازی در عرصه رسانه ای 
اراده خود را بر ما تحمیــل کند، اما ملت ایران 
همان گونه که تاکنون در برابر توطئه های متعدد 
دشــمن پیروز بوده، باز هم پیــروز قطعی این 

میدان خواهد بود.

 ثابت کردیم که می توانیم بر مشکلات غلبه 
کنیم

وی بــا بیان این که با توکل بر خــدا، اعتماد به 
نفس و تکیه بر داشــته های کشــور در مســیر 
تقویــت ایمان و ایجاد امیــد حرکت می کنیم، 
گفت: به تعبیر رهبر معظم انقلاب اســلامی به 
فتــح قله ها نزدیک هســتیم و هیچ کس اجازه 
ندارد خسته و ناامید باشــد. ما به دشمن ثابت 
کردیم که می توانیم بر مشــکلات غلبه کرده و 

کشور را اداره کنیم و باز هم این کار را خواهیم 
کرد. نکته مهم در این مســیر این است که قبل 
از هــر اقدامی برای اصــلاح و ایجاد تحول، باید 
خودمان بــه امکان اصلاح و تحول امید و ایمان 
داشته باشیم تا بتوانیم امید را به جامعه تزریق 

کرده و ایمان ها را تقویت کنیم.
 باور داریم راه حل مشکلات در داخل کشور 

است
وی با اشــاره به مشــکلاتی نظیر ناتــرازی در 

عرصه هــای تامین بــرق، گاز، بانــک، بودجه، 
صندوق های بازنشستگی و تنش های آبی، برخی 
اقدامات دولت برای رفع این مشکلات را تشریح 
کرد و گفت:  باور داریم که راه حل مشــکلات در 
داخل کشــور اســت و برای حل آنها چشم به 
دست بیگانگان نداریم. در حالی که برخی توسعه 
روابط خارجی را در گرو پذیرفتن برخی شروط 
و تعهــدات عنوان می کردنــد در این دولت در 
عرصه توسعه روابط خارجی موفق عمل کرده و 
در زمینه مبادلات تجاری رکوردشکنی کرده ایم.

 حتماً تورم نیز کاهشی خواهد شد
رئیسی با بیان این که البته منکر مشکلات نیستیم، 
افزود: در حدود ۲ سال گذشته متوسط تورم مواد 
غذایی در کشورهای اروپایی ۱9 و در کشورهای 
منطقه بین ۲۸ تا ۲9 درصد بوده است، اما با این 
وصف با توجه به برنامه ریزی های انجام شــده و 
تدابیر اتخاذ شده حتماً مشکلات حل شده و تورم 
نیز کاهشــی خواهد شد. وی اظهار داشت: دولت 
مردمی تلاش کــرده در عمل امیدآفرینی کند و 
دشمن این نکته به خوبی دریافته است و در مقابل 
با اقدامات و فتنه های متنوع و متعدد تلاش کرده 
این روند را کند و حتی متوقف کند که با حمایت 
مردم، همت دولــت و از همه مهم تر هدایت های 

رهبر معظم انقلاب اسلامی موفق نشده است.

معاون امور بین الملل قوه قضاییه:

برخیزندانیانایرانوآمریکاتبادلمیشوند



شهردار شيراز: 
ساختایستگاهکلبهسعدیبهزودیآغازمیشود

شهردار  اســدی،  محمدحسن 
شــیراز در تجمــع عــزاداران 
و هیئــات مذهبــی شــهرک 
سعدی با تســلیت ایام اربعین 
ســید و سالار شهیدان حضرت 
اباعبدا...الحســین)ع( از همــه 
مراســم  این  دســت اندرکاران 
قدردانــی کــرد. وی همچنین 
پاک فطرت  علیرضــا  حضــور 

نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شــورای اسلامی، سید ابراهیم 
حسینی رئیس شورای اسلامی  شهر و محمدرضا هاجری رئیس کمیسیون 
فرهنگی، گردشــگری و ســومین حــرم اهل بیــت)ع( را در این جمع 
گرامی داشــت. شهردار شیراز به خدماتی که شهرداری این کلان شهر در 
دوره مدیریت علیرضا پاک فطرت و حال حاضر در شــهرک سعدی نظیر 
احداث تونل، ۴۵ متری فشــار قوی و راه های دسترسی ایجاد شده، ۳۰ 
متری حاج عزت ا... فهندژســعدی، پایانه ســعدی و ایجاد مسیر از محور 
اکبرآباد به خرامه و شــهرک سعدی و پروژه های محرومیت زدایی در این 

منطقه و خروج این شهرک از بن بست اشاره کرد.
لولهگذاریدرگلوگاهورودیدروازهقرآنبهطورشبانهروزیانجامشد
اسدی در ادامه سخنان خود به عملیات فاز دوم خط ۲ مترو از میدان امام 
حسین)ع( به سمت کلبه سعدی اشاره و بیان کرد: ساخت ایستگاه کلبه 
ســعدی به زودی آغاز می شود. وی هچنین با اشاره به عملیات تعریض و 
مقاوم سازی پروژه مهم پل سلمان فارسی در شعاع نزدیک شهرک سعدی 
که با فعالیت شبانه روزی، یک ماه زودتر از موعد به شهروندان تحویل شد، 
گفــت: طول این پل با قدمت چندین دهه، ۲۱ متر بود و در این عملیات 
که  به منظور رفع گره ترافیکی و تســهیل در تردد انجام گرفت، طول آن 

علاوه بر مقاوم سازی به ۴۵ متر رسید.
این مقام ارشد مدیریت شهری کلان شهر شیراز به دیگر پروژه مهم در این 
شعاع اشاره و بیان کرد: پروژه لوله گذاری در گلوگاه ورودی محور دروازه 
قرآن به منظور دفع آب های ســطحی به منظور جلوگیری از تکرار حادثه 
در مواقع همانند بحران ســیل ۱۳۹۸ ضروری بود و به طور شــبانه روزی 

انجام شد.

سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی
استانداری فارس:

ساختهتلوفروشگاهبزرگدرفرودگاهشیراز
دردستورکاراست

سید مهدی خادمی، سرپرست 
معاونت هماهنگی امور اقتصادی 
بازدید  فارس ضمن  استانداری 
شــهید  بین المللی  فرودگاه  از 
دستغیب شیراز گفت: فرودگاه 
به ویژه فرودگاه های بین المللی 
به عنوان نخستین پنجره ورود 
به کشور ما را در معرض قضاوت 
مخاطــب و مســافران داخلی 

و خارجی قرار می دهد و یک فرصت مناســب بــرای معرفی قابلیت ها و 
توانمندی های استان است.

وی ادامه داد: اســتان فارس با توجه به موقعیت استراتژیکی که در هاب 
جنوب کشــور و ارتباط با کشــورهای حوزه خلیج فــارس دارد و خط 
ترانزیتی که به کشــورهای حوزه قاره اروپا و آمریکا انجام می شــود یک 
فرصت و امکان خوب است که بتوانیم برای جذب مخاطب از این ظرفیت 

استفاده کنیم.
وی اظهار کرد: در این راســتا از ظرفیت های مختلفی که در این فرودگاه 
وجــود دارد و همچنین توانمندی ها و پتانســیل های اقتصادی، تجاری، 
بازرگانی و فرهنگی اســتان می توان بهره برد. وی اظهار کرد: با توجه به 
مقاصد پروازی مستقیم و پروازهای ترانزیتی از فرودگاه شیراز به بسیار از 
فرودگاه های بین المللی در دیگر کشــورها و بالعکس، وجود یک هتل در 
فرودگاه شــیراز به عنوان یک نیاز احساس می شود و این ظرفیت نیز به 

شکل ویژه در فرودگاه شیراز وجود دارد.
سرپرســت معاونت هماهنگی امــور اقتصادی اســتانداری فارس گفت: 
در جریان بازدید روز گذشــته از فرودگاه شــیراز بسته ایجاد یک هتل 
بین المللــی در فــرودگاه شــیراز در اختیار ما قرار گرفــت که پیگیری 
می کنیــم تا یک ســرمایه گذار توانمند و دارای اهلیــت را برای این کار 
جــذب کنیــم. خادمی  افزود: همچنیــن بحث ایجاد یک نمایشــگاه یا 
فروشــگاه بزرگ دائمی از محصولات تولیدی اســتان در فرودگاه شیراز 
 نیز مــورد مطالعه قــرار گرفته و بســته ســرمایه گذاری در این زمینه 
را نیز در اختیار داریم و از ســرمایه گذاران برای ســرمایه گذاری در این 
حوزه دعــوت می کنیــم. وی ادامــه داد: ظرفیت های دیگــری نیز در 
 فرودگاه شــیراز وجود دارد که برنامه ریزی های متناســبی را با همکاری
اجــرا  و  مطالعــه  در دســت  آن  کارکنــان  و  فــرودگاه  مدیریــت    

خواهیم داشت.

اعضایهیئتنظارتفارسدردوازدهمیندوره
انتخاباتمجلسمعرفیشدند

دفتــر هیئــت نظارت انتخابات اســتان فــارس با صــدور اطلاعیه ای 
اعضــای هیئت نظارت اســتان فــارس در دوازدهمیــن دوره مجلس 
 شــورای اســلامی  را معرفــی کرد. بــر اســاس اطلاعیــه ای که این 
دفتر صــادر کرده اســت: بهــروز پرنیــان به عنوان رئیــس هیئت و 
حجت الاسلام والمســلمین ســید محمدکاظم موســوی، سید محمود 
ســاداتی، مجتبی جاویدی و اسدا... اسماعیل پور به عنوان اعضای هیئت 
نظارت انتخابات دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شــورای اســلامی 

 معرفی شدند.
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اینفقطیکجابهجایینیست

از دروازه کازرون به خیابان کارگر 
خروجحرمسیدتاجالدینغریبازمحاصرهواحدهایتجاری

احمد وحیدی، وزیر کشور در سفر به فارس پس 
از بازدیــد از مناطق زلزله زده شهرســتان اوز، با 
حضور در جلسه ستاد بحران با حضور استاندار و 
جمعی از مدیران استانی و شهرستانی در جریان 
روند اجرای خدمات به مردم تاکنون و اســکان 

موقت آنان قرار گرفت. 
وزیر کشور در این جلسه، ضمن تشکر از اقدامات 
انجام شده برای خدمت رسانی به حادثه دیدگان، 
گفت: در مرحله اول می بایست اسکان اضطراری 

فراهم شود که بحمدا... انجام شده است.
وحیدی ادامه داد: مراحل بعد ارزیابی خسارت، 
جبران آن و کمک و حمایت از مردم اســت که 
با تدابیر صورت گرفته ان شاءا... به سرعت انجام 

می شود.
 وی با اشاره بر اینکه با همبستگی ملت و دولت 
به رفع این مسائل و مشکلات می پردازیم، گفت: 
با پیشــنهادهای اســتاندار فارس موافقم و باید 

هرچه سریع تر اجرایی شود.
پاسخگویینســبتبهتخریبمنازلمسکونی

جدیدالاحداثمتوجهناظرانوشهرداریاست
 وزیر کشــور، پاســخگویی نســبت به تخریب 
منازل مسکونی جدیدالاحداث را متوجه ناظران، 
شــهرداری و ســایر افراد دخیل در این زمینه 
دانســت و افزود: حتماً می بایست با افرادی که 

این ساختمان ها را تأیید کردند اما ساختمان ها 
بر اساس آیین نامه های اصولی و احداث بناهای 
ســاختمانی احداث نشده اند، برخورد شود؛ این 

برخورد برای دیگران نیز عبرت می شود. 
 وحیــدی ادامــه داد: بــا توجه بــه در پیش 
بودن آغاز ســال تحصیلی جدیــد و همچنین 
فصــل پاییز می بایســت برنامه ها با ســرعت و 
 دقت بیشــتری اجرا شــود؛ وام ودیعه مســکن 
برای افرادی کــه محلی برای ســکونت ندارند 

پیش بینی شود.

پیشنهادهایاستاندارفارس 
محمد هادی ایمانیه، اســتاندار فارس، در جلسه 
هماهنگــی مدیریت بحران شهرســتان اوز که 
به ریاســت احمد وحیدی وزیر کشــور در این 
شهرســتان برگزار شد، گفت: پیشنهاد می کنیم 
بر اساس لیست ارائه شــده از جانب شهرداری 
و بنیاد مسکن، ماشــین آلات مورد نیاز از سایر 
شهرســتان ها بســیج و در این منطقــه مورد 

استفاده قرار گیرند. 
 استاندار فارس افزود: لازم است بنیاد مسکن و 

سازمان نظام مهندسی حداکثر تا ۱۰ روز آینده  
تعــداد واحدهایی که نیاز به احــداث مجدد یا 
بهسازی و مرمت دارند را مشخص و اعلام کنند. 
تأمینوســایلزندگیخانههایتخریبشده

توسطستاداجراییفرمانحضرتامام
ایمانیه ضمن اینکه پیشنهاد داد در جلسه هیئت 
وزیران میزان تسهیلات برای حادثه دیدگان این 
زلزله مــورد بحث و تصمیم گیــری قرارگیرد، 
گفــت: بــا پیگیری های انجام شــده وســایل 
خانه هایــی کــه در این حادثه از بیــن رفته اند 
توسط ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام تأمین 
می شود؛ ســیمان و میلگرد مورد نیاز برای این 
منطقه نیز با همکاری بنیاد مســتضعفان آماده 
می شــود و بــه ۸۶ خانواده که تحــت حمایت 
کمیته امداد حضرت امام و بهزیستی قرار دارند 
مبلغ یک میلیارد ریال وام بلاعوض و مبلغ ۵۰۰ 
میلیون ریال تســهیلات ارائه خواهد شد. وی به 
همراهــی و حمایت همیشــگی خیرین به ویژه 
خیرین جنوب کشــور نیز اشــاره کرد و یادآور 
شــد: در صورتی که خیرین مبالغ مدنظر خود 
را به حساب ۱۰۰ حضرت امام )ره( واریز کنند، 
معــادل همان مبلغ به آن، افــزوده و در اختیار 
مردم قرار داده می شــود تــا در نتیجه قدرت و 

سرعت خدمت رسانی به مردم افزایش یابد. 

 استاندار فارس افزود: براساس نظر مدیران فنی 
و متخصص، لازم است بیمارستان منطقه فعال 
شــود و هزینه های مرتبط با نواقص پیش آمده 
ناشــی از زلزله اخیر از طریق وزارت بهداشــت 

پیگیری و تأمین خواهد شد. 
صندوقبیمهحوادثســاختمانیبهوظایف 

قانونیخودعملکند
ایمانیه ادامه داد: مدیریت اســتان خواستار این 
اســت که صندوق بیمه حوادث ســاختمانی به 
وظایف قانونی خود در ایــن زمینه عمل کند و 
شــهرداری نیز، نســبت به صدور رایگان پروانه 
مجــدد اقــدام کند. رئیس شــورای توســعه و 
برنامه ریزی استان بر ضرورت برخورد با ناظران 
ســاختمانی و مســببان احتمالــی در صورت 
ســهل انگاری در انجام وظیفه قانونی خود تأکید 
و در ادامــه تصریح کرد: می بایســت کمیته ای 
باحضور کارشناســان صاحب نظر از دستگاه های 
ذی ربط تشــکیل شــود و ســاختمان هایی که 
کمتر از ۲۰ ســال از بنای آن ها می گذرد اما در 
 زلزله اخیر آســیب دیده و نیاز به تخریب دارند 

را اعلام کنند.
 وزیر کشور همچنین در سفر به شهرستان اوز و 
بازدید از مناطق زلزله زده، با علمای اهل تسنن 

جنوب فارس هم دیدار و گفت وگو کرد.

 بازارچــه پروتئین خیابان 
کارگر واقع در محله دروازه 
کازرون در نیمه دوم ســال 
جاری به بهره برداری می رسد. خبری که می تواند نقش بسیار 
کلیدی در ســامان دهی و انتقال بــازار فعلی پروتئین و حتی 
میوه فروش های محله دروازه کازرون داشته باشد و یک پایان 
خــوش بر فعالیت واحدهای تجــاری فعلی در بازار معروف به 
دروازه کازرون باشــد تا ضمن سامان دهی و انتقال واحد های 
تجاری علاوه بــر رفع معضل ترافیک این معبر، بســیاری از 
مسائل زیســت محیطی، بهداشــتی و زیبایی یکی از محلات  
اصیل شــیراز برطرف گردد. اینکه چگونــه این انتقال صورت 
می گیرد و ســرمایه شهرداری در ســاخت این بازارچه دقیقاً 
 می تواند کارکرد خودش را نشان دهد بسیار حایز اهمیت است.
دربــاره اهمیت بازارچه پروتئین خیابان کارگر محمدحســن 
اسدی، شــهردار شــیراز پیش از این گفته بود بازار پروتئین 
با این وســعت و طرح در کشــورمان بی نظیر است و این بازار 
برای ســامان دهی صنوف عرضه کننده مواد پروتئینی، صیفی 

و لبنی هست. 
او بیان کرد: این پروژه علاوه بر بازار پروتئین، خدمات رفاهی 
نظیر رســتوران، پارکینگ و شهربازی نیز دارد که امید است 
در چنــد مــاه آینده به بهره برداری برســد . اســتاندار فارس 

گفت: با بهره برداری از بازار پروتئین شــیراز، شــاهد اقدامی 
ریشــه ای برای ســامان دهی وضعیت دروازه کازرون خواهیم 
بود. ایمانیه اســتاندار فارس در حاشیه بازدید از روند احداث 
مجتمع پروتئین شیراز در منطقه دروازه کازرون، سامان دهی 
وضعیت دروازه کازرون را نیازمند اقدامی ریشــه ای دانست و 
گفت: با بهره برداری از بازار پروتئین شــیراز، شــاهد اقدامی 
ریشــه ای برای ســامان دهی وضعیت دروازه کازرون خواهیم 
 بود. محمد هادی ایمانیه تأکیــد کرد: با تکمیل و بهره برداری 
از ایــن مجمتع، بازار های منطقه دروازه کازرون ســامان دهی 

خواهند شد. 
استاندار فارس افزود: اگر چه با همکاری فروشندگان و مراکز 
بهداشــت اقدامات بهداشتی بســیاری در این محدوده انجام 
شــده، اما نیازمند اقدام دائمی برای سامان دهی آن بودیم که 
با احداث مجتمــع پروتئین، این اقدام به خوبی و با ســلیقه 
انجام شــده اســت و طی چند هفته آینده فــاز اول آن مورد 
بهره برداری قرار می گیرد. ایمانیه، ســامان دهی وضعیت فعلی 
دروازه کازرون را، امــری ضروری دانســت و گفــت: دروازه 
کازرون یکی از دروازه های ورودی شــهر در گذشــته بوده و 
 ســامان دهی آن برای مردم شــیراز و علاقه مندان به زیبایی 
شــهر بسیار مهم و قابل توجه است که در این زمینه اقدامات 
خوبی در دست اجراســت و هم زمان با عملیات تکمیل بازار 

پروتئیــن، جمــع آوری معتادین و متکدیــان در این منطقه 
درحال انجام است. 

وی در خصــوص انتقــال مغازه هــای دروازه کازرون به این 
مجتمــع تصریح کرد: با همکاری صــورت گرفته بین اتحادیه 
صنفی مرتبط، اتاق اصناف و شــهرداری شــیراز، اصنافی که 
تحــت عنوان فروش میوه و تره بــار، ماهی، مرغ و مواد غذایی 
در این منطقه مســتقر بودنــد به این بــازار منتقل خواهند 
شــد و فضای پیرامونی اطــراف حرم ســید تاج الدین غریب 
ســامان دهی می شــود تا بتــوان در این محــدوده علاوه بر 
 سامان دهی صنوف و امکان تردد راحت تر شهروندان و نظافت 
بهســازی  را  پیرامونــی  فعلــی  بافــت  نظــم عمومــی،   و 
و زیباســازی کــرد. مرتضــی شــریفی، مدیــرکل اقتصادی 
اســتانداری فارس هم افزود: از همه ســازمان ها و نهادهایی 
که در این انتقال مشــارکت دارنــد می خواهیم حداکثر توان 
خود را بــه کار ببندند تا انتقال این بازار در نیمه دوم ســال 
جاری انجام شــود. محمدحســن اسدی، شــهردار شیراز نیز 
معتقد است ســامان دهی بازار پروتئین و میوه دروازه کازرون 
اولویت جدی شهرداری اســت که جابه جایی میوه و تره بار و 
ماهی فروشان دروازه کازرون به بازار بزرگ پروتئین به صورت 
بســیار مدرن و با کلیه امکانــات در خیابان کارگر رو به اتمام 
و آماده بهره برداری اســت. اســدی تصریح کرد: این سازمان 

باید ســامان دهی مشــاغل را به صــورت جــدی و هدفمند 
برنامه ریــزی و تا حصول نتیجه پیگیری کند. همچنین رئیس 
سازمان ســامان دهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی 
شــهرداری شیراز با اشــاره به اینکه پروژه مجتمع پروتئین با 
اهتمام شهردار شــیراز در مرحله پایانی ساخت و بهره برداری 
قرار دارد، تصریح کرد: پس از گذشــت ســال ها از راه اندازی 
این بازار و تغییر در بافت شــهری ضرورت دارد سامان دهی و 
انتقال بازار دروازه کازرون با جدیت و ســرعت بیشتری انجام 
شود. پژمان شفیعی با بیان اینکه سازمان سامان دهی مشاغل 
شهری و فرآورده های کشاورزی در گام نخست شیوه نامه نحوه 
جابه جایی و انتقال را تدوین و جلسات هماهنگی را با اتحادیه ها 
و سازمان های مربوطه برگزار کرده است، خاطرنشان کرد: در 
 این مرحله نیاز اســت تا همه متولیان واتحادیه های مرتبط با 
همراهی اســتانداری پای کار بیاینــد و فرآیند جابه جایی را 
تســهیل نمایند تا هم انتقال با آرامش صــورت پذیرد و هم 
فرصت اجرای طرح شهرســازی محدوده بازار دروازه کازرون 
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اتمــام عملیــات عمرانــی 
به جــای ۴۰ روز در مــدت 
یــک ماه بــا کار فشــرده 
و شــبانه روزی بــرای پاســخگویی بــه یــک مطالبه جدی 
شــهروندان و رفع یک دغدغه و یــک خطر از دروازه اصلی و 
ورودی شهر شــیراز از جمله پیامدهای پایان یافتن عملیات 
لوله گذاری مســیر دروازه قرآن تا چهاراه هفت تنان اســت. 
مســیری که به دلیل ترددهای بی شــمار، مســائل ترافیکی 
 بــه همراه داشــت و بعضــاً کار را با حساســیت بیشــتری

همراه کرده بود. اما چرا اهمیت لوله گذاری مسیر دروازه قرآن 
تــا چهارراه هفت تنان دارای اهمیت اســت؟ یکی از نیازهای 
شــهر شــیراز در مســیر دروازه قرآن به چهارراه هفت تنان 

رفع خطرات و کنترل ســیلاب و از سوی دیگر هدایت روان 
آب هاســت که بعد از بــروز حادثه ســیل ۹۸ و جان باختن 
 چندین تــن از هموطنــان دارای ضرورت دوچندان شــد.
مسیر دروازه قرآن به چهارراه هفت تنان که از ابتدای مردادماه 
به علت عملیات لوله گذاری مســدود و باعث بروز تنش های 
ترافیکی شــده بود، بعد از یک ماه فعالیت سه شیفته و پایان 
عملیات عمرانی، بازگشــایی شده اســت اما برای ترد ایمن 
همچنان در مرحله روکش آســفالت معبر قرار دارد که لایه 
 اولیه این کار انجام شــده اســت. پیش از این شهردار شیراز
 گفته بود: با توجه بــه حجم بزرگ این پروژه، اجرای آن در 
شــرایط عادی و در محوری که دارای تردد بســیاری است، 
چندین ماه طول می کشــید؛ اما با همت شــهرداری، شورا و 
پیمانکار پروژه مقرر شــد این پروژه ظرف مدت یک ماه اجرا 
شود که این پروژه مهم تا پایان مردادماه به اتمام و از ابتدای 

شهریورماه این مسیر بازگشایی خواهد شد. 
رئیس کمیســیون عمــران، حمل ونقل و ترافیک شــورای 

اســلامی شهر شیراز نیز در بازدید شبانه از پروژه لوله گذاری 
و جمــع آوری و هدایت آب های ســطحی دروازه قرآن گفت: 
کار ســخت در میدان ســخت، مرد میدان عمل می خواهد 
کــه تیم فعلی شــهرداری شــیراز، مــرد میــدان عمل در 
کارهای ســخت شــهر هســتند. رضا محمدیان با اشاره به 
اینکه ســرعت انجام پروژه لوله گــذاری دروازه قرآن باوجود 
داشــتن مســائل فنی و پیچیدگی خاص خودش قابل قبول 
اســت، عنوان کرد: نوع بافت خاک، شــیب زمین و ترافیک 
دروازه قــرآن انجام ایــن پروژه با ســختی های مواجه کرده 
است که ســرعت عملیات همراه با دقت جای قدردانی دارد. 
شــهردار منطقه ســه شــیراز گفت: با توجه به نیاز اجرای 
لوله گــذاری حدفاصل میدان قرآن تا چهــارراه هفت تنان به 
طول ۱۳۰۰ متر با تلاش مجموعه شــهرداری منطقه ســه 
 توانســتیم این طرح را که قرارداد چهارماهه داشت، در مدت 
یک ماه اجرا کنیم.  غلامرضا شــهریاری افزود: در نوروز سال 
۹۸ با جاری شدن سیلاب از دروازه قرآن به طرف هفت تنان 

تعدادی از هموطنان جان خود را از دســت دادند؛ لذا اجرای 
لوله گذاری و انتقال و هدایت سیلاب و روان آب ها به رودخانه 
خشک شیراز از ضروریات کلان شهر شیراز بود که انجام شد. 
وی ادامــه داد: این طرح با هزینه ۱۰۰ میلیارد تومان اجرا و 
۱۳۰۰ متــر لوله گذاری در عمق پنج متری زمین اجراشــد. 
شهردار منطقه سه شیراز افزود: خوشبختانه خطر جاری شدن 
سیلاب از دروازه قرآن به طرف هفت تنان برطرف شده است، 
زیــرا قبلًا به دلیل لوله گذاری نامناســب و با قطر کم، حجم 
آب پس زده و ســرریز سیلاب وارد شــهر می شد، ولی حالا 
 با لوله گذاری به قطر دوهزار اینچ این خطر رفع شــده است. 
جعفــری، معاون شــهردار منطقــه نیز گفــت: کار اصلاح 
و بهســازی بخشــی از مســیر دروازه قــرآن کــه بــرای 
 کار عمرانــی و روان ســازی کار تخریــب شــده بــود بــا 
بازگشــایی مسیر در حال انجام است. او گفت: ظرف دو هفته 
آینده کل مســیر فضای سبز پیرامون دروازه قرآن بهسازی و 

قابل بهره برداری است.

بازگشاییمسیردروازهقرآن؛

 سـخت بود امـا شـد
بااعتبار100میلیاردتومانپروژه1300متریلولهگذاریاجراشد

استاندار فارس در بازدید از مناطق زلزله زده شهرستان اوز تأکيد کرد:

برخوردباناظرانساختمانیسهلانگار
دربارهمیزانتسهیلاتاختصاصیبهحادثهدیدگانزلزلهاوزدرجلسههیئتوزیرانتصمیمگیریشود

بهرنگ قربانی، مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری 
فارس در جمع خبرنگاران گفت: به کارگیری و استفاده از اتباع 
بیگانه در برخی مشاغل ممنوع است و با کارفرمایانی که به این 

مهم بی توجهی کنند برخورد خواهد شد.
قربانی افزود: به ویژه در آن دســته از مشــاغلی که نیروی کار 
داخــل می تواند در آن فعالیت کند و امکان به کارگیری جوانان 
خودمان در آن شــغل وجود دارد تأکید شده که به هیچ وجه از 

نیروی کار اتباع بیگانه استفاده نشود.
وی ادامه داد: در کنار اشــغال برخی فرصت های شغلی، مسائلی 
از جمله تشــکیل صف های طولانی برای تهیه مواد غذایی مانند 
نان در برخی شهرک های اطراف شیراز مانند گویم، دوکوهک و 

قصر قمشه نیز موجب نارضایتی مردم شده است.
بهکارگیریاتباعبیگانهدرشغلفروشندگیمطلقاًممنوعاست
مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی اســتانداری فارس گفت: 
یکی از موارد شــغلی که به کارگیری اتباع بیگانه در آن مطلقاً 
ممنوع اعلام شده شــغل فروشندگی است و چنانچه واحدهای 
صنفی در ایــن زمینه تخلف کنند برخوردهــای جدی قانونی 

خواهد شد. قربانی افزود: در این زمینه تاکنون چند واحد صنفی 
متخلف در شیراز و سایر شهرستان ها پلمب شده است.

وی اضافه کرد: هدف ما این اســت که فرصت های شــغلی که 
حضور در آنها در توان هم استانی ها و هم وطنانمان است توسط 
اتباع بیگانه اشغال نشود و در این خصوص به طور جدی برخورد 

خواهیم کرد.
وی ادامه داد: البته تلاش ما این اســت کــه مانع از نگاه صرفاً 
منفی نســبت به حضــور اتباع بیگانه شــویم و به ظرفیت های 
اقتصادی هم که آنها می توانند ایجاد کنند توجه داشــته باشیم 
اما کارفرمایان در مشــاغلی که متقاضی نیروی کار داخل برای 
آنهــا وجود دارد به هیچ وجه حق بــه کار گیری اتباع بیگانه را 

ندارند.
358هزاراتباعافغانستانیدرفارسحضوردارند

وی جمعیت فعلی اتباع بیگانه در فارس را بســیار بالا دانســت 
و اظهار کرد: بر اســاس آخرین آمــار، هم اینک ۳۵۸ هزار اتباع 
افغانســتانی در فارس حضور دارند که از این تعداد حدود ۱۲۰ 

هزار نفر طی دو سال گذشت وارد این استان شده اند.

مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی اســتانداری فارس گفت: 
در واقع برای این افراد به طور موقت مجوز اســکان در اســتان 
صادر شــده و هنوز تصمیم خاصی در مورد آنها گرفته نشــده 
اســت. البته با توجه به حجم حضور اتبــاع بیگانه در فارس به 
دنبال این هستیم که ضمن عدم تمدید مجوز اقامت موقت آنها، 

این اتباع از استان طرد شوند.
وی ادامه داد: با توجه به نارضایتی مردم نســبت به حضور اتباع 
بیگانه در فارس، تقاضای اســتان از وزارت کشــور عدم تمدید 
مجوز اقامت موقت ۱۲۰ هزار تبعه خارجی است که در دو سال 

گذشته وارد فارس شده اند.
وی ادامــه داد: علاوه بر اتباع بیگانه مجاز و دارای مجوز حضور، 
پیش بینی می شــود که ۵۰ تا ۱۰۰ هزار اتباع بیگانه غیر مجاز 

نیز در استان حضور داشته باشند.
وی اظهار کرد: سیاست ما شناسایی این افراد، دستگیری، انتقال 

به اردوگاه مراقبتی در شیراز و در نهایت طرد به مرز است.
نیریزیکیازگلوگاههایوروداتباعغیرمجازبهاستان

مدیرکل امــور اتبــاع و مهاجرین خارجی اســتانداری فارس، 
شهرســتان نی ریــز یکــی از گلوگاه های ورود اتبــاع غیرمجاز 
 به ایــن اســتان دانســت و گفــت: البتــه نیــروی انتظامی 
تاکنون تلاش زیادی در زمینه دســتگیری این افراد انجام داده 

است.
نظارتجدیبراجرایمصوبهممنوعیتاسکاناتباعبیگانهدر

اطرافحرممطهرشاهچراغ)ع(
قربانی، ضمن یادآوری حادثه تروریستی ۲۲ مرداد امسال حرم 
مطهر شــاهچراغ )ع( ادامه داد: به دنبال وقوع این حادثه مقرر 
گردید که اجازه ســکونت به اتباع خارجی با هر نوع مدرکی چه 

مجاز چه غیرمجاز در اطراف این حرم مطهر داده نشود.
وی افــزود: اتباع بیگانــه ای نیز که هم اینــک در این محدوده 
ســکونت دارند با هماهنگی صنف املاک باید این محل را ترک 

کرده و محل دیگری اسکان یابند.
وی گفت: عزم استان برای عملیاتی و اجرایی کردن این تصمیم 
 جزم اســت و به زودی و بــا جدیت تمام ایــن برنامه عملیاتی 

خواهد شد.

نرخبالایزادوولداتباعبیگانه
مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری فارس با اشاره 
به نرخ بالای زاد و ولد اتباع بیگانه گفت: ســال گذشته در یکی 
از شهرســتان های اســتان آمار تولد میان اتباع بیگانه سه برابر 
ایرانی ها بود، یعنی از ۶۰۰ نوزاد متولد شــده در این شهرستان 

۴۵۰ نوزاد متعلق به اتباع بیگانه بود.
قربانی در خصوص تعداد دانش آموزان اتباع بیگانه در استان نیز 
اظهار کرد: هم اینک افزون بر ۴۰ هزار دانش آموز اتباع بیگانه در 

فارس مشغول به تحصیل هستند.
تأثیــر  از  ایرانــی  دانش آمــوزان  والدیــن  افــزود:   وی 
فرهنگــی که ممکن اســت دانش  آموزان اتباع بر فرزندانشــان 

بگذارند نگران هستند.

 مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری فارس:

 120 هزار تبعه خارجی در دو سال گذشته وارد فارس شده اند
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- 1/م الف - روابط عمومی شرکت گاز استان فارس

نوبت اولچاپ آگهي مناقصه عمومي شماره 1402/64 ) يك مرحله اي (

،

فارس- یوشیماســا هایاشــی، وزیر امور 
خارجه ژاپن در مصاحبه با روزنامه الشــرق 
الاوســط چاپ لندن در خصــوص توافق 
اخیر جمهوری اســامی ایران و عربستان 
سعودی برای ازســرگیری روابط دوجانبه 

ابراز خوشبینی کرد.
وی در این خصوص گفــت: ژاپن از توافق 

عربســتان سعودی و ایران برای ازسرگیری 
روابط دیپلماتیک استقبال می کند و آن را 
گامی مثبت به سوی ثبات منطقه می داند. 
امیدوارم که این توافق نقش مثبتی در رفع 
موضوعات مختلف منطقه ای در خاورمیانه 

از جمله اوضاع یمن داشته باشد.
۱۹ اسفند ۱۴۰۱ ایران و عربستان سعودی 
بعــد از پنج دور مذاکــره امنیتی در عراق 
)از فروردیــن ۱۴۰۰ آغاز و آخرین دور آن 
اردیبهشــت ۱۴۰۱( و ســه دور گفت وگو 
در عمان و وســاطت های این دو کشور در 
نهایت در پکن به توافق رســیدند تا روابط 
دیپلماتیک را از ســر بگیرنــد. توافقی که 
پیش زمینه آن ســفر آیت ا... رئیســی به 
پکن در بهمن ماه ۱۴۰۱ و هماهنگی های 

به عمل آمده از ســوی »شی جین پینگ« 
رئیس جمهــور چین در ســفرش به پکن 
و رایزنی های انجام شــده مقامات چین با 

عربستان بود.
پس از آن وزرای خارجه ایران و عربســتان 
در پکن دیدار و مقرر شــد هیئت های فنی 
برای بررسی روند بازگشایی نمایندگی های 
دیپلماتیک دو کشــور مبادله شوند و پس 
از تبادل هیئت هــا در نهایت در ۱۶ و ۱۷ 
خــرداد ماه ســال جاری ســفارت ایران و 
سرکنســولگری ایران در جده و هم چنین 
دفتر نمایندگی ایران در ســازمان همکاری 

اسامی در جده رسماً افتتاح شد.
۲۷ خــرداد ماه هم فیصل بن فرحان، وزیر 
خارجه عربستان سفری یک روزه به تهران 

داشــت و در مرداد ماه هم نمایندگی های 
دیپلماتیک عربســتان در تهــران و جده 
به صــورت موقــت در دو هتــل فعالیــت 
خــود را آغاز کردند تا پس از آماده شــدن 
ساختمان های سفارت و سرکنسولگری به 

آنجا نقل مکان کنند.
امیرعبداللهیان هم اخیراً سفری دو روزه به 
ریاض و جده داشت و اعام شد که سفرای 
دو کشــور به زودی در محل مأموریتشــان 

مستقر خواهند شد.
روز )سه شــنبه ۱۴ شــهریور ماه(، ســفیر 
عربستان ســعودی وارد تهران شد و سفیر 
ایــران هم به ریاض رفت و بر این اســاس 
ســطح هیئت های دیپلماتیک دو کشور به 

سطح سفیر ارتقاء یافت. 

اخبارکوتاه جهان

ایرنا- گلــن گراثمن، رئیس کمیته امنیت 
ملــی، امور مرزی و امور خارجه در بیانیه ای 
که در تارنمای مجلــس نمایندگان آمریکا 
منتشر شــد، اعام کرده است هفته آینده 
نشستی با موضوع »راهبرد خطرناک: بررسی 
شکســت های دولت در قبال ایران« برگزار 

خواهد شد.
گراثمن افزود: سیاســت خارجی بایدن در 
خصــوص ایران کماکان منطقی نیســت و 
ایمنی آمریکایی ها را چه در داخل و چه در 

خارج به خطر می اندازد.
وی اضافه کرد: دولت بایدن به رغم وعده های 
مکرر، در خصوص مذاکرات با ایران بر ســر 
برنامه تســلیحاتی این کشــور و هم چنین 
تصمیم آن برای اخــراج نماینده ویژه خود 

در امور ایران شفافیت لازم را نداشته است.
فراینــد آغاز آزادســازی دارایی های توقیف 
شــده ایران و تبادل زندانیــان میان تهران 
- واشــنگتن پس از دو سال گفت وگوهای 
غیرمســتقیم طرفین، در بحبوحه احساس 
خطر دولت جوبایدن از منافع خود در غرب 
آسیا به دلیل توقیف چند کشتی متخلف و 
اردوکشــی نظامی با ژست امنیت سازی در 
تنگه هرمز، روز پنج شنبه ۱۹ مردادماه )۱۰ 

آگوست( اعام شد.
پیــش از ایــن، گروهــی متشــکل از ۲۶ 
قانون گــذار جمهوری خواه ۲۷ مرداد ماه  به 
شــدت از توافق دولت بایدن با ایران انتقاد 

کردند و خواســتار توضیح درباره دور زدن 
احتمالی کنگره برای دستیابی به این توافق 
شــدند. این ۲۶ سناتور در نامه ای به آنتونی 
بلینکن، وزیر امور خارجه و جانت یلن، وزیر 
خزانــه داری آمریکا نگرانی جدی خود را در 
مورد تصمیم برای آزادسازی حدود ۶ میلیارد 
دلار از دارایی های مسدود شده ایران را ابراز 

کردند.
نامه این ســناتورها در حالی بود که مقامات 
آمریکایی و دولــت بایدن از این توافق دفاع 
کردند و گفتند که این پول تنها برای اهداف 
بشردوستانه توسط ایران استفاده خواهد شد.

ســناتورها این ســؤال را مطرح کرده بودند  
کــه چگونه آمریــکا تضمیــن می کند که 
ایران از دارایی آزاد شــده بــرای حمایت از 
 شبکه های تروریســتی و اشاعه تسلیحات

استفاده نمی کند. 
در این نامه آمده بود: »در حالی که ما قاطعانه 
معتقدیم که آمریکا باید از هر منبع مناسب 
برای تضمین آزادی شهروندان آمریکایی که 
به طور غیرقانونی در خارج از کشور بازداشت 
شده اند، استفاده کند، این تصمیم یک روند 
فوق العاده خطرنــاک را تقویت می کند و به 
حکومت ایران امکان می دهد تا فعالیت های 
بی ثبات کننده خود را در سراسر خاورمیانه 

افزایش دهد.
دولت باراک اوباما، رئیس جمهور سابق آمریکا 
نیز توافق مشــابهی با ایران داشت. اوباما در 
ســال ۲۰۱۶ در ازای آزادی آمریکایی های 
بازداشــتی در ایران، ۴۰۰ میلیــون دلار از 

دارایی های این کشور را آزاد کرد.
ســناتورها ادعا کردند: هفت ســال پس از 

توافق دولت اوباما، دولت فعلی آمریکا )دولت 
بایدن( به بزرگترین دولت حامی تروریسم در 
جهان باج پرداخت می کند، که این امر نقض 
دیگری از سیاست دیرینه »عدم ارائه امتیاز« 

ایالات متحده است.
این قانون گذاران هم چنین هشدار دادند که 
این اقدام تنها گروگان گیری دیگر را در ازای 

منافع مالی یا سیاسی تشویق می کند.
آدرین واتسون، ســخنگوی شورای امنیت 
ملــی آمریکا ۱۹ مرداد مــاه  اعام کرد: ما 
تأیید می کنیم که ایــران پنج آمریکایی را 
که به صورت غیر قانونی بازداشــت شــده 
بودنــد، از زنــدان آزاد کــرده و آن ها را در 
حبس خانگی قرار داده اســت. اگرچه این 
اقدامی دلگرم کننده است، اما این شهروندان 
آمریکایی از جمله ســیامک نمــازی، مراد 
طاهباز، عمــاد شــرقی و دو آمریکایی که 
نخواسته اند نامشان فاش شود، در وهله اول 

هرگز نباید بازداشت می شدند.
این مقام دولت جوبایدن افزود: ما به نظارت 
دقیق بر وضعیت آن هــا ادامه خواهیم داد. 
البته تا زمانی که همه آن ها به خانه بازنگردند 
به تاش هــای خود ادامه خواهیم داد. تا آن 
زمــان، مذاکــرات بــرای آزادی نهایی آنها 
هم چنان ادامه دارد و این مذاکرات حساس 
اســت. بنابراین، ما جزئیات کمی در مورد 
وضعیت حبس خانگی آن ها یا تاش هایمان 

برای تأمین آزادی آن ها خواهیم داشت.

هیچ خلبانی حاضر به انتقال »نتانیاهو«
به نیويورک نیست

تسنیم- یــک رسانه عبری زبان اعام کرد با وجود آن که برنامه سفر 
نتانیاهو برای سفر به نیویورک نهایی شده اما هیچ یک از خلبانان شرکت 

العال حاضر نیستند هدایت هواپیمای وی را به عهده بگیرند.
شــبکه ۱3 تلویزیون رژیم صهیونیستی در گزارشی در این رابطه اعام 
کرد، در فاصله کمتر از ۱۰ روز به ســفر بنیامین نتانیاهو نخست وزیر 
)رژیم صهیونیستی( به نیویورک هیچ یک از خلبانان هواپیماهای پهن 
پیکــر تا به امروز داوطلب انجام این کار نشــده اند. در ادامه این گزاش 
آمده اســت، بر خاف سفر به اروپا، سفر به آمریکا نیازمند هواپیماهای 
بزرگ و 3 خلبان است، اما هیچ یک از آنها که همگی از خلبانان قدیمی 
شرکت العال و اکثر آنها ســابقه خدمت در نیروی هوایی را داشته اند، 
حاضر نیستند برای انتقال نخست وزیر و همسرش به نیویورک داوطلب 
شوند. البته این اولین باری نیست که خلبانان حاضر به هدایت هواپیمای 
نتانیاهو نشده اند، بلکه قبل نیز در فوریه در سفر به پاریس و در مارس در 

سفر به رم نیز شاهد چنین اقدامی توسط آن ها بودیم.

كاخسفید:
 عادی ســازی روابط میان اسرائیل و عربستان 

هنوز به اقدامات زيادی نیاز دارد
ایســنا- به نقل از ســایت روزنامه العربی الجدید، جیک سالیوان، 
مشــاور امنیت ملی آمریکا در گفتگو با خبرنگاران در هواپیمایی که 
در حال انتقال جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا به هند برای شرکت در 
نشست گروه ۲۰ بود، گفت: ابعاد اصلی روند عادی سازی روابط میان 
ریاض و تل آویو در حال حاضر روی میز مذاکرات مطرح شــده است. 
ما چارچوب کاری یا بندهای آماده ای برای امضای توافق عادی سازی 
روابط نداریم. هنوز کارهای زیادی وجود دارد که باید انجام دهیم. اما 

طرف های این توافق ابعاد اصلی آن را درک می کنند. 
مســئولان آمریکایی امیدوارند که بتوانند بــه توافقی میان تل آویو و 
ریاض مثــل توافق های تل آویو با مراکش، ســودان، بحرین و امارات 
دســت یابند. جو بایدن اوایل ژوئیه به شبکه سی ان ان گفت که تل 
آویو و ریاض هم چنان از تحقق توافق عادی سازی روابط دور هستند. 
این توافق شــامل معاهده دفاعی میان آمریکا و عربســتان و تقویت 
برنامه هســته ای غیرنظامی عربستان اســت. اخیراً برت مک گورگ، 
فرستاده بایدن به عربســتان رفت و مذاکراتی با مسئولان عربستانی 
درباره جنگ یمن داشــت. وی قرار اســت درباره توافق عادی سازی 

روابط میان ریاض و تل آویو نیز با مسئولان عربستانی صحبت کند.

مسئولسیاستخارجهاتحادیهاروپا:
گرجســتان هنوز راه درازی برای عضويت در 

اتحاديه اروپا دارد
ایسنا- جوزپ بورل، مسئول سیاســت خارجــه اتحادیه اروپا گفت: 
درهــای اتحادیه اروپا به روی گرجســتان باز اســت و اتحادیه اروپا 
مصمم است که از عضویت این کشور حمایت کند. اما این را هم باید 
بگویــم که عضویت در اتحادیه اروپا تعهداتی به دنبال دارد و از طریق 
إعمال اصاحات اساسی و حفظ ارزش های اروپایی ممکن خواهد بود. 

گرجستان هنوز راه درازی در پیش دارد.

اعزام اولین هیئت تجاری ويژه رژيم صهیونیستی 
به عربستان

باشــگاهخبرنگاران-بــا توجه بــه اینکه در ماه هــای اخیر 
سرفصل هایی در مورد میانجی گری  آمریکا میان ریاض و تل آویو 
برای عادی سازی روابط منتشر شده است، روابط دیپلماتیک بین 
رژیم صهیونیستی و عربستان هرچند دور بنظر می رسد، اما روابط تجاری آنان شروع 

شده است.
براســاس گزارش شبکه صهیونیستی آی ۲۴ نیوز، یک هیئت تجاری صهیونیستی 
در آغاز ماه ســپتامبر برای کنفرانس رسمی و دولتی در مورد امنیت سایبری وارد 
عربســتان سعودی شده اســت. یدیعوت آحارنوت نیز در این خصوص نوشت:  ۱۲ 
کارفرما از اســرائیل به عربستان سعودی ســفر کرده اند. این سفر به دعوت رسمی 

عربستان سعودی انجام شده است.  
این درحالی اســت که پیش از این رژیم صهیونیســتی اعام کرده بود عربســتان 
برای عادی ســازی روابط با این رژیم شروط ســختی از جمله تشکیل کشوری به 
اسم فلسطین و دســتیابی ریاض به انرژی هسته ای گذاشته است. به همین دلیل 
بعد از گذشــت چندین ماه مذاکره فشرده آمریکایی ها با عربستان هم چنان توافق 

عادی سازی روابط میان ریاض و تل آویو به امضا نرسید.
در همین راستا صهیونیست ها به تازگی حمات خود را به فلسطینیان افزایش داده 
و وزرای کابینه نتانیاهو بار ها خواستار الحاق کرانه باختری به اراضی اشغالی شده اند. 

اقدامی که دهن کجی به شرط ریاض برای تشکیل دولتی فلسطینی است.

عصبانیت کنگره آمريکا از توافق با تهران و بررسی دلايل شکست سیاست های بايدن در قبال ايران

وزیرامورخارجهژاپن:

توافق ریاض-تهران گام مثبتی برای ثبات منطقه است

رئیسشورایاروپا:
 اجماع گروه 20 بر روی بیانیه پايانی دشوار است

باشگاهخبرنگاران-اختافات در میان کشور های عضو گروه ۲۰ 
باعث شــده است نشست سران این گروه در دهلی نو تحت تأثیر 
قرار گیرد. از طرفی رهبران چین و روســیه در این نشست حضور 
ندارند و در طرف مقابل، موضوعاتی همانند جنگ اوکراین باعث ایجاد شکاف میان 

اعضا شده است. 
چارلز میشــل، رئیس شــورای اروپا که هــم اینک در پایتخت هنــد حضور دارد 
روزگذشــته اعام کرد پیش بینی درباره رســیدن اجماع میــان رهبران گروه ۲۰ 
پیرامون بیانیه پایانی در نشست دهلی نو بسیار دشوار است.  وی افزود: اتحادیه اروپا 
خواستار آن است که ۲۰ قدرت بزرگ اقتصادی جهان تمرکز خود را بر چالش های 

بزرگ بین المللی از جمله امنیت غذایی و انرژی قرار دهند. 
یکی از موضوعاتی که انتظار می رود در نشســت گروه ۲۰ مورد بررسی قرار گیرد 
خروج روســیه از ابتکار عمل صادرات غات اوکراین از دریای سیاه است که باعث 
افزایش بهای مواد غذایی در جهان شــده است.  میشل با تأکید بر پیچیدگی های 
مشکات و اختافات موجود میان اعضا، تأکید کرد: برآورد من این است که تمامی 
مشــکات بزرگ جهانی در نشست گروه ۲۰ حل نخواهد شد. با این حال، اتحادیه 
اروپا خواهان آن است که این گروه پیام روشنی پیرامون تغییرات اقلیمی و کاهش 

فقر جهانی صادر کند.

اروپا

آسیای شرقی

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چونآگهــیوعملیاتتحدیدیششــدانگیکبابخانهبه
مســاحت286/70مترمربعپــاک2096/94واقعدرقطعه
یکبخش25فارسشهرســتانلامرد-محلهحسینآباد-
كوچهشماره17ملكیخانمسعیدهعباسزادهفرزندمصطفی
برحســبتقاضایمالکكهدرخواستانتشــارآگهیتحدید
حدوداختصاصینمودهوقتتحدیدحدوددوشنبه1402/07/10
تعیینوعملیاتتحدیدازســاعت8صبحدرمحلشــروعو
بهعملخواهدآمد.بهوســیلهاینآگهــیازمتقاضیمزبورو
كلیهصاحبــاناماکمجاوربرطبقماده14قانونثبتدعوت
میگرددكهدروقتمقرردرمحلوقوعملکحضوربهمرسانند
واخواهیمجاوریننســبتبهحدودوحقوقارتفاقیبهاستناد
ماده20قانونثبــتازتاریختنظیمصــورتمجلستحدید
تاسیروزپذیرفتهخواهدشــدكهبایستیكتبابهادارهثبت
محلتسلیمورسیدعرضحالدریافتنمائیدضمنامعترضاز
تاریختسلیماعتراضبهادارهثبتیکماهفرصتخواهدداشت
كهدادخواســتخودرابهدادگاهصالحهتقدیموگواهیتقدیم
دادخواســترااخذوبهادارهثبتارائهنمایددرغیراینصورت

سندمالكیتبرابرمقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1402/06/18

4478/م الف
منصور کشوری  

سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی برگ تشخیص و برگ قطعی)حقیقی(
نظربهاینكهنشانیمودیاناعامیدرجدولذیلدردستنمیباشددراجرایماده208ق.م.ممصوباسفندماه1366اوراقمالیاتیبهشرحجدولاباغمیگردد،خواهشمنداستطبققانوندرتاریخوساعتمقرربهشرحجدولاینآگهیجهت

حلوفصلپروندهوتسویهحسابمالیاتیوپیگیریمراحلپروندهبهواحدمالیاتیمربوطهبهآدرسشیرازبلوارشهیدرجائیحدفاصلكوچه17و19ادارهامورمالیاتی1704مراجعهنمایید.




شناسهآگهی:1563547
-1/م الف-روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی فارس

آگهی فقدان سند مالکیت بخش سه شیراز 
آقایمحمدرضارضائیبهوكالتازنیلوفررضائیبهموجبوكالتنامه
شــماره35735مورخ1400/04/20دفترخانه370شیرازباتسلیم
دوبرگاستشــهادیهكهدردفتراســنادرسمیشماره370شیراز
تنظیمگردیدهاستمدعیاســتكهتعدادیکجلدسندمالكیت
مربوطبهششدانگپاک14/9720واقعدربخشسهشیرازكهدر
دفترالكترونیكیشماره140020311036004132اماکبهنامنیلوفر
رضائیثبتوسندمالكیتبشمارهچاپیاصلی499715ج99صادر
ومشروطبراینكه1حقسكونتدرملکمذكورمادامالحیاتمصالح
محمدرضارضائیفرزندبهیار(مباشرتاًمتعلقبهمصالحمیباشدكه
مجاناًومباشــرتاًازآناستفادهنمایدوحقنامبردهلایورثاستو
بهورثهمصالحمنتقلنخواهدگردیدموردمصالحهكمافيالســابق
درتصرفمصالــحباقیماندكهمصالحاقراربــهآننمود2منافع
موردمصالحهمادامالحیاتمصالحمتعلقبهایشاناستكهمجاناًو
مباشرتاًازآناستفادهنمایدكلیههزینههایتعمیراتیجزئیوكلی
وتخلیهچاهفاضــابوهزینههایآبونمان،برق،گاز،آبهزینههای
مشترکعوارضنوســازیومالیاتیراظرفمدتاستفادهپرداخت
نماید.3متصالحبدونموافقتمكتوبورضایترسمیمصالححق
فروشونقــلوانتقالیامنتجبهنقلوانتقالراولوبهصورتصلح
ووكالتوغیرهدرخصوصموردمصالحهراندارد.باتوجهبهاینكه
سندمالكیتبهشمارهچاپیفوقالذكربهعلتاسبابكشیمفقود
گردیدهاستونامبردهتقاضایصدورسندالمثنینمودهاستمراتب
طبقماده120اصاحیآئیننامهقانونثبتآگهیمیشــودكههر
كسنسبتبهملکموردآگهیمعاملهایكردهویامدعیوجودسند
مالكیتنزدخودمیباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبتمحل
مراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصلســندمالكیتیاخاصه
معاملهتسلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیدهویادر
صورتاعتراضاصلسندارائهنشودادارهثبتسندمالكیتالمثنی

راطبقمقرراتصادروبهمتقاضیتسلیمخواهدكرد.
تاریخانتشار:1402/06/18

3402/م الف
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز ناحیه 4

از طرف لهراسب عرفان

نام و نام رديف
خانوادگی

شماره 
شناسنامه

واحد 
مالیاتی

منبع  عملکرد
مالیاتی

حداکثر تاريخ مورخهشماره برگنوع برگمبلغ مورد مطالبه
مراجعه

عبدالحمید 1
خويدی

برگ تشخیص 131/777/114مشاغل62031704001396
مالیات

سی روز از 1000001603661101402/03/06
تاريخ آگهی

برگ تشخیص 82/404/869مشاغل2281704001396علی ذکاوت2
مالیات

سی روز از 1000001630105381402/03/31
تاريخ آگهی

برگ تشخیص 636/161/250مشاغل121704231396عثمان عابدی3
مالیات

سی روز از 11931402/03/29
تاريخ آگهی

برگ تشخیص 3/036/408/820مشاغل12651704231396بهناز يونسی4
مالیات

سی روز از 12011402/03/29
تاريخ آگهی

برگ تشخیص 1/633/839/500مشاغل3051704231396بهنام حکمتی5
مالیات

سی روز از 20161402/03/31
تاريخ آگهی

برگ تشخیص 1/931/043/000مشاغل1704231396زهرا طرفدار6
مالیات

سی روز از 12031402/03/29
تاريخ آگهی

فاطمه رضانیای 7
فومنی

برگ تشخیص 798/222/850مشاغل239851704231396
مالیات

سی روز از 12051402/03/29
تاريخ آگهی

آمنه صنیع 8
دانش

برگ تشخیص 567/681/620مشاغل10531704231396
مالیات

سی روز از 12091402/03/29
تاريخ آگهی

محمد امین 9
مويدی

برگ تشخیص 6/701/816/400مشاغل5961704231396
مالیات

سی روز از 12131402/03/29
تاريخ آگهی

نام و نام رديف
خانوادگی

شماره 
شناسنامه

واحد 
مالیاتی

منبع  عملکرد
مالیاتی

حداکثر تاريخ مورخهشماره برگنوع برگمبلغ مورد مطالبه
مراجعه

فاطمه 10
دهداران

برگ تشخیص 2/138/069/760مشاغل3031704231396
مالیات

سی روز از 18721402/03/31
تاريخ آگهی

برگ تشخیص 1/429/144/400مشاغل32951704231396عباس زارع11
مالیات

سی روز از 19831402/03/31
تاريخ آگهی

محمدرضا 12
فروتن

برگ تشخیص 3/458/153/260مشاغل1704231396
مالیات

سی روز از 19921402/03/31
تاريخ آگهی

برگ تشخیص 2/045/227/350مشاغل751704231396محمدصادقی13
مالیات

سی روز از 20061402/03/31
تاريخ آگهی

غلامحسین 14
نوروزی

برگ تشخیص 647/218/260مشاغل9741704231396
مالیات

سی روز از 18581402/03/31
تاريخ آگهی

برگ تشخیص 1/030/860/480مشاغل91704231396فتح اله آزادی15
مالیات

سی روز از 18951402/03/31
تاريخ آگهی

غلامعلی 16
نصیری

برگ تشخیص 14/208/904/580مشاغل31051704231396
مالیات

سی روز از 19971402/03/31
تاريخ آگهی

اردلان 17
ابراهیمی

برگ تشخیص 9/596/034/280مشاغل95631704231396
مالیات

سی روز از 18681402/03/31
تاريخ آگهی

وزارت امور اقتصادی و دارایی
سازمان امور مالیاتی کشور

اداره کل امور مالیاتی استان فارس



مابهالتفاوتپولگندمکارانبهزودیپرداختمیشود
فارس- ســعید راد، مدیر عامل شــرکت بازرگانی دولتی گفت:  مبالغی که بابت 
خرید تضمینی گندم پرداخت شــده به صورت علی الحساب با قیمت 11 هزار و 
500 تومان اســت و مابه التفاوت آن به زودی پرداخت می شــود، در این زمینه 

سازمان برنامه و بودجه در حال تدارک تامین بقیه پول ها است.
مدیر عامل شــرکت بازرگانی دولتی ایران افزود: 80 درصد مطالبات گندمکاران 
پرداخت شده و برای بقیه مطالبات هم چاره اندیشی شده و هر چه زودتر پرداخت 

خواهد شد.
پیش از این وزیر جهاد کشاورزی قول داده بود که تا پایان شهریور تمام مطالبات 
گندمکاران تسویه می شود، با احتساب 10/5 میلیون تن خرید گندم و با کیلویی 

15 هزارتومان، دولت باید 157 هزار میلیاردتومان به گندمکاران پرداخت کند.
به گفته مدیر عامل شــرکت بازرگانی دولتی ایران تاکنــون 10 میلیون و 300 
هزار تن گندم از کشــاورزان خریداری شــده اما خرید ادامه دارد، پیش تر وزارت 
جهــاد پیش بینی کرده بود که تا پایان فصل، خریــد تضمینی به 10/5 میلیون 

تن می رسد.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی تأکید کرد که خبری از گرانی نان بخش صنعت و 
نان ســنتی نیست گفت: دولت همچنان به این بخش ها یارانه می دهد و تغییری 

در نرخ گندم آنها ایجاد نشده که نان گران شود.
وی تأکیــد کرد: که فعلًا برنامه ای برای تغییر قیمت گندم صنف و صنعت وجود 
ندارد و کماکان به نرخ 12 هزار توان به آنها داده می شــود و تصمیم گیری ها در 

ستاد تنظیم بازار انجام می شود.
پانزدهمین نمایشــگاه بین المللی صنعت غلات، آرد و نان از 16 تا 19 شــهریور 

به مدت 4 روز در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار می شود.

بیتکوینبهتقاطعمرگنزدیکاست؟
ایســنا- بیت کوین، بزرگترین دارایی رمزنگاری شده از نظر ارزش بازار، ممکن 

است در مسیر تقاطع مرگ بزرگ خود در سال 2023 باشد.
بــه نقل از کریپتوکارنســی، نمــودار روزانه بیت کوین قرار اســت بــرای اولین 
 بــار از ژانویه 2022، چیزی کــه به عنوان تقاطع مرگ در نظر گرفته می شــود 

را نمایان کند.
میانگین متحرک 50 روزه بیت کوین قرار است از زیر میانگین متحرک 200 روزه 
عبــور کند که الگوی تقاطع مرگ وحشــتناک را ایجاد می کند. لازم به یادآوری 
اســت که بیت کوین در ماه فوریه ســال جاری یک صلیــب طلایی را در نمودار 
روزانه خود ترســیم کرد و قبل از صعود به بالاتریــن رقم در ماه آوریل به بالای 

31 هزار دلار رسید.
انتظــار می رود که تقاطع مرگ بیت کوین در روزهای آینده و احتمالاً هفته آینده 
رخ دهد و تحلیلگران در حال حاضر توجه زیادی به کراس اور قریب الوقوع دارند. 
کراس اورها برای ســنجش عملکرد ابزار مالی و پیش بینی تغییرات آتی در روند، 

مانند شکست ها یا برگشت ها استفاده می شوند.
از ســوی دیگر، صلیب های مرگ را نباید یک سیگنال نهایی در نظر گرفت، زیرا 
برخی از کارشناسان از آنها به عنوان یک شاخص عقب ماندگی یاد می کنند. علاوه 
بر این، تجربه نشــان داده است که تقاطع مرگ بیت کوین به عنوان یک سیگنال 

انفرادی غیرقابل اعتماد است.
بیت کوین پس از آن که کمیســیون بورس و اوراق بهادار تصمیم خود را در مورد 
تمــام برنامه های کاربردی صندوق قابل معاملــه در بورس بیت کوین )ETF( به 

تأخیر انداخت، کاهش خود را افزایش داد.
مجموع ارزش بازار جهانی ارزهــای دیجیتال در حال حاضر 1/04 تریلیون دلار 
برآورد می شود که این رقم نسبت به روز قبل  0/29 درصد بیشتر شده است. در 
حال حاضر 48/18 درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین بوده که 

در یک روز 0/04 درصد کاهش داشته است.
حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در 24 ساعت گذشته 26/75 میلیارد دلار است 
که 10/85 درصد افزایش داشــته اســت. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در 
حال حاضر 2/11 میلیارد دلار است که 7/88 درصد از کل حجم 24 ساعته بازار 
ارزهای دیجیتال بوده و حجم تمام ســکه های پایدار اکنون 25/49 میلیارد دلار 
اســت که 95/29 درصد از کل حجم 24 ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل 

می دهد.

برقراریآرامشوثباتدربازارطلاوادامهاینروند
درهفتهآینده

 
ایرنا- محمد کشتی آرای، فعال بازار طلا گفت: آرامش و ثبات در بازار طلا برقرار 
اســت و با توجه به کاهش تقاضا و داد و ســتدها پیش بینی می شود این روند در 
هفته آینده نیز ادامه داشته باشد. محمد کشتی آرای درباره وضعیت بازار طلا در 
هفته گذشــته گفت: در هفته ای که گذشت با توجه به تعطیلات پیش رو قیمت 
انــس جهانی از هزار و 934 دلار به هزار و 920 دلار کاهش داشــت. به عبارتی 

نسبت به ابتدای هفته پنج دلار افت قیمت داشت.
وی افزود: نرخ ارز در هفته دوم شــهریور به دلیل کاهش داد و ســتدها تغییرات 

چندانی نداشت و نرخ ها ثابت بود.
این فعال بازار طلا با اشــاره به اینکه قیمت انــواع فلزات گران بها تغییر چندانی 
نداشت، گفت: قیمت سکه در بازار داخل با توجه به اینکه بهای انس جهانی و نرخ 

ارز تغییر چندانی نداشت؛ بین 50 تا 100 هزار تومان نوسان داشت.
وی اظهار داشــت: در آخرین معاملات روز پنجشنبه قیمت سکه طرح قدیم 25 
میلیون و 200 هزار تومان، سکه طرح جدید 28 میلیون و 100 هزار تومان، نیم 
ســکه 15 میلیون و 150 هزار تومان، ربع سکه 10 میلیون و 150 هزار تومان و 

سکه های یک گرمی هم 6 میلیون تومان داد و ستد شد.
کشتی آرای گفت: هر مثقال طلای آب شده در طول هفته تحت تأثیر نرخ ارز و 
بهای انس جهانی که تغییرات جزئی داشــت، بین 10 میلیون و 210 هزار تومان 

تا 10 میلیون و 250 هزار تومان نوسان داشت.
وی افــزود: هــر گرم طلای 18 عیار نیز به طور متوســط 2 میلیون و 350 هزار 

تومان مبنای معاملات بود.
این فعال بازار طلا گفت: با توجه به اینکه بازار طلا در داخل آرام و داد و ستدها 
کاهش یافته بود و تقاضا برای خرید ســکه کاهشــی بود، حباب سکه با میانگین 

100 هزار تومان برابر چهار میلیون و 900 هزار تومان بود.
وی اظهارداشت: پیش بینی می شــود در روزهای آینده با توجه به تعطیلات ایام 
پایانی ماه صفر قیمت ها در ســطحی که هفته گذشــته بود، قرار داشته باشد و 

تغییرات خاصی پیش بینی نمی شود و بازار آرامی خواهیم داشت.

تسنیم- دهقانی، عضــو کمیسیون صنایع مجلس با اشاره 
به این کــه واردات خــودرو می تواند جلــوی زیاده خواهی 
خودروســازان و درخواســت های مکرر آن ها برای افزایش 
قیمــت را بگیرد گفت: امیدواریم وزیــر صمت که خود نیز 
مصمم به واردات خودرو است این موضوع را عملیاتی کند.

عضو کمیسیون صنایع مجلس گفت: در صورتی که واردات 
خودرو به درستی انجام نشود خودروسازان به بازی افزایش 

قیمت ادامه می دهند.
دهقانی درباره عدم تعیین تکلیف قیمت خودرو هایی مانند 
شــاهین اتوماتیک و اطلــس که در دومین طرح ســامانه 
یکپارچه فروش خودرو به فروش رفته اســت، گفت: قیمت 
این خودرو ها باید هرچه سریع تر تعیین تکلیف شود؛ ما نیز 
این موضوع را در کمیسیون صنایع و معادن مجلس پیگیری 
می کنیم. نماینده مردم ورزقان در مجلس شــورای اسلامی 
افزود: هرچند این موضوع را پیگیری می کنیم، اما سیاست ها 
باید به ســمتی پیش رود که خودروسازان نه تنها به دنبال 
افزایش قیمت نباشند بلکه ناچار شوند برای جذب مشتری 

به سراغ کاهش قیمت نیز روند.
عضو هیئت رئیســه کمیســیون صنایع و معــادن مجلس 
درباره تــلاش خودروســازان برای افزایــش مجدد قیمت 
خــودرو، تصریح کرد: خودروســازان همــواره این بحث را 
 مطــرح می کنند و در ســال چندین بار خواســتار افزایش

قیمت هستند.
وی با بیان اینکه مجلس با تصویب قانون واردات خودرو های 
کارکرده و نو، بســتر افزایش عرضه خــودرو را فراهم کرد، 

ادامه داد: در صورتی این قوانین به درســتی اجرایی شــود 
خودروسازان ناچار می شوند که در وهله نخست خودرو های 
باکیفیت تولید کنند تا توان رقابت با خودرو های وارداتی را 
داشــته باشند و در گام بعدی با کاهش هزینه تولید، قیمت 

خودرو ها را کاهش دهند.
دهقانی اضافه کرد: اگر دولت اراده ای برای اجرای درســت 
این قوانین نداشــته باشــد و هر روز با مسائلی مثل کمبود 
ارز، مســائل زیســت محیطی و... مانع واردات شود، روش 
 فعلــی خودروســازان بــرای افزایش قیمت همــواره ادامه 

خواهد داشت.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم با بیان اینکه در صورتی 
که واردات خودرو به درســتی انجام نشــود خودروســازان 
همچنان به بازی افزایش قیمت خود ادامه می دهند، گفت: 
امیدواریــم وزیر صمت که خود نیز مصمم به واردات خودرو 
اســت این موضوع را عملیاتی کند تا شــاهد کاهش قیمت 

خودرو های تولید داخل باشیم.

آگهی ثبتی و دادگستری

طلاوسکه

بیتکوین

کشاورزی

افتصادکلان

اقتصادبینالملل

انرژی
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فارس- حمیدرضا شهرکی، معاون حمل ونقل 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای  با اشاره 
به آخرین آمار تردد زائــران از مرزهای 6گانه 
اربعین ، اظهار کرد: بــا ایجاد امکانات خدماتی 
و زیرســاخت هایی مانند توسعه و ایمن سازی 
محورهــای منتهــی بــه پایانه هــای مرزی و 
چهاربانده شــدن، افزایــش فضاهای خدماتی 
و احداث پایانه برکت در مرز مهران، شــرایط 
مطلوب تری در مقایســه با سال گذشته برای 
خدمت رسانی به زائران اربعین حسینی فراهم 

شده است.
معاون حمل ونقل ســازمان راهداری و حمل 
و نقــل جاده ای با اشــاره به پــای کار آوردن 
ظرفیت بخش خصوصی، شــرکت های حمل و 
رانندگان زحمتکش، تشکل های صنفی،  نقل، 
هماهنگی هایی با دستگاه های دولتی و ناوگان 
کشورهای همسایه در حوزه حمل ونقل عمومی 
جاده ای بیان کرد: بزرگترین عملیات جابه جایی 
مســافر در حوزه حمل ونقل عمومی در جهان 
آن هــم در بــازه زمانی کوتاه بــا وجود برخی 
کاستی ها، با شرایط مطلوب تری نسبت به سال 

گذشته در حال انجام است.
به گفته شهرکی، از ابتدای اجرای طرح اربعین 
حســینی از 27 مرداد ماه تا پایان روز دوشنبه 
13 شــهریور، بالغ بر یک میلیون و 270 هزار 
زائر در مســیرهای رفت و برگشــت از طریق 

ناوگان حمل و نقل عمومی جابه جا شده اند.

وی افزود: ســهم انتقال زائــران با حمل و نقل 
عمومی بین شــهری در مســیر رفت به مرزها 
برای شــرکت در مراسم اربعین حسینی، 870 
هزار نفر زائر بود و در مســیر برگشــت هم تا 
پایان روز دوشــنبه 13 شــهریور، 400 هزار 
 نفر زائر از مرزها به مقاصد شــهرهای کشــور 

جابه جا شدند.
شــهرکی با بیان این که در مســیر رفت عمده 
جابه جایی هــا مربــوط بــه مرز مهــران بوده 
اســت، ادامه داد: پایانه مرزی مهران در مسیر 
رفت با انتقال 57 درصد و بیشــترین سهم را 
در جابه جایــی زائران داشــته و پس از آن مرز 
شلمچه با سهم 25 درصد در جایگاه دوم قرار 

دارد.

بیشترینزواراربعیندرناوگانجادهای
ازکداماستانهابودند

وی با اشاره به این که استان های تهران، اصفهان 
و فارس در مســیر رفت بیشــترین سهم را در 
اعزام زائران داشــته اند، گفت: استان تهران با 
اعــزام 180 هزار زائر، اســتان اصفهان بالغ بر 
110 هزار زائر، اســتان فارس با 62 هزار زائر و 
خراسان رضوی با 59 هزار زائر بیشترین سهم 

زائران اربعین حسینی را داشتند.
وی افزود: در مســیر برگشــت هم سهم مرز 
مهــران در بخــش حمل و نقــل عمومی بین 
شهری همانند سال های گذشته، بالاتر از میزان 
رفت مسافران و قریب به 69 درصد بوده است.

شــهرکی با بیان  این که پیش بینی می شــود 

مســافران بیشــتری از مرز مهران وارد کشور 
شــوند، گفت: از زائران درخواســت می شــود 
بــا توجه به ازدحــام ورود مرز مهران، ســایر 
مرزها را برای ورود به کشــور انتخاب کنند تا 
سرویس دهی مناسبی در حمل و نقل عمومی 

مسافری به زائران ارائه داده شود.
اعزام۷۲درصداززائرانپاکســتانیبا

ناوگانحملونقلعمومیجادهایایران
معاون راهداری ســازمان بیان کرد: امســال و 
برای نخستین بار در ایام اربعین حسینی، کشور 
ایران میزبان 84 هزار زائر پاکستانی بود که در 
طول تاریخ روابط حمــل و نقلی و جابه جایی 
زائران بی نظیر بود و این ظرفیت نسبت به سال 

گذشته 5/5 برابر شد.
وی افــزود: 22 درصد از زائران پاکســتانی با 
ناوگان کشــور پاکستان توســط 416 دستگاه 
اتوبوس از کشور پاکستان وارد قلمرو جهموری 
اســلامی ایران شد و به مرزهای خروجی عراق 
انتقال داده شدند، همچنین 72 درصد از زائران 
پاکستانی با ناوگان حمل ونقل عمومی جاده ای 
ایــران و 6 درصد هم با حمــل ونقل هوایی و 
ریلی جابه جا شدند. معاون حمل ونقل سازمان 
با اشــاره به تنوع بخشــی به ارائه خدمات در 
جریان ســفرهای اربعین امسال، تصریح کرد: 
علاوه بر اســتفاده از ظرفیت ناوگان اتوبوس و 
ون، قریب به 230 دســتگاه اتوبوس از مبادی 
تهران، قم، اصفهان و رشــت به طور مستقیم و 

بدون توقف، زائران را به نجف انتقال دادند و در 
مسیر بازگشت نیز سفرهایی به طور مستقیم از 

کربلا به ایران انجام شده است.
شــهرکی با اشاره به استفاده از ظرفیت ناوگان 
کشورهای همسایه و ظرفیت سایر دستگاه های 
دولتی برای جابه جایی زائران و ترمیم بخشی از 
کمبود ناوگان حمل ونقل عمومی از این طریق 
گفت: دستگاه های دولتی بالغ بر 1300 دستگاه 
انواع ناوگان که عمدتــاً اتوبوس بود در اختیار 
ســازمان قرار دادند تا کمبــود اتوبوس  جبران 
شــود، همچنین برنامه ریزی هــای لازم برای 
این که در مسیر بازگشت شاهد کمترین زمان 

توقف زائران باشیم، انجام شده است.
وی به تلاش ســازمان راهداری، تشــکل های 
صنفی و شــرکت های حمــل و نقل، رانندگان 
برای ارائه خدمات مناســب و به موقع  به زائران 
اشــاره کرده و از صف طولانــی قریب به 700 
دســتگاه اتوبوس در پایانه برکت در مرز مهران 

به منظور جابه جایی مسافران خبر داد.
شــهرکی همچنین به زائران پیشــنهاد داد از 
پایانه های مرزی خسروی، تمرچین و باشماق 
هم برای بازگشــت به کشــور اســتفاده کنند 
و افــزود: البته پس از پایان ســفرهای اربعین 
حســینی، بازبینی مطالعات طرح جامع پایانه 
شهید ســلیمانی و پایانه برکت در مرز مهران 
با هدف افزایش و گســترش زیرســاخت ها در 

اربعین سال آینده آغاز خواهد شد.

بیشتریناعزاماتوبوسهایزواراربعینازکداماستانهابود؟

خودرو

انرژی

 واردات خودرو جلوی زیاده خواهی 
خودروسازان را می گیرد

وزیر اقتصاد: 

کالاهای اساسی گران نمی شود

صندوق بین المللی پول:

رشد اقتصادی عربستان با کاهش تولید نفت کمتر می شود

رشد برق تحویلی به صنایع بزرگ کشور در زمان مدیریت مصرفتولید گاز از پارس جنوبی در زمستان امسال رکورشکنی می کند

 ایرنا- سید احســان خاندوزی، وزیر امور اقتصاد و دارایی 
ضمــن توضیح در خصوص تغییر نرخ خــوراک گاز صنایع 
گفــت: یکی از نقاط مثبت مصوبه نــرخ خوراک گاز صنایع 
و تســعیر این اســت که رانت ویژه برخی گرفته شده است 
ضمن اینکه تغییری در قیمت محصولات کالاهای اساســی 

به وجود نخواهد آمد.
وزیر امور اقتصاد و دارایی درباره دلیل تصمیم دولت مبنی بر 
تغییر نرخ خوراک گاز پتروشــیمی ها گفت: حوالی ده سال 
پیش، هر ســال، یکی از موضوعــات پرچالش بین دولت ها 
و مجالــس چگونگی تعیین نرخ خــوراک گاز برای صنایع 
بــود. مخالفان و موافقان، هر ســال در قالب لایحه بودجه، 
بحث هایــی صورت می دادند: اول در آذرماه که لایحه دولت 
می آمد و بعد در بهمن و اسفند که در صحن علنی مجلس، 
قانون دائمی تصویب می شــد و بعد در طول ســال هم بر 
سر شــیوه اجرای این قانون بحث وجود داشت. برای عبور 
از این کشمکش ســالانه و سردرگمی و پیش بینی ناپذیری، 
ســال 94 وزارت نفت فرمولی را ابلاغ کرد که از آن به بعد 
ســرمایه گذاران یا تولیدکنندگان فرمول محاســبه قیمت 
 گاز را بداننــد و قرار بود که این روند برای 10 ســال ادامه 

پیدا کند.

خاندوزی توضیح داد: بعد از جنگ اوکراین و وقفه صادرات 
روسیه، قیمت کالاها به ویژه کالاهای خوراکی به صورت عام 
در همه دنیا دچار تورم شد و قیمت گاز هم به صورت خاص 
افزایش یافــت. در این زمان )ســال 1400( دولت مردمی 
ســیزدهم مستقر شــده بود و دولت باید تصمیم می گرفت 
که آیا با شــرایط خــاص و ویژه پس از جنــگ اوکراین را 
به شــکل ویژه برخورد کند یا اجازه دهد اتفاقات بر اساس 

فرمول رخ دهد.
وی درباره دلیل تعیین ســقف قیمــت 5 هزارتومانی برای 
خــوراک گاز گفت: قیمت گاز هم در کشــورهای اروپایی و 
هم کشورهای آمریکای شمالی و هم گاز صادراتی خودمان 
در آن فرمــول لحاظ شــده بود. برای حمایــت از صنایع و 
جلوگیری از تأثیر نوســانات بر بازار، دولت در سال 1400 
ســقف قیمت 5 هزار تومان را برای خــوراک گازی که در 

اختیار صنایع قرار می گرفت مصوب کرد.
خاندوزی گفت: در قانون بودجه ســال 1402، دولت مکلف 
شده بود که عددی را برای تبصره 14، بیش از 270 میلیارد 
تومــان را که همان درآمدی اســت کــه رایانه های ماهانه 
 مردم واریز می شــود از محل قیمت خوراک گاز و امثال آن 

تأمین کند.

وزیــر امور اقتصادی و دارایی گفــت: بحث و گفت وگوهای 
بســیار مفصلــی در این حــوزه انجام شــد و اجماعی بین 
وزارتخانه های صمت و نفت و اقتصاد شــکل گرفت که پایه 

مصوبه دولت است.
خانــدوزی درخصــوص جلب نظــر صنایع بــزرگ بخش 
خصوصی برای مصوبه جدید گفت: ترجیح دولت این بود که 
این مصوبه که یکی از اجزای قانون بودجه 1402 هست، از 
ابتدای سال، قابلیت اجرا داشته باشد. به دلیل ایراد حقوقی 
هیئت تلفیق مصوبات مجلس شــورای اسلامی قرار شد در 
سه ماه اول ســال همچنان به شیوه گذشته عمل شود و از 

پایان خردادماه تغییر ایجاد شود.
وی افــزود: بــا صاحبــان صنایــع، بخش هــای تولیدی و 
وزاتخانه هایی که به نحــوی از انحا، طرف مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان بودند در جلســات مکرری بحث شد و بعد 
از جمع بنــدی همه جانبه به عنوان مصوبــه نهایی در نظر 
گرفته شــد. بازخوردهای فعالان اقتصادی، تولیدکنندگان 
بــرای  الان  از  می خواســتند  کــه  ســرمایه گذارانی   و 
ماه ها و سال های آینده چشم انداز قابل اتکایی داشته باشند، 

مثبت بود.
خاندوزی درخصوص فرمول تعیین شده توضیح داد: قیمت 

گاز در کشورهای اروپایی و آمریکای شمالی و قیمت گاز در 
خود ایران )که نوسانات آن ها می تواند تغییردهنده وضعیت 
کشــور باشد( در آن فرمول حفظ شــده و قیمت ها از کف 

مشخصی پایین تر نخواهد رفت.
وی تأکید کرد: بعضی به دنبال آن بودند که قیمت ها سقف 
نداشــته باشد اما هدف گذاری دولت مبنی بر ثبات اقتصادی 
ایجاب می کرد که دامنه و کف و ســقف مشــخصی تعیین 

کنیم که برای سال های آینده پیش بینی پذیر باشد.
وزیر امــور اقتصادی و دارایی تأکید کرد: تغییری در قیمت 
محصولات کالاهای اساســی به وجــود نخواهد آمد. درباره 
نــرخ 28 هزار و 500 تومانی بانک مرکزی که بانک مرکزی 
برای صادرات نفت کشــور و برای واردات کالاهای اساسی 
تخصیص می دهد، این سیاست هیچ تغییری نکرده است و 

کماکان سر جای خود باقی می ماند.

ایســنا- یک مقام صندوق بین المللی پول )IMF( اعلام 
کرد: این وام دهنده جهانی انتظار دارد رشد تولید ناخالص 
داخلی عربستان ســعودی با توجه به تمدید کاهش تولید 

نفت، از 1/9 درصد نرخ پیش بینی شده، کمتر شود.
اقتصاد عربستان سعودی در سال میلادی گذشته به کمک 
قیمــت بالای نفت، 8/7 درصد رشــد کرد و اجازه داد این 
کشور اولین مازاد بودجه خود در حدود یک دهه گذشته را 
ثبت کند. اما کاهش تولید در سال میلادی جاری و کاهش 
قیمت نفت، بــه درآمدهای نفتی ضربه زده و باعث کندی 

رشد اقتصادی خواهد شد.
امیــن ماتی، رئیس هیئــت صنــدوق بین المللی پول در 
عربستان سعودی به رویترز گفت: رشد غیرنفتی عربستان 
سعودی تحت تأثیر تقاضای داخلی، همچنان قوی خواهد 
ماند اما نرخ رشد کلی به رقم پایین تری بازبینی می شود تا 
منعکس کننده کاهش تولید نفت باشــد. با این حال، رشد 

اقتصادی این کشور همچنان مثبت خواهد ماند.
صنــدوق بین المللــی پول رشــد تولید ناخالــص داخلی 
غیرنفتی عربســتان سعودی در سال میلادی جاری را 4/9 

درصد پیش بینی کرده است.
این وام دهنده جهانی، در جدیدترین گزارش ماده چهارم 
خود، پیش بینی کرد که بزرگترین صادرکننده نفت جهان 
در ســال 2023 با کســری مالی معادل 1/2 درصد تولید 
ناخالص داخلی در مقایســه با مازاد 2/5 درصدی در سال 

2022، روبه رو می شود.
دولت عربستان برای امســال، دومین مازاد بودجه متوالی 
 را پیش بینی کرده اســت که البته کمتر از ســال 2022 

خواهد بود.
به گفته ماتی، کســری مالی با در نظر گرفتن قیمت بالاتر 
نفت و پرداخت ســود بیشتر از ســوی غول نفتی دولتی 
آرامکو که دولت عربســتان سعودی بیش از 90 درصد آن 

را در اختیار دارد، اکنون به توازن نزدیک تر خواهد شد.
با وجود روند افزایشــی قیمت نفت در چند ماه گذشته و 
انتظارات تحلیلگران برای محدود شدن عرضه در سه ماهه 
چهارم امســال، عربستان ســعودی و روسیه روز سه شنبه 
اعــلام کردند که کاهش داوطلبانه تولیــد خود را تا پایان 

سال تمدید خواهند کرد و باعث افزایش قیمت ها شدند.
بر اســاس گزارش رویترز، صنــدوق بین المللی پول اعلام 
کرد: چشــم انداز عربستان سعودی مثبت است و ریسک ها 

متوازن مانده اند.

باشگاه خبرنگاران- بیشترین رکورد تولید روزانه 
گاز از میــدان گازی پارس جنوبی که در زمســتان 
1400 و 1401 بالــغ بر 705 میلیون مترمکعب در 
روز ثبت شد، طبق برنامه ریزی های صورت گرفته در 

زمستان امسال شکسته خواهد شد.
میدان گازی پــارس جنوبی )با نام گنبد شــمالی 
در ســمت قطر(، یکــی از بزرگتریــن منابع گازی 
مســتقل جهــان اســت که بــرروی خــط مرزی 
مشــترک ایــران و قطــر در خلیــج فــارس واقع 
 شــده و 8 درصــد از ذخایــر گاز جهــان در این 

میدان گازی قرار دارد.
توسعه میدان مشترک گازی در سمت ایران در سال 
1376 شمســی با امضای قــرارداد فاز 2 و 3 پارس 
جنوبی با شــرکت های توتال، گازپــروم و پتروناس 
مالزی به طور رسمی وارد مرحله اجرایی شد؛ اما قطر 
شــریک ایران در این میدان مشــترک، کارش را از 

سال 1990 میلادی )1369 شمسی( آغاز کرده بود. 
انتظار برای نخستین برداشــت ایران از این میدان 
پنج ســال به درازا کشــید و ایران بهمن ماه 1381 
به صورت رسمی برداشــت 56/6 میلیون مترمکعب 

گاز از این میدان را جشن گرفت.
میزان تولیــد روزانه گاز ایران از میدان مشــترک 
پــارس جنوبی در ســال 1384 بــه 141 میلیون 
مترمکعب رســید؛ این رقم در سال 92 روزانه 282 
میلیون مترمکعب بود و با تکمیل فاز های باقی مانده 
)به جز فاز 11( میزان برداشت گاز از مخزن مشترک 
پارس جنوبی، در زمســتان 1400 برای اولین بار به 

رکورد تولید روزانه 705 میلیون مترمکعب رسید.
در زمســتان 1401 نیــز، پیک تولیــد روزانه گاز 
از ایــن میدان مشــترک 705 میلیــون مترمکعب 
در روز بــود، امــا طبــق برنامه ریزی هــای صورت 
 گرفته قرار اســت این رکورد در زمســتان امســال 

شکسته شود. با تولیدی شدن فاز 11 پارس جنوبی، 
در هفته هــای اخیر برداشــت گاز از این فاز مرزی 
به میزان روزانه 7/5 میلیون مترمکعب آغاز شــده 
و قرار اســت این رقم در روز های آینــده به 10 تا 
11 میلیون مترمکعب در روز برسد. سلمان خزایی، 
معاون عملیات و تولید شــرکت نفت و گاز پارس در 
این خصوص گفت: هم اکنــون روزانه 645 میلیون 
متــر مکعــب گاز از میــدان پارس جنوبــی تولید 
می شود که این کاهش تولید نسبت به رکورد تولید 
 در زمســتان به دلیل توقف ســکو ها برای تعمیرات

 اساسی اســت. وی با اشــاره به پیک تولید روزانه 
705 میلیــون مترمکعبی گاز از پــارس جنوبی در 
زمســتان 1401 ادامه داد: امســال رکورد تولید در 
پارس جنوبی را با عملیاتی شدن کامل فاز 11، خط 
لوله فاز 16 و وارد مدار شدن فاز 13 به 730 تا 740 

میلیون مترمکعب افزایش خواهیم داد.

تسنیم- مصطفی رجبی مشهدی، سخنگوی صنعت 
برق گفت: میزان برق تحویلی به صنایع بزرگ کشور 
در زمان مدیریت مصرف حدود 8 درصد نســبت به 
ســال گذشــته و 26 درصد نســبت به سال 1400 

بیشتر بوده است.
مدیرعامل شــرکت مدیریت شبکه برق گفت: بخش 

صنعت کشــور به ویژه صنایع بزرگ و انرژی بر، برقی 
را که می توانســتند در ساعات اوج، مصرف کنند به 
حداقل رســاندند و در عوض مصرفشان را به ساعات 

غیر اوج و روزهای تعطیل انتقال دادند.
ســخنگوی صنعت برق بــا بیان اینکــه میزان برق 
تحویلی بــه صنایع بزرگ کشــور در زمان مدیریت 
مصرف حدود 8 درصد نسبت به سال گذشته افزایش 
یافته است، گفت: خوشبختانه این میزان 26 درصد 

نسبت به سال 1400 بیشتر بوده است .
رجبی مشــهدی تأکید کرد: 92 درصد مشــترکان 
صنعتی کشــور که شــامل کارگاه هــای صنعتی و 
 صنفــی هســتند هیچ گونه محدودیتــی در مصرف
برق نداشــتند. ســخنگوی صنعت برق با اشــاره به 
همکاری خوب مشترکان خانگی در مدیریت مصرف 
برق گفت: امســال به ویژه در مناطق گرمسیر مانند 

اســتان های هرمزگان، خوزستان و بوشهر، همکاری 
بسیار خوبی برای مدیریت مصرف برق صورت گرفته 
اســت به طوری که میانگین پاداش دریافتی آنها به 
بیش از 200 هزارتومان رســیده و بیشترین کاهش 
مصرف برق در این اســتان ها اتفاق افتاده اســت که 
نشــان می دهد حتی در زمان هــای اوج مصرف هم 

میزان مصرفشان تغییری نداشته است.
ســخنگوی صنعت بــرق در پایان ضمن تشــکر از 
مشارکت تمامی هموطنان که در برنامه های مدیریت 
مصرف برق همکاری داشــتند از آنها درخواست کرد 
در ایام تعطیل هم نســبت به کاهــش مصرف برق 
توجه کافی داشــته باشــند و همچنین از مسئولان 
ســازمان ها، مراکز آموزشی و دســتگاه های اجرایی 
نیز درخواســت کرد در ایام تعطیل ازخاموش بودن 

وسایل سرمایشی خود اطمینان حاصل کنند.



 عاشــورا همــواره برای فیلم ســازان و حتی 
محققان ایرانی از ارزش بالایی برخوردار بوده 
است، در همین راســتا سینمای ایران بعد از 
بسیاری  تاکنون تلاش های  اســلامی  انقلاب 
را جهــت ادای دین به ایــن واقعه انجام داده 
است، تلاش هایی که سینمایی »سفیر« اولین 

آن بود.
نسخه مرمت شده فیلم »سفیر« به کارگردانی 
زنده یاد فریبرز صالح، روز یکشنبه 19 شهریور 
جاری، ساعت 15 در ســالن سینماتک موزه 

هنرهای معاصر تهران به نمایش در می آید. 
 »سفیر« محصول سال 1361، نخستین فیلم  
ایرانی است که به واقعه عاشورا می پردازد. در 
این فیلم که در اولین دوره از جشــنواره فیلم 
فجر به نمایش درآمد، بازیگرانی چون فرامرز 
قریبیان، عزت ا... مقبلی، جلال پیشــوایان و 

کاظم افرندنیا به ایفای نقش می پردازند. 
فیلم نامه »سفیر«، نوشته مرحوم فریبرز صالح 

و کیهان رهگذر اســت و موسیقی آن توسط 
کامبیز روشن روان ساخته شده است. 

در خلاصه داســتان این فیلم سینمایی آمده 

اســت: قیس بن مُســهر با نامه ای از ســوی 
حســین بن علی)ع( برای ســلیمان بن صرد 
خزاعی راهی کوفه می شــود که در راه توسط 

مأموران ابن زیاد والی کوفه دستگیر می شود و 
به زندان می افتد. در زندان به او گفته می شود 
که در صورت سخنرانی علیه حسین بن علی 
)ع( از زندان آزاد خواهد شــد. او با پذیرفتن 
ایــن شــرط، روی منبر رفته امــا علیه یزید 
سخنرانی می کند. پس از این سخنرانی قیس 

به دستور ابن زیاد کشته می شود. 
حســن جلایر، تهیه کننده ایــن فیلم درباره 
انتخــاب فرامرز قریبیان گفته اســت: از ابتدا 
انتخــاب اولمان بــرای نقش قیــس، فرامرز 
قریبیان بود و به نظرم اصلح ترین انتخاب بود.

تهیه کننده ســفیر درباره دســتمزد بازیگران 
فیلم نیز خاطرنشان کرد: قرار بود فیلم برداری 
ظرف مدت زمان ســه ماه تمام شود و فرامرز 
قریبیان 80 هزار تومان دســتمزد گرفت اما 
به دلیل طولانی شــدن زمــان فیلم برداری 
گروه بازیگران سه بار دستمزد گرفتند؛ یعنی 
فرامرز قریبیان برای ســفیر 240 هزار تومان 

دستمزد گرفت.
وی با اشــاره بــه جوانان فیلم ســاز مبنی بر 
اینکه در کارشــان هیچ وقت خــدا را نادیده 
نگیرند، گفت: در نظر داشــته باشید که خدا 
همه چیز را می بیند، بنابراین خودتان باشید 
و برای خودتان کار کنید. برای چیزی که مهم 
است کار کنید اما تصور نکنید فقط آنچه که 
شما فکر می کنید درست است. شما باید نزد 
خداوند متعال راز و نیاز کنید و از او بخواهید 
که خدایا کاری کن که من جز برای تو نگویم، 
جز برای تو ننویسم و جز برای تو کاری انجام 
ندهم. شخصیتی که خدا به شما داده است را 
خرج یک سری آدم های سطح پایین نکنید و 
بدانید هنر بزرگ تر از آن است که با آن بازی 
شود و توجه جدی داشته باشید که هنرفروش 
هنرمند نیست با هنر بازی و دادوستد نکنید، 
هنر را ببینید با هنر بیاندیشــید و با هنر کار 

انجام دهید تا به هدف اصلی تان برسید.

ســریال »عشق کوفی« شب گذشــته به اتمام رسید؛ 
سریالی که به تاکید نویسندگانش زنان در آن از اقتدار 
بالایی برخوردارند اما شخصیت هایی هستند که مبنای 

واقعی نداشته اند.
فائزه یارمحمدی و یزدان محمدکاظمی، نویســندگان 
ســریال تاریخی »عشــق کوفی« درباره سهم زنان که 
بخش مهمی از درام این ســریال را تشکیل می دهند، 
سخن گفتند. در این سریال، به گفته این نویسندگان، 
زنــان از اقتدار بالایی برخوردارند؛ ســامیه با بازی لعیا 
زنگنه پرچم طرفداری از علویان را دست گرفته و یکی 
از چهره های اصلی دعوت از امام حســین )ع( به کوفه 
است. نائله )شبنم قربانی( دختری خودساخته است که 
مشــق رزم می کند و وقتی عاشق هلال )سعید شریف( 
می شــود، راز دل پیش او می گشــاید و ازدواج شکل 
می گیرد. همین عشــق باعث می شود نائله قدم در راه 
خانواده همســر که علوی هســتند بگذارد. زنان منفی 
ســریال هم دارای اقتدار هســتند و زیر بار حرف زور 
نمی روند. از آن ســو دختر در »عشــق کوفی« صاحب 

احترام است و مورد مهر والدین قرار می گیرد.
فائزه یارمحمدی درباره اینکه آیا شــخصیت های زنان 
در ســریال ما به ازای واقعی دارند، گفت: گفت: »ابتدا 
این نکته را بگویم که به جز کاراکترهای نام آشنا مانند 
حبیب ابن مظاهر، میثم تمار، ام سلمه و ... که در تاریخ 
هستند باقی شــخصیت هایی هستند که مبنای واقعی 
نداشــتند و بر اساس تخیل نویســنده ساخته شده اند. 
زمانــی کــه در حال نــگارش قصه بودیــم هیچ نگاه 
جنســیتی نداشتیم، چون برای ما مهم است کاراکترها 

فعال و جذاب باشند؛ حالا می خواهد آن شخصیت مرد 
باشــد یا زن، فرقی ندارد، چون شخصیتی خوب است 

که تصمیم گیرنده باشد، پای تصمیمش بایستد و 
منفعل نباشد.

او با اشاره به سریال »مستوران« که فیلم نامه اش 
را به همراه محمدکاظمی نوشته است و سال پیش 

روی آنتن شبکه یک رفت، ادامه داد: البته در سریال 
»مســتوران« کمی ماجرا فرق می کرد، چون یکی از 

مســائلی که در قصه های کهــن ایرانی وجود دارد این 
است که متأســفانه قصه های ضدزن زیاد دارد. یکی از 
ویژگی های قصه های کهن ایرانی است که زنان در آن یا 
وجه منفی یا منفعل دارند، لذا ما در سریال »مستوران« 
تلاش کردیم شکل و شمایل دیگری از قصه های کهن 

را بــه نمایش درآوریم. میزان حضــور زنان را زیاد 
کردیــم به این امید کــه در حد توان مان ادای 

دینی باشد به تمام زنان ایرانی که در آن سال ها 
مورد بی لطفی قــرار گرفته اند. یارمحمدی همچنین 

گفت: در سریال »عشق کوفی« هم سعی شده است تا 
نقش زنان بهتر نشــان داده شود. نگاه جنسیتی وجود 
نداشــت و فقط به دنبال شخصیت های زن و مرد پویا، 
فعال و متفاوت بودیم تا از کلیشــه ها فاصله بگیریم و 
امیدوارم موفق بوده باشــیم. یزدان محمدکاظمی هم 
دربــاره اینکه که وجــود زنان مقتدر در ســریال های 
»مستوران« و »عشــق کوفی« به دلیل نگرش او بوده 
اســت، گفت: وجــود زنان مقتدر برای خــود ما اتفاق 
چندان عجیبی نیســت. چون اقتدار کلمه جنســیتی 
نیست که بخواهیم از آن به عنوان زنان مقتدر یا مردان 

ر  مقتد
. اســتفاده  کنیــم

دو  هر  این اساساً  جنســیت 
باشــند. صفت را می توانند  داشــته 

در بالاخــره وقتی تاریخ  کنیــد چه  مطالعه  را 
گذشته و چه در زمان حال، زنان مقتدری را می بینید 
که جای پرسش نمی گذارد که چرا این ها وجود دارند.«
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انیمیشن

موسیقی

حضور علمای تاریخ شیعه در موکب های اربعین 
با کمک هوش مصنوعی

به مناســبت ایام اربعین و عزاداری سیدالشــهدا )ع(، گــروه فرهنگی »عهدما« 
در یــک اقدام جالب و قابل توجه چهره و صورت علمای تاریخ شــیعه را هنگام 
پیاده روی اربعین بازسازی کرده  است. پیش از این گروه فرهنگی »فطرس مدیا« 
هم با اســتفاده از این قابلیت چهره بعضی از دانشمندان دینی شیعه را بازتولید 
کرده بود. علامه مجلسی، محقق کرکی، مقدس اردبیلی، میرحامدحسین هندی 
و... علمایی هســتند که چهره شان در این بازســازی هوش مصنوعی به تصویر 

درآمده است.

وضعیت »بیرانوند« را آزمایش پزشکی مشخص می کند

به گــزارش مهر، علیرضــا بیرانوند در 
جریان دیدار دوستانه تیم ملی فوتبال 
مقابل بلغارستان مصدوم شد و از زمین 

مسابقه بیرون رفت.
پرسپولیس  پزشــک  حقیقت،  علیرضا 
دربــاره آخرین وضعیت ایــن بازیکن 
کادر  اعــلام  طبــق  کــرد:  اظهــار 
پزشــکی تیم ملی، بیرانونــد از ناحیه 
آســیب دیدگی  دچــار  پــا  کشــاله 

شــده و کارهای اولیه به ســرعت برای او انجام شــده اســت. قرار است او پس 
از بازگشــت بــه تهران بــرای انجام تصویربرداری پزشــکی اعزام شــود و پس 
 از مشــخص شــدن جواب آزمایشــات، میزان دقیق آســیب دیدگی او مشخص 

خواهد شد.
همچنیــن رضا درویش در تمــاس با مهدی محمدنبی، مدیــر تیم ملی جویای 

مصدومیت و حال بیرانوند شد.

مسی:
 همه می خواهند آرژانتین را شکست دهند

 
به گزارش ایرنا، لیونل مســی پس از برتری یک بر صفر تیمش مقابل اکوادور در 
نخستین دیدار مرحله مقدماتی جام جهانی 2026 در خصوص گل زیبایی که به 
ارمغان آورد، اظهار داشــت: این وظیفه من اســت و خوشحالم که در یک دیدار 

سخت، به کمک تیم آمدم.
وی افزود: اکوادور تیم بزرگی اســت و با قدرت بدنی بالا، همیشه برای حریفانش 
مشکل ســاز می شــود. می دانستیم رقابت ســختی اســت و مهم بود که مسیر 

جدیدمان را با برتری آغاز کنیم.
وی گفت: از وقتی قهرمان جام جهانی 2022 شدیم همه می خواهند ما را شکست 

دهند. آلبی سلسته کم نمی آورد و باید تلاشمان را چند برابر کنیم.
ســتاره فوتبال جهان در ادامه به تمجید از ســرمربی تیم ملی آرژانتین پرداخت 
و افزود: از روزی که لیونل اســکالونی ســرمربی تیم شد، شــرایط تغییر کرد و 
جنگندگی و تلاش در تیم ما افزایش پیدا کرد. اکنون در مســیر جدیدی هستیم 

و می خواهیم همیشه پیروز باشیم.

»رونالدو« کلید انتقال 35 ستاره فوتبال به عربستان

به گزارش فارس، ســایت »اســپورت« عربســتان با بسته شــدن پنجره نقل و 
انتقالات تابســتانی لیگ این کشــور طرحی را به نمایش گذاشت که کریستیانو 
 رونالدو ابرســتاره پرتغالــی را دلیل اصلی انتقال این همیشــه ســتاره به لیگ 

عربستان دانست.
رونالدو دارنده 5 توپ طلای بهترین بازیکن دنیا زمســتان گذشــته با دستمزد 
نجومی سالیانه 200 میلیون یورو به النصر منتقل شد. وقتی رونالدو به عربستان 

رفت بسیاری به خاطر این انتخاب تعجب کردند.
بسیاری از کارشناسان معتقد بودند دوران رونالدو به پایان رسیده و فقط به خاطر 
پول به لیگ ســطح پایین عربســتان منتقل شد. اما اســطوره پرتغالی در همان 
ابتدای حضورش در لیگ عربســتان قول داد به زودی این لیگ جزو بهترین های 

دنیا خواهد شد.
8 ماه از قول رونالدو به تبدیل شدن لیگ عربستان به یکی از لیگ قدرتمند دنیا 
می گذرد و در نقل و انتقالات تابســتانی به خاطر تاثیر رونالدو 35 ستاره فوتبال 

راهی عربستان شدند.
لیگ عربســتان با حضور این همه ســتاره در باشــگاه ها به یکــی از لیگ های 
 قدرتمند تبدیل شــده است و دلیل اصلی این هجوم ستارگان فوتبال بدون شک 

رونالدو است.

نسخهمرمتشدهاولینفیلمعاشوراییسینمایایرانبهنمایشدرمیآید

ورزش

به گزارش تسنیم، تیم های فوتبال پرسپولیس 
و استقلال قرار است در هفته پنجم لیگ برتر 
به مصاف یکدیگر بروند؛ مسابقه ای که زمان آن 
هنوز مشخص نشده اســت. یکی از خبرهایی 
که پیرامون برگزاری این مســابقه مطرح شده، 
رویارویی دو تیم در کشــور قطر اســت. بنا به 
دلایل متعدد دو باشــگاه به همراه فدراسیون 
فوتبال به این نتیجه رســیده اند که شهرآورد 

102 در کشور قطر برگزار شود.
مهدی تاج در ســفر اخیر خود به قطر با رئیس 
فدراســیون این کشــور دیدار و بــا توجه به 
روابط حســنه دو کشور در این باره نیز رایزنی 
کرد. آنچه مدیران پرســپولیس و اســتقلال و 

فدراســیون را مجاب به چنیــن کاری کرده، 
مســائلی مانند عــدم تخصیــص حق پخش 
تلویزیونــی و احتمــال برگزاری بــازی بدون 
تماشــاگر به واســطه تعمیراتی اســت که در 

ورزشگاه آزادی در حال انجام گرفتن است.
طبق رایزنی ها و صحبت هــای صورت گرفته، 
قرار اســت فدراســیون فوتبال قطر با توجه به 
برگزاری مسابقات در این کشور، تاریخی را به 
فدراسیون ایران اعلام کند. اکنون سازمان لیگ 
و فدراسیون ایران در انتظار اعلام زمان از سوی 
فدراسیون فوتبال قطر هستند تا بلافاصله زمان 

برگزاری شهرآورد 102 را مشخص کنند.
با برگــزاری شــهرآورد در قطر باشــگاه ها با 

بلیت فروشــی، درآمدی دلاری کسب خواهند 
کرد. گفته شده قیمت در نظر گرفته شده برای 
بلیت این مســابقه 100 دلار اســت، هر چند 
ممکن این رقم تغییــر کند. با توجه به حضور 
پرشــمار ایرانی ها در قطر پیش بینی می شــود 

ورزشگاه پر شود.
عــلاوه بر این همــواره در شــهرآورد حرف و 
حدیث داوری وجود دارد و بناســت شهرآورد 
در قطــر با VAR و البته قضاوت داوران ایرانی 

برگزار شود.
پیــش از این گفته شــده بود که قرار اســت 
شــهرآورد 102 مهرماه برگزار شــود اما زمان 

قطعی را فدراسیون قطر اعلام خواهد کرد.

بــه گزارش فارس، در مرحله یک هشــتم 
پایانی مســابقات انفرادی تنیس روی میز 
قهرمانی آســیا، افشــین نوروزی کاپیتان 
تیم ملــی تنیس روی میز کشــورمان در 
مقابل چوآنــگ چی یــوآن از چین تایپه 
دارنده رنکینگ 26 دنیا شکســت خورد و 

از راهیابی به جمع 8 بازیکن برتر بازماند.
نوروزی کــه با حذف هاریموتــوی ژاپنی 
نفر چهارم دنیا، شــگفتی ســاز مسابقات 
قهرمانــی آســیا لقب گرفــت، در مصاف 
بــا حریــف عنــوان دار چیــن تایپه ای 
بــا نتیجــه 3 بر 1 شکســت خــورد و از 

 راهیابی به مرحله یک چهــارم نهایی بازماند.
کاپیتان تیم ملی کشــورمان در گیم نخست با 

نتیجه 11 بر 2 بازی را به حریف چین تایپه ای 
واگذار کرد. در گیم دوم نوروزی توانست 11 بر 
6 به برتری دســت پیدا کند. در گیم سوم این 

بازی در حالی که نوروزی از حریف خود پیش 
بود با حســاب 11 بر 8 نتیجــه را به حریف 
عنــوان دار خود واگذار کــرد. در گیم چهارم 
این بازی نیز ملی پوش پینگ پنگ کشــورمان 
نتوانســت کاری از پیش ببرد و در مقابل نفر 
26 پینگ پنگ دنیا با حساب 11 بر 6 بازی را 
واگذار کرد تــا در مجموع با نتیجه 3 بر 1 از 

دور رقابت ها کنار رود.
با شکست نوروزی مقابل حریف چین تایپه ای 
پرونده ملی پوشان تنیس روی میز کشورمان 
در مسابقات بزرگســالان قهرمانی آسیا بسته 
شد. بیســت و ششمین دوره مسابقات تنیس 
روی میز قهرمانی آسیا از 12 تا 20 شهریور در 
شهر پیونگ چانگ کره جنوبی در جریان است.

به گزارش باشــگاه خبرنگاران، مهدی پاشازاده مدافع اسبق 
تیــم ملی فوتبال کشــورمان درباره برد تیــم ملی فوتبال 
برابر تیم ملی بلغارســتان در دیدار دوستانه اظهار کرد: ما 
مهره هــای خوبی داریم و امیدواریم بتوانیم از این بازیکنان 
به نحو احســن  اســتفاده کنیم. به نظرم بــازی خوبی بود 
و ما نشــان دادیم کــه می توانیم با همه کاســتی هایی که 
داریم بهترین عملکرد را داشــته باشیم. متاسفانه در خیلی 
جا ها  به خاطر برخی از مســائل دســت و پا بسته هستیم. 
به هر حال همین که توانســتیم بلغارستان را در کشورش 
 ببریــم این برد روحیه بخش بود و شــخصیت به تیم ملی 

فوتبال داد.
پاشــازاده درباره عملکــرد مهاجمان تیم ملــی فوتبال در 

این بــازی گفت: به نظــرم بازیکنان خوب بودنــد، اما در 
نیمه دوم باید از ضد حملات خود اســتفاده می کردیم، اما 
نتوانســتیم موقعیت ها را به گل تبدیل کنیم. این ضعف را 
 داریم که نمی توانیم حریف خود را جریمه کنیم و گل های 

بیشتری بزنیم.
او درباره اینکه تیم بلغارستان را چطور دیده است و این تیم 
توانست تیم ملی فوتبال کشــورمان را تحت فشار بگذارد، 
گفت: نه، تیم بلغارستان نتوانست بازیکنان ما را تحت فشار 
قرار بدهد. شــناختی از تیم بلغارستان ندارم و مهم این بود 

که ملی پوشان ما خوب بازی کردند. 
بلغارســتان در قــاره اروپــا قــرار دارد و ایــن تیــم جزء 
تیم هــای بــد اروپایــی نیســت. ما اصــلًا در اروپــا تیم 

 ضعیفــی نداریم و بلغارســتان از لحاظ مالــی و امکاناتی 
خیلی خوب است.

مدافع اســبق تیم ملی فوتبال دربــاره اینکه چند بازیکن 
جدید در تیــم ملی فوتبال بازی کردنــد، گفت: این بازی 
دوســتانه بــود و کادر فنــی  در ایــن بازی می خواســت 
بازیکنــان را ببیند و شــرایط آن ها را بســنجد. امیدوارم 
 از ایــن گونه بازی ها دوباره داشــته باشــیم تــا تیم ملی 

محک بخورد.
پاشــازاده درباره اینکه بازی بعدی تیم ملی ایران برابر تیم 
ملی آنگولا را چطور می بیند، گفت: متأســفانه از تیم آنگولا 
شناختی ندارم، اما هر بازی دوستانه می تواند برای تیم ملی 
فوتبال خوب باشــد و این بازی ها برای شناخت کادر فنی و 

امتحان کردن بازیکنان مهم است.
او درباره اینکه  به نظرش کدام بازیکن ستاره این بازی بود، 
گفت: نباید به دنبال این باشیم که در این بازی دوستانه چه 
بازیکنی ســتاره بود. محبی در این بازی خوب بود و حتی 
می توانست بهتر هم باشد و بقیه بازیکنان هم خوب بودند. 

برگزاری دیدار پرسپولیس و استقلال در قطر با بلیت های دلاری

در انتظار اعلام زمان شهرآورد از سوی قطری ها

به گزارش باشگاه خبرنگاران، 

انیمیشن »اولین زائر« رونمایی شد

جابر بن عبدا... انصاری از صحابه پیامبر اســلام )ص( بود که از پیامبر اکرم)ص(  
بشــارت ملاقات با امام محمدباقر)ع( را گرفته و قرار بود ســلام ایشان را به امام 

پنجم شیعیان برساند.
جابر در طول زندگی خود 5 امام شــیعه یعنی امام علی)ع(، امام حسن)ع(،  
امام حســین)ع(،  امام ســجاد)ع( و امام باقر)ع( را ملاقات کرده است، وی 

اولین زائر مزار شریف سیدالشهدا)ع( بود که در روز اربعین به کربلا رسید.
انیمیشــن »اولین زائر«، داستان زندگی جابر بن عبدا... انصاری است که توسط 
گــروه فصوص و در اداره فضای مجازی، هنر و رســانه دفتر تبلیغات اســلامی 

اصفهان تولید شده است.

درقالبیکموسیقیتیتراژ؛
»زخم کاری« با صدای محسن چاوشی منتشر شد

موســیقی تیتراژ فصل دوم ســریال »زخم کاری« با ترانه ای به همین نام و 
خوانندگی محسن چاوشی پیش روی مخاطبان قرار گرفت.

 در ایــن تک آهنگ علی اکبر یاغی تبار شــاعر، محســن چاوشــی آهنگســاز و 
خواننده هستند.

بر اساس این گزارش در فصل اول این سریال، از خواننده و ترانه ثابتی برای این 
سریال استفاده نشد و تنها در قســمت های پایانی، ترانه »زخم کاری« با صدای 
بهنام بانی پخش شد. اما حالا فرصتی فراهم شده تا محسن چاوشی برای سریال 
محبوب و پرطرفدار زخم کاری بخواند. فصل دوم ســریال »زخم کاری« به تهیه 
کنندگی محمدرضا تخت کشــیان و کارگردانی محمد حســین مهدویان از روز  

گذشته هفدهم شهریورماه پیش روی مخاطبان قرار می گیرد.

پاشازاده:

برد تیم ملی برابر بلغارستان روحیه بخش بود

پایان کار کاپیتان شگفتی ساز در قهرمانی آسیا »مسی« به رکورد 
»بکهام« رسید

به گزارش خبرگزاری فارس، لیونل مســی اســطوره فوتبال 
بامداد روز گذشــته در اولین دیدار تیم ملی آرژانتین در مسابقات 

مقدماتی جام جهانی 2026 مقابل اکوادور ناجی آلبی سلسته شد.
مســی در دقیقه 78 از ضربه کاشــته گل زیبایی را به ثمر رساند تا 
تیم ملی آرژانتین مدافع عنوان قهرمانی در جام جهانی 2026 با برد 
مسابقات مقدماتی را آغاز کند. لیونل مسی با این گل از روی ضربه 
آزاد به رکورد دیوید بکهام ســتاره ســابق تیم ملی انگلیس و رئال 
مادرید در به ثمر رساندن گل از روی ضربه آزاد رسید. بکهام که به 
ضربات زیبای کاشته اش شهرت داشت 65 گل را از روی ضربه آزاد 
به ثمر رســانده بود که مســی با گل مقابل اکوادور به رکورد بکهام 
رسید. جونینیو برزیلی با 77 گل از روی ضربه کاشته بهترین دنیا 

از این حیث است. پله با 70 گل در رده دوم قرار دارد.

شخصیت های »عشق کوفی« مبنای واقعی نداشتند اکران آنلاین »سه کام حبس«
فیلم سینمایی »سه کام حبس« به نویسندگی و کارگردانی سامان 
سالور و تهیه کنندگی ساسان ســالور از چهارشنبه 22 شهریورماه 
ســاعت 20 به طور اختصاصــی  در بخش »ســینما آنلاین« این 
پلتفرم اکران آنلاین خواهد شــد. فیلم »سه کام حبس« پنجمین 
ســاخته سینمایی سامان ســالور اســت که برای نخستین بار در 
سی و هشــتمین جشــنواره فیلم فجر روی پرده رفت و موفق به 
نامزدی در چند رشــته شد. همچنین در چند جشنواره جهانی نیز 

موفقیت هایی را کسب کرده است.
»ســه کام حبس« در ژانــر درام اجتماعی قــرار می گیرد و گفته 
می شــود پرفروش ترین فیلم اجتماعی اکران ســال 1402 است. 
 در ایــن فیلم بازیگرانــی چون محســن تنابنده، پرینــاز ایزدیار 

ایفای نقش می کنند.
نســیم و مجتبی زوج جوانی هستند که تازه صاحب فرزند شده اند 
و در جنوب تهران زندگی خوب و ســاده ای دارند. مجتبی ظروف 
پلاستیکی یکبارمصرف می فروشد و نسیم عروسک درست می کند 
و ترشــی خانگی تهیه می کند. یک روز مجتبی تصادف می کند و 
نســیم تمام تلاش خود را برای نجات خانواده اش در غیاب او انجام 

می دهد، اما...

فرهنگ



سبحان،  گزارش  به 
شهریاری،  غلامرضا 
منطقــه  شــهردار 
ضــرورت  بر  ســه 
فرهنــگ  ترویــج 
و  شــهادت  و  ایثار 
گرامیداشــت یــاد 
و نام اســطوره ها و 
قهرمانان ملی کشور 
اظهار  و  کرد  تأکید 
و  زیباسازی  داشت: 
اکران تمثال شــهدای گران قدر یکی از برنامه هایی اســت که با هدف 
زنده نگه داشتن نام شــهدا، تکریم خانواده معزز شهدا و معرفی شهدا 
و رشــادتهای این قهرمانان ملی به نسل جوان امروز بر روی دیوارهای 
محله امام موسی کاظم )ع( در حال انجام است تا یاد و نام شهدای معزز 

و پاسداشت مقام این عزیزان به گونه ای وزین به اجرا درآید.
دبیر شورای شهرداران مناطق شهرداری شیراز با بیان اینکه شهرداری 
شــیراز همواره بر نصب تمثال مبارک شهدا، تعویض تصاویر قدیمی با 
تصاویر جدید و نصب تابلوهایی مزین به تصاویر قهرمانان سومین حرم 
اهل بیت )ع( تأکید و این کار مهم را در دســتور کار دارد افزود: در کلیه 
مناطق با همکاری سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
و بر اســاس مصوبات کارگروه مشــترک با عضویت نهادهای متولی از 
جمله بنیاد شــهید و امور ایثارگران، کنگره سرداران و ۱۵ هزار شهید 
فارس و بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس تصاویر شهدا در 
ســطح معابر و محلات بهسازی و مجدداً نصب و در حال اجرا می باشد. 
بنابر اعلام روابط عمومی شــهرداری منطقه ســه مرمت، ایجاد بستر و 
بهسازی دیواره موجود در شهرک امام موسی کاظم )ع( برای بازآفرینی 
و نقاشی تصاویر شهدای معزز انجام شده است و در روزهای آینده این 

دیواره مزین به نام و تصاویر شهدا خواهدشد.

 به گزارش سبحان، مهدی جمالی، مدیرکل غله و خدمات 
بازرگانی استان فارس در نشست با جمع کثیری از اعضای 
ســازمان های مردم نهــاد این اســتان برخــی از اقدامات، 
دســتاورد ها، خدمات و سیاست های کلان این اداره کل را 

تشریح کرد.
 خرید یک میلیون و سه هزار تن گندم 

مدیــرکل غلــه و خدمــات بازرگانی این اســتان با تأکید 
بر اینکــه در حوزه امنیت غذایی و تأمیــن غذا، مهم ترین 
کالای راهبردی در دنیا، گندم است، گفت: با اجرای برخی 
سیاست ها و برنامه ها از سوی سازمان جهاد کشاورزی این 
اســتان، میزان خرید گندم در فارس به یک میلیون و سه 

هزار تن رسیده است. 
جمالی با اشاره به اینکه بارش های نسبتا مناسب و اقدامات 
خوب سازمان جهاد کشاورزی باعث شده تا پس از ۱3 سال 
رکورد خرید گندم در استان فارس فراتر از یک میلیون تن 
باشد، اظهار کرد: طرح کشت قراردادی گندم و اجرای طرح 
جهش تولید در دیمزارها از جمله اقدامات مؤثر در افزایش 

تولید گندم در استان فارس بوده است.
وی با بیان اینکه نیاز کشــور به گندم ســالانه عددی بین 
۱۱ تا ۱3 میلیون تن اســت، ابراز کرد: امسال تا کنون ۱۰ 
میلیون و ۴۰۰ هزار تن گندم در کل کشــور تحویل دولت 
شــده اســت که حدود ۱۰ درصد از آن مربوط به اســتان 
فارس است. میزان مصرف گندم در این استان سالانه 6۰۰ 

تا 6۵۰ هزار تن است.
وی با یادآوری اینکه در ســال گذشــته نیاز به واردات 6 تا 

هفت میلیون تن گندم از خارج از کشــور بوده است، افزود: 
این حجم از واردات یک محصول راهبردی تقریباً کل بنادر 
را تحت الشعاع قرار داده بود که بحمدا... با روند تولید گندم 

در کشور نیاز به خارج از کشور کمرنگ می شود. 
ذخیره راهبردی گندم برای کشور 13 میلیون تن است

جمالی بــا بیان اینکه ذخیره راهبردی گندم برای کشــور 
۱3 میلیون تن اســت، افزود: ســنگ بنای امنیت غذایی، 
سیلوها و انبارهای ما هستند، یعنی مکان های استانداردی 
که ما بتوانیم این حجم از گندم را نگهداری کنیم. ظرفیت 
ذخیره سازی استاندارد گندم قبل از انقلاب در استان فارس 
حدود ۱۰۰هزار تــن بود که در حال حاضر به یک میلیون 

و 7۰۰ هزار تن در 3۴ مرکز ذخیره سازی رسیده است.
 بیش از دو برابر نیاز استان تولید آرد داریم

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان فارس به توان تولید 
آرد در ایــن اســتان نیز پرداخت و گفت: تــوان تولید آرد 
ماهیانه قبل از انقلاب در این اســتان پنج هزار تن در چهار 
کارخانه بوده است و خوشــبختانه این عدد امروز به ۱2۰ 
هزار تــن در ۱7 کارخانه با فناوری روز رســیده و این در 
حالی است که نیاز ماهانه این استان ۵۰ هزار تن می باشد، 

یعنی تقریباً بیش از دو برابر نیازمان تولید داریم.
وی با بیان اینکه دولت امســال مبلغــی حدود ۱۵۰ هزار 
میلیارد تومــان برای خرید گندم کشــاورزان هزینه کرده 
اســت، اضافه کرد: دولت هر کیلوگرم گندم را از کشــاورز 
۱۵ هــزار تومان خریــداری می کند و بــه منظور حمایت 
از تأمین غــذای مردم و جلوگیــری از افزایش قیمت ها با 

پرداخت حدود 8۰ درصد یارانــه، گندم را به کارخانه های 
آرد می فروشد. وی با اذعان به اینکه علاوه بر یارانه موصوف 
در روند خرید گندم تا تولید نان یارانه های مختلف دیگری 
با توجه به شرایط تخصیص داده می شود، بیان کرد: دولت 
ســال گذشــته بعد از مردمی کردن یارانه هــا در رابطه با 
نان سیاســت اصلاح قیمت را در پیــش نگرفت بلکه یک 
سیاســت نظارتی را با تکمیل حلقه نظــارت اتخاذ کرد تا 
بتواند با نظارت دقیق تر از هدررفت حجم بزرگی از یارانه ها 

جلوگیری کند.
وی به نقل از یکی از مدیران با اشــاره به اینکه در بعضی از 
کشور های همسایه هر کیسه آرد ۱/۵ میلیون تومان قیمت 
دارد، افزود: در کشــور ما هر کیســه آرد 32 هزار و 8۰۰ 
تومان است، این بدان معناست که دولت واقعاً دارد خدمات 
خیلی بزرگی انجام می دهد، دولت به کل زنجیره تولید نان 
یارانه می دهد که حجم زیادی از بودجه کشــور را شــامل 

می شود. 

 به گزارش سبحان، ســازمان اطلاعات فرماندهی انتظامی 
اســتان فارس طی اطلاعیه ای اعلام کــرد: فردی با هویت 
معلوم و ســابقه دار در اغتشاشات ســال گذشته که ضمن 
ارتباط با شــبکه های معاند و راه اندازی چند گروه در فضای 
مجازی اقدام به انتشار محتواهای خلاف واقع، تحریک آمیز 

و برنامه ریزی برای خراب کاری ســازمان یافته و تشــویش 
اذهان عمومی کرده بود، شناسایی و دستگیر شد. در بررسی 
سوابق متهم اسناد و مدارک متقنی از جمله دخالت موثر در 
ماجرای مسمویت دانش آموزان، ارتباط پیوسته با شبکه های 
معاند و مخالف نظام، اخذ مبالغی از رابطین خارج از کشــور 

برای خراب کاری، تخریب اموال عمومی در اغتشاشات سال 
گذشــته و تحریک افراد با ســنین پایین برای خراب کاری 
وجود دارد. این ســازمان تصریح کرد: با کســانی که قصد 
ایجاد ناامنــی و برهم زدن نظم و امنیــت عمومی مردم و 

شهروندان را داشته باشند به شدت برخورد خواهد کرد.

به گزارش ســبحان، آیــت ا... لطــف ا... دژکام، 
نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز در 
خطبه های نماز جمعه شیراز با اشاره به پیاده روی 
میلیونی و حرکت جهانی اربعین حسینی، گفت: 
این حرکت، نقش امامت را نشان داد. وی با بیان 
اینکه عزت و ســربلندی مؤمنان و مسلمانان به 
امامت است، اضافه کرد: اگر می بینیم پس از 2۵۰ 
سال، آمریکایی ها در غرب آسیا هر روز شکست 
می خورند، به دلیل این اســت که در کشورهای 
 مســلمان، بویی از امامت استشــمام می کنند.
 تا ولایت فقیه هســت، استکبار به جز سرشکستگی 

چیزی عایدش نمی شود
امام جمعه شــیراز با تأکید بر این نکته که حفظ 
مرزهای اسلامی با امامت است، گفت: طی 2۰۰ 
ســال از هر طرف به ایران حمله شد، تکه هایی 
از آن را جــدا کرد، اما پــس از انقلاب و جنگ 
تحمیلی اگرچه 8 ســال همه کشورهای علیه ما 
 بسیج شــدند، اما نتوانســتند وجبی از خاک را 
جدا کنند. امام جمعه شــیراز بیان کرد: تا ولایت 
فقیه هست، دستگاه استکبار به جز سرشکستگی 
و خواری و عقب نشــینی از مواضع خود، چیزی 

عایدشان نمی شود.
نماینده ولی فقیه در فارس با بیان اینکه منافقین 
از اینکــه ولایت در کشــور اســلامی حکمرانی 
کند، ناراحت هســتند، چون سرشان بر گریبان 
آمریکاست، گفت: آمریکا اگر بازگردد مسلمانان 

را از عزت به ذلت می رســاند و مــا این اجازه را 
نخواهیم داد.

آیــت ا... دژکام همچنین با تأکیــد بر این نکته 
که اســتمرار نظام امامت در زمان غیبت کبری 
همانند زمانی است که ائمه حضور دارند، گفت: 
اکنون و در زمــان غیبت کبری، اطاعت از نایب 

امام زمان)ع(، فرمانی است که باید انجام شود.
وی ادامه داد: امام موســی کاظم )ع( نقل کردند 
اگر فقیهی پیدا شود که تنها یک نفر از شیعیان 
را از گمراهی دشمنان حفظ کند، این فرد از هزار 
عابد که شبانه روز دز حال عبادت خداوند است، 

مقامش بالاتر است
 برای جهاد تبیین باید فکری شود

نماینده ولی فقیه در فارس با بیان اینکه دشــمن 
امــروز در فضای مجــازی به دنبــال گمراهی 
نوجوانان و جوانان است، گفت: رهبری می گوید 
جهــاد تبیین واجب و فوری اســت، باید فکری 
کرد. چراکه دشمن در حال ظلم و خیانت است 
و ضرورت دارد که مراکز حوزه و دلسوزان انقلاب 

و شیعه، غوغا کنند و اجازه انحراف ندهند.
آیــت ا... دژکام بــا بیــان اینکه امــروز عده ای 
نشســته اند و تنها کاری که دارند این اســت که 
به اســم فقیه مزاحم حرکت انقلابی ملت شوند، 
گفت: این افراد ظاهرشــان مسلمان است اما در 

اندرون خود با کفار دوست هستند
 اربعین امت اسلامی را بیمه می کند 

نماینده ولی فقیه در اســتان فارس خاطرنشــان 
کــرد: امروز نقش حرکت جهــادی اربعین برای 
اینکه امت اسلامی را در مقابل شر دشمنان بیمه 

کند، هیچ کسی نمی تواند انکار کند.
امام جمعه شــیراز همچنین با بیان اینکه کسانی 
که با پــول انگلیــس و آمریکا در حــال تبلیغ 
هســتند، فقیه نیســتند، گفت: دلسوزی علما و 
تلاش برای هدایت امت اســلامی، واقعیت نقش 

علما در زمان غیبت است.
آیــت ا... دژکام در بخش دیگــری از خطبه نماز 
جمعه شیراز، از راهپیمایان و حاضران در مراسم 

پیــاده روی اربعیــن قدردانی و بیــان کرد: این 
حرکــت عظیم با حضور ۴ میلیــون نفر از ملت 
ایران اسلامی برگزار شد. این موجب افتخار است 
کــه ۴ میلیون نفر به نمایندگــی از ملت بزرگ 
ایران در عراق حضور یافتنــد و جاماندگان این 
حرکت عظیم نیز در همه شــهرهای کشــور به 

عزاداری پرداختتد که بسیار ارزشمند بود.
نماینده ولی فقیه در فارس به هفته دولت و دیدار 
هیئــت دولت با رهبرمعظم انقلاب نیز اشــاره و 
اضافه کــرد: رهبر انقلاب در ایــن دیدار نکاتی 
مطرح کردند که همه مــا باید به عنوان وظیفه 

الهی و دینی تلاش کنیم تا محقق شوند.
آیت ا... دژکام افــزود: برخی از دولت ها اقداماتی 
مقطعی مانند مســکن انجــام می دهند اما فردا 
دوباره مشــکل باز می گردد، ولی برخی دولت ها 

کاری که به صلاح ملت است، انجام می دهند.
 تولید در یک و نیم قرن گذشته در کشور زمین خورد

وی با بیان اینکه کشــور ما از نظر اقتصادی در 
طول یک و نیم قرن گذشــته به سمتی رفت که 
تولید زمین خورد، گفت: از قاجار تا پهلوی نفت 
را برای خوش گذرانی فروختند، حق مردم و امت 
مســلمان ایران را خوردند و بردند و تولید را به 
گونه ای زمین زدند کــه برای مواد اولیه نیازمند 
خارج شــویم. نماینده ولی فقیه در فارس با بیان 
اینکه رهبر انقلاب چند سال است که بر مسئله 
تولید تأکید دارند، گفت: خوشبختانه این حرکت 
در دولت سیزدهم شروع شده و این مسیر حقی 
است که رضایت نایب زمان)ع( را به دنبال داشته 

و امید است استمرار یابد.
آیت ا... دژکام به قله های مدنظر رهبری هم اشاره 
و تأکید کرد: یکی از اشتباهاتی که ممکن است 
شــیطان برای ما ایجاد کند این است که اهداف 

انقلاب را تنزل دهیم.
امام جمعــه شــیراز خاطرنشــان کرد: مســائل 
اقتصــادی و مادی اگر لحظه ای مســئولان را از 
وظایفی که به عهده دارند منحرف کند، خطری 

بزرگ و خیانتی سهمگین را به دنبال دارد.

به مناسبت هفته جهانی صلح انجام شد؛
ورود تور رالی گردشگری هندوستان به شیراز

 

به گزارش ســبحان، ســید مؤید محســن نژاد، مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی اســتان فارس از ورود تور رالی گردشگری 

خانواده لال پری به مناسبت هفته جهانی صلح به شیراز خبر داد. 
محســن نژاد گفت: این تور رالی خانوادگی که از هندوستان آغازشده و تا 

انگلستان ادامه می یابد با شعار صلح جهانی وارد فارس شدند.
وی گفت: تور رالی لال پری از هندوســتان به امارات متحده عربی رفته 
و ســپس از مرز دریایی هرمزگان وارد فارس و پس از یک شب اقامت در 
لارستان روز گذشته وارد شیراز شدند. محسن نژاد به بازدید تور مذکور از 
جاذبه های گردشگری شیراز ازجمله آرامگاه حافظ اشاره کرد و افزود: این 
گروه پس از دو روز اقامت در شــیراز از مسیر شمال فارس به تهران و به 

مقصد کشورهای اروپایی کشور را ترک می کنند.
مدیــرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان فارس 
به تقاضای گروه جهت حضور در مراســم اربعین حســینی اشاره کرد و 
گفت: ظرفیت های گردشــگری مذهبی در کنار سایر جاذبه های تاریخی، 
فرهنگی می تواند به ویژه در ایام عزاداری ســرور و سالارشهیدان در جذب 

گردشگران داخلی و خارجی مؤثر باشد.

پاسخگویی مستقیم مدیریت شهری شیراز
 به شهروندان در هفته جاری

به گزارش سبحان، مدیران شهرداری شیراز هر هفته در قالب پاسخگویی 
تلفنی مدیریت شــهری به شــهروندان از طریق سامانه ارتباطات مردمی 
۱37 در طرح »روی خط شــهر« پاسخگوی مستقیم شهروندان هستند. 
شــهرام سبزیان فرد شــهردار منطقه ۱۰ امروز ۱8 شــهریورماه و روح ا... 
خوشــبخت و پیمان باباخانی رؤســای ســازمان های مدیریت پســماند 
و مدیریت حمل ونقل مســافر در روزهای یکشــنبه و دوشنبه ۱۹ و 2۰ 
شهریورماه پاسخگوی مسائل شــهری از طریق سامانه ارتباطات مردمی 
۱37 هستند. در ادامه پاسخگویی تلفنی مدیریت شهری شیراز به مسائل 
مردمی؛ اصغر سروی مدیرکل بازرســی و غلامرضا غلامی معاون محیط 
زیســت و خدمات شــهری در روزهای سه شــنبه و چهارشنبه 2۱ و 22 

شهریورماه پاسخگوی شهروندان خواهند بود.

رئیس سازمان آتش نشانی شیراز خبر داد:
برخورد تریلی با اتوبوس در جاده شیراز سروستان

 با ۲ مصدوم و یک کشته
به گزارش ســبحان، هادی 
ســازمان  رئیس  عیدی پور، 
آتش نشــانی شــیراز گفت: 
در  تصادف  براثر یک حادثه 
ساعات اولیه صبح در یکی از 
شیراز،  مواصلاتی  محورهای 
2 نفر مصدوم شــدند و یک 

نفر جان باخت.
و   6 عیدی پور گفت: ساعت 

23 دقیقــه صبح روز جمعه، وقوع یک حادثه تصادف در جاده شــیراز - 
سروستان به سامانه ۱2۵ اعلام و گروه های امدادی به محل اعزام شدند.

عیدی پور توضیح داد که در این حادثه یک دستگاه تریلی به علت نامعلوم 
از مسیر اصلی خود خارج و به اتوبوس پارک شده در حاشیه جاده برخورد 

کرده و این امر سبب بروز خساراتی شده است.
این مسئول ادامه داد: بر اثر این حادثه یک نفر از اتباع پاکستانی که روی 
ســقف اتوبوس بوده، به علت شدت ضربه از روی سقف اتوبوس به پایین 

پرتاب شده و فوت کرده و راننده و سرنشین تریلی نیز مصدوم شدند.

معاون درمان علوم پزشکی شیراز:
33۴ تخت روان پزشکی به فارس اضافه می شود

به گزارش ســبحان، مهرداد شــریفی، معاون درمان علوم پزشکی شیراز 
اعلام کرد که تا پایان امسال، 33۴ تخت روان پزشکی به ظرفیت درمانی 

استان فارس اضافه می شود.
شــریفی گفت: پیرو ســفر اخیــر وزیر بهداشــت به شــیراز و بازدید از 
بیمارســتان روان پزشــکی 28۹ تخت خوابی در حال ساخت و با حمایت 
اســتاندار فارس و پیگیری های مجموعه دانشــگاه علوم پزشکی شیراز، 
این پروژه درمانی عملیاتی خواهد شــد. وی با یادآوری اینکه بیمارستان 
روان پزشــکی یاد شده در پردیس دانشــگاه علوم پزشکی شیراز در حال 
ســاخت اســت، گفت: کار احداث این مرکز ســال ۱378 شروع شد اما 
در ســفر اول ریاســت جمهوری به شــیراز، ردیف اعتباری برای تکمیل 
آن جزو اعتبارات اســتانی مصوب شــد. شــریفی میزان پیشــرفت این 
بیمارســتان را 8۵ درصد اعلام و خاطرنشان کرد که این مرکز اعصاب و 
 روان، با 33 هزار و 7۵۴ متر مســاحت، مراحل پایانی احداث را پشت سر 
می گذارد و خرید تجهیزات موتورخانه و محوطه ســازی آن هم اکنون در 

حال انجام است.
معــاون درمــان دانشــگاه علوم پزشــکی شــیراز گفت: عــلاوه بر این 
بیمارســتان تا پایان امســال، تعداد2۰ تخت روان پزشکی در بیمارستان 
 امام جعفرصادق)ع( پاســارگاد، ۱۰ تخت روان پزشــکی در بیمارســتان 
امام علی )ع( کازرون و ۱۵ تخت روان پزشــکی هم در بیمارستان شهید 

چمران اضافه خواهد شد.

مدیرکل ورزش و جوانان فارس :
موضوع استفاده از داور خانم در فوتبال نی ریز

در حال بررسی است
به گزارش ســبحان، محمدمهدی شــکوهی، مدیــرکل ورزش و جوانان 
فارس به دنبال انتشــارخبری در شبکه های اجتماعی مبنی بر استفاده از 
داور خانم در مســابقات فوتبال در شهرستان نی ریز از توابع استان فارس 
گفت: این موضوع از طریق بازرســی اداره کل و حوزه معاونت ورزشی در 
دست پیگیری است. شــکوهی گفت: رئیس ورزش و جوانان و همچنین 
رئیس هیئت فوتبال این شهرســتان را احضار کرده ایم تا پاسخگوی این 
خبر منتشر شده در شــبکه های اجتماعی باشند. وی اضافه کرد: پس از 
تحقیقات کامل نتیجه آن را اعلام خواهیم کرد و قطعاً با مسببان برخورد 

خواهد شد.
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به گــزارش ســبحان، پیمان باباخانــی، رئیس 
ســازمان مدیریت حمل ونقل مســافر شهرداری 
شیراز معتقد است ناوگان اتوبوس شهر شیراز با 
میانگین عمر هشــت سال جوان ترین ناوگان در 

کل کشور محسوب می شود.
وی در رابطه با وضعیت نوســازی ناوگان در این 
کلان شــهر گفت: البته تعدادی اتوبوس از جمله 
اتوبوس گازسوز هم هنوز در سطح شهر در حال 
تردد هستند که این اتوبوس ها به سن فرسودگی 
رسیده اند و باید عوض شــوند، این اتوبوس های 
گازسوز در ســنوات گذشته خریداری شده اند و 
به دلیــل ضعفی که در موتور آنهــا وجود دارد 
از داشــتن سیســتم تهویه خنک کننده محروم 

هستند.
باباخانی ادامه داد: این اتوبوس ها در سال ۱3۹2 
به چرخه حمل ونقل شــیراز اضافه شده اند، لذا 
برای حل این مشکل شــهرداری اقدام به خرید 
ناوگان کرد، اگرچه کشــور به دلیــل تحریم ها 
چندین ســال با عدم تولیــد اتوبوس روبه رو بود 

و حتی در طول این مــدت واردات اتوبوس هم 
صورت نگرفت.

تولید نخستین ناوگان اتوبوس در سال 1۴۰۰
باباخانــی افزود: ســال ۱۴۰۰ تولید نخســتین 
ناوگان اتوبوس پس از چهار ســال تعطیلی کل 
خطــوط تولید اتوبوس، در ایــران خودرو دیزل 
آغاز و از همان ســال خرید ناوگان برای شــیراز 

نیز شروع شد.
وی با بیان اینکه در آن مقطع زمانی ۵۰ دستگاه 
اتوبوس برای شهر شــیراز خریداری شد، گفت: 
اواخر ســال ۱۴۰۰ و ابتدای سال ۱۴۰۱، ۱23 
دستگاه اتوبوس خریداری شد که 3۰ دستگاه از 
این مجموع وارد چرخه حمل ونقل شــیراز شد و 
ایــن اتوبوس ها در خط ۱۹۹ که ترکیبی از خط 

۹۹ و ۹3 بود مشغول به کار شدند.
 خریداری ۷۵ دستگاه میدل باس

رئیس ســازمان مدیریــت حمل ونقل مســافر 
شــهرداری شــیراز اضافه کرد: در ابتدای سال 

۱۴۰2 قــراردادی برای خریداری 7۵ دســتگاه 
میدل بــاس منعقد و مبلغ آن هم پرداخت شــد 
و قرار است اولین پارت آبان ماه و آذرماه تحویل 
داده شــود، بدین ترتیب تا پایان اسفندماه 7۵ 
 دستگاه وارد چرخه حمل ونقل شیراز خواهد شد.
باباخانی یادآور شد: ۴۵دستگاه ون نیز خریداری 
شــده که ۱3 دســتگاه از این مجموع به چرخه 
حمل ونقل وارد شــده و تا یک مــاه آینده این 
ون ها جایگزین مینی بوس ها می شــوند، این در 
حالیست که مینی بوس های شیراز عمر ۱۰ ساله 
دارنــد و از وضعیت ظاهــری مطلوبی برخوردار 
نیستند، بنابراین با این اقدام این مینی بوس های 
از کار افتاده از خطوط حمل ونقل عمومی خارج 

می شوند.
 مناقصه برای خریداری 3۰۰دستگاه اتوبوس 

از منابع شهرداری
وی ادامه داد: شــرایط مناقصــه برای خریداری 
3۰۰دســتگاه اتوبوس از منابع شهرداری شیراز 

هم در حال انجام اســت؛ اگر این تعداد اتوبوسی 
که خریداری شــده و یــا در حــال خریداری 
هستند تا یک ســال آینده به حمل ونقل شیراز 
اضافه شــوند تحول قابل توجهی در حمل ونقل 
شــیراز ایجاد و کل چهره شهر از لحاظ سیستم 

حمل ونقل عمومی اتوبوس عوض می شود.
باباخانی با تأکید بر اینکــه با این اقدامات تمام 
حمل ونقل این کلان شــهر دارای سیستم های به 
روز دنیا می شــوند، گفت: این اتفاق را می توان 
یک انقلاب در حمل ونقل عمومی شیراز قلمداد 
کرد، این شعار نیســت چراکه ما در حال حاضر 
اقدام کردیم و بخشــی از ایــن ناوگان وارد خط 

حمل ونقل عمومی شده اند.
 ضرورت اجرای طرح هوشمندسازی ناوگان

وی با بیان اینکه تاکنون 22 دســتگاه وارد خط 
افزود: حمل ونقل  حمل ونقل شــیراز شــده اند، 
عمومــی یــک کار حاکمیتــی اســت و نباید 
۱۰۰درصد بــه بخش خصوصی واگذار شــود؛ 
چراکــه بخــش خصوصی اگــر ایــن کار را به 

درســتی مدیریت نکند باعــث اختلال در نظم 
شهر می شود، لذا تصمیم بر این شده که ناوگان 
شــهر شــیراز به بخش خصوصی واگذار نشود و 
برای مدیریــت این بخش از روش خرید خدمت 
از بخش خصوصی استفاده شود، بدون شک این 
کار موجب نگهداری بهتــر اتوبوس ها و کاهش 

تخلفات رانندگان می شود.
باباخانــی با اعتقاد به اینکه تا چند ســال آینده 
۱۰۰ درصد ناوگان شیراز به سمت خرید خدمت 
و مالکیت شهرداری ســوق داده می شود، گفت: 
برای برخــی اتوبوس هــا و ناوگانــی که خرید 
خدمت نشــدند هم طرح هوشمندسازی ناوگان 
حمل ونقل عمومی جهت نظارت و مدیریت این 

ناوگان آغاز و فعال می شود.

به گزارش ســبحان، احمد وحیدی، وزیر کشــور در سفر یک 
روزه خــود به شهرســتان های جنوبی اســتان فارس، ضمن 
بازدیــد از نقاط زلزله زده اوز، با علمای اهل ســنت، خیرین و 

سرمایه گذاران این استان دیدار کرد.
وحیدی در ســفر یک روزه خود به اســتان فــارس به همراه 
اســتاندار و مدیران استانی، در پایان حضور در شهرستان های 
جنوبی اســتان، در شــهر لار گفت: در ســفر به شهرســتان 
اوز، در کنــار سرکشــی بــه عزیــزان زلزلــه زده، وضعیــت 
 خدمت رســانی را به صورت میدانی بررســی و در جلسه ستاد
 بحران با حضور استاندار فارس حاضر شدم و تصمیمات خوبی 

گرفته شد.
وی خاطرنشان ساخت: اقدامات ارزشمندی تاکنون انجام شده 
است، البته مردم نیز خواسته هایی داشتند که با توجه به حجم 

آسیب به حدود 6۰۰ خانوار، تصمیمات مناسبی اتخاذ شد. 
وزیر کشــور افزود: در بعضی شهرســتان های دیگر هم حاضر 
شدم و جلسات خوبی داشتیم از جمله دیداری با علمای اهل 
سنت اوز داشتم که جلســه مفید و مؤثری بود و این عزیزان 
مثل همیشــه با صفا و صمیمیت، همبستگی و وحدت خود را 
در منطقه با همه آموزه های نظام مقدس جمهوری اســلامی 
اعلام کردند و حمایت های خود را مثل همیشه اظهار داشتند.

وحیــدی ادامــه داد: جلســه ای بــا خیریــن و معتمدیــن 
شهرســتان های لار و گراش نیز داشــتیم؛ از مشخصات قابل 
ارزش در ایــن منطقه وجود خیرین و معتمدینی اســت که 
اقدامات خوب و زیادی توســط آنان انجام شده و برای ادامه 
کار نیز اعلام آمادگی کردند، البته خواســته هایی هم از دولت 

داشتند که حتماً به آن ها رسیدگی خواهیم کرد.
 وی اظهار کرد: خیرین می توانند در حوزه های سرمایه گذاری 
هم به عمــران و آبادانــی منطقه کمک کنند که ان شــاءا...

بــا هم افزایــی خیریــن و دولــت زمینه های بهتــری برای 
شهرستان های این منطقه فراهم خواهد شد.
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پیامبر اکرم )ص(:

»اهل بیت من چونان کشتى نوح است که هر کس بر آن سوار شد، نجات يافت و 
هر که از آن باز ماند، غرق گشت.«

تاريخ بغداد: ج ١٢ ص ٩١ 

طرح روزحدیث روز

ادبیات

قصاب ایرانی بازیگردان جمعه سیاه

به مناســبت چهل و پنجمین سالگرد 17 شــهریور 1357 به مرور خاطرات 
حســین علایی در کتاب »پسر آشیخ محمود، خاطرات و تاریخ شفاهی دکتر 
حســین علایی« و مرتضی محمودی در »عبور از شب، مرتضی محمودی« 

تدوین محمدرضا تمری پرداختیم. 
سردار حسین علایی، هفده شهریور را در کتاب »پسر آشیخ محمود« از زبان 
یکی از دوستانش روایت می کند: »مردم پس از اقامه نماز عیدفطر در خیابان 
کوروش )دکتر شــریعتی( به راه افتادند و علیه شاه تظاهرات کردند. سه روز 
بعــد با تعطیلی بازار و مغازه ها تظاهرات گســترده ای در روز پنج شــنبه 16 
شهریور برگزار شد که منجر به برقراری حکومت نظامی در تهران و 11 شهر 
دیگر کشور گردید. در آن تظاهرات عظیم من تهران بودم. دوستی داشتم به 
نام  مرتضی بوجار که از دانشــجویان دانشکده کشاورزی دانشگاه تبریز بود و 
در عملیات خیبر در اسفند ماه سال 1362 در جزیره مجنون جنوبی در کنار 
حمید باکری می جنگید و در همان جا شــهید شــد. او روز 16 شهریور جزء 
موتورســوارهای جلوی راهپیمایی بود. پس از این راهپیمایی، دوباره برخورد 
نیروهای امنیتی و انتظامی با مردم شــدت گرفــت و دولت برپایی هر گونه 
تجمع را ممنوع اعلام کرد. در ادامه همین راهپیمایی و پس از آنکه 11 نفر 
توســط ساواک در شب بیســت و هفتم ماه مبارک رمضان کشته شدند، در 
پایان مراسم حسینیه علامه یحیی نوری اسم این میدان در مراسم شب عید 
فطر توسط علامه یحیی نوری به میدان شهدا تغییر یافت و مردم به اجتماع 

دیگری در میدان شهدا فراخوانده شدند.«
در بخــش دیگــری از روایت علایی به اســامی نظامیان دخیــل در هفده 
شــهریور و تعداد کشــته شــدگان و انعکاس آن در میان مردم اشاره کرده 
اســت: »بنابراین فراخوان اجتماع روز جمعه 17 شهریور توسط مردم انجام 
شــد. مردم هم از ســاعت 7 صبح به میدان شهدا ســرازیر شدند. به دستور 
شــاه، تعدادی از واحدهای لشکر یک گارد شاهنشاهی برای مقابله با تجمع 
مردم به میدان فوزیه )امام حســین( و خیابان شهناز )17 شهریور( به سمت 
میدان ژاله )شهدا( اعزام شدند. در آن زمان ارتشبد غلامعلی اویسی، فرماندار 
نظامی تهران بــود. او به قصاب ایران معروف بود. ولی بدره ای، فرمانده گارد 
شاهنشــاهی بنا به فرمان شاه دســتور تیراندازی را صادر کرده بود. بنابراین 
سرلشکر امینی افشار فرمانده لشــکر یک گارد شاهنشاهی دست به کشتار 
عظیمــی زد و نزدیــک به 100 نفر از مردم را کشــت و تعداد بیشــتری را 

زخمی کرد.
در هر صورت فاجعه خونینی به بار آمد و به ســرعت در ایران شایع شد که 
4000 نفر در روز 17 شهریور تهران کشته شده اند و اخبار آن در مطبوعات 
و رســانه های جهان پخش شد. من در جریان تظاهرات در تهران نبودم ولی 
بعد از آن واقعه، اخبار و حوادث روز خونین 17 شهریور در میدان ژاله را در 
قم شــنیدم. فاجعه 17 شهریور در حالی که اتفاق افتاد که ده روز قبل از آن 
هواکوفنگ، نخســت وزیر چین در روز هفتم شهریور ماه سال 1357 از ایران 
بازدید کرده بود و خیال شــاه از حمایت غرب و شرق از خودش راحت بود. 
به هر حال تداوم مقاومت و پایداری مردم برای نیل به خواسته هایشان جای 
خوشــحالی داشت ولی از آن لحاظ کشــتار وسیعی اتفاق افتاده بود و تعداد 

زیادی از خانواده ها دادغدار شده بودند، جای تاسف است.« 
تظاهرات هفده شهریور به روایت مرتضی محمودی در کتاب »عبور از شب« 
از حضــور در صحنه در خیابان هــای تهران در روز واقعه اســت و وضعیت 
نیروهای نظامی که خیابان ها را برای کنترل جمعیت تظاهرکننده می بندند. 
حضــور محمودی در جزئیات حتی به رغم این که به میدان نمی رســد قابل 
اعتناســت: »بعــد از تظاهرات عید فطر، تظاهرات دیگری شــکل گرفت که 
تظاهــرات عمومی بزرگی بود که روبه روی دانشــگاه تهــران به طرف پایین 
شــکل گرفت و مردم به طرف میدان آزادی )شهیاد سابق( حرکت کردند و 
در اینجا شــعار می دادند که فردا صبح ساعت هشت میدان ژاله. فردا یعنی 
هفده شــهریور شعار داده شد. با این شــیوه همه جمعیت می دانستند و در 
خانه های شــان پخش می شد که فردا در میدان شهدا راهپیمایی خواهد بود. 
دوستانم به من اطلاع دادند که در تظاهرات روز عید فطر در تلویزیون آمریکا 

من و پسر عمویم را که با هم بودیم، نشان داده اند...
ما در تظاهرات شــرکت کردیم. به هر حال در روز هفدهم شــهریور ســال 
1357 بــا اتومبیل هیلمنی که داشــتم همراه با خانــواده ام به طرف میدان 
شهدا حرکت کردیم، چون از مهرآباد راه افتاده بودیم، در حدود هشت صبح 
حرکت کردیم، ولی هنوز خیلی مانده بود که به میدان برســیم، در خیابان ها 
جلوی ما را گرفتند و به هیچ ماشــینی اجــازه نمی دادند جلو برود، همه را 
برمی گرداندند و همه ماشــین ها دور می زدند که برگردند. بنابراین دور زدم، 
ولی در نقطه نزدیکی توقف کردم. تصمیم گرفتم که ماشین را پارک کنیم و 
به طرف میدان شهدا پیاده برویم. اما مقداری که راه رفتیم، دو دخترم همراه 
ما بود، یکی هشت ساله و دیگری دو سه ساله بود و نمی توانستند راه بروند. 
با این وضعیتی که داشتیم بهتر بود که برگردیم و فکر نمی کردیم تیراندازی 

و کشتارها شکل بگیرد.«  

تصفیه آب با موجودات زنده!
فن آوری

دانشــمندان موفق به ابداع یک تصفیه کننده جدید 
آب شده اند که از سیانوباکتری های زنده برای پالایش 

آلاینده های موجود در آب استفاده می کند.
ما اغلب از سیانوباکتری ها به عنوان عامل شکوفه های 
ســمی جلبک ســبزآبی در دریاچه هــا و رودخانه ها 
می شــنویم. با این حــال به زودی، یــک ماده چاپ 
ســه بعدی شــده که این میکروب ها را در خود جای 
داده اســت، می تواند برای کمک به تصفیه آب آلوده 
استفاده شود و پس از آنکه این باکتری ها تمام شوند، 

خود را خواهد کشت.
ســیانوباکتری ها )Cyanobacteria( کــه بــا نــام 
ســیانوفیت ها نیز شــناخته می شوند، شــاخه ای از 
باکتری های گرم منفی هســتند. آنها عموماً اتوتروف 
و دارای رنگ دانه های فتوســنتزی مختلفی از جمله 
کاروتنوئیدهــا، فیکوبیلین و انــواع مختلف کلروفیل 
هســتند و با کمک ایــن رنگدانه ها نور را جذب و در 

نهایت، فتوسنتز می کنند. 
این باکتری هــا برای تولید انرژی نیــاز به نور و آب 
دارند. آنها بی هوازی هســتند، یعنی نیازی به مصرف 
اکســیژن ندارند و اغلب، متحرک هســتند. با وجود 

این  که ســیانوباکتری ها جلبک نیســتند، گاهی به 
  صــورت تحت اللفظی بــه آن ها »جلبک ســبزآبی«

نیز گفته می شود.
اکنون این ماده که توســط گروهی از دانشــمندان 
دانشگاه کالیفرنیا ســن دیگو ابداع شده از یک پلیمر 
طبیعی مشــتق شده از جلبک دریایی به نام آلژینات 
ساخته شــده که با سیانوباکتری های زنده موسوم به 

Synechococcus elongatus ترکیب شده است.
هیدروژل به دست آمده در یک الگوی شبکه ای وافل 
مانند با نســبت ســطح به حجم بالا چاپ سه بعدی 
می شود. این پیکربندی با قرار دادن بیشتر میکروب ها 
در نزدیکــی ســطح ژل، بقای باکتری هــا را افزایش 
می دهــد، جایی که آنها می تواننــد راحت تر به مواد 

مغذی، گازها و نور خورشید دسترسی پیدا کنند.
نکته مهم این اســت که ســیانوباکتری ها به صورت 
مهندســی ژنتیکــی بــرای تولیــد آنزیمی بــه نام 
لاکاز)laccase( ساخته شده اند. مطالعات قبلی نشان 
داده اند که چگونه لاکاز می تواند آلاینده های موجود 
در آب مانند بیســفنول ای)BPA(، آنتی بیوتیک ها، 

داروها و رنگ ها را تجزیه کند.

 جزیره ای در پاناما که به دلیل بالا آمدن سطح آب اقیانوس ها در 
معرض غرق شدن است

عکس خبر

 بازگشت زائرین اربعین حسینی - مرز مهران

   آیین تعزیه خوانی - اصفهان

  کشت نیشکر

 سیل - یونان

دانستنی

سلامت

مواد غذایی که به کاهش التهاب معده کمک می کنند

۶ ماده غذایی که حمله قلبی را از شما دور می کند

طلا و سکه دوباره کاهشى شد
                                                                                                                                                                               

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی   بدون شرح!

التهاب معده با درد شکم و نفخ شدید بروز می کند؛ این 
عارضه بر اثر اســترس بیش از حــد، مصرف غلط مواد 
غذایی، مشــکلات گوارشی، یبوســت و... خود را نشان 
می دهد. با مصرف 8 ماده غذایی می توانید التهاب معده 

خود را از بین ببرید:
  رازیانه:

دانه رازیانه به شکســته شــدن و تجزیه غذاها در معده 
کمک کرده و سرعت هضم را افزایش می دهد، به همین 
دلیل ســریعاً نفخ را مهار می کند. رازیانه بنا بر بسیاری 
دلایل، دمنوشی فوق العاده برای دوران قاعدگی محسوب 
می شود. طعم رازیانه مشابه طعم شیرین بیان بوده با این 
تفاوت که از آن خوش طعم تر اســت. این گیاه به خاطر 
طعــم و مزیت هایــی که برای گــوارش دارد معمولاً در 

آشپزی ایتالیایی استفاده می شود.
  نعناع:

نعناع یکــی از بهترین گیاهان بــرای جلوگیری از نفخ 
در اســت. نعناع هم به شکسته شدن  غذاهــا 

معده شــما کمک کرده، حالت 
تهــوع را از بیــن بــرده و نفخ 
ایــن گیاه  را کاهــش می دهد. 

تقویت  را  شــما  مــزاج  همچنین 
کرده که این امر می تواند ترشح آنزیم های 

هضمی را تحریک کند.
  بابونه:

نوشــیدن دم کرده آن شب ها قبل از خواب، بعد 
از شــام یا هر زمان دیگری در طول روز و مخصوصاً 

هنگامی که استرس دارید، بسیار سودمند است. استرس 
هضم غذاها را متوقف می کند، نفخ را افزایش می دهد و 

می تواند باعث حالت تهوع شود.
  مصرف آنتی اکسیدان ها:

مواد غذایی غنی از آنتی اکســیدان بــه مبارزه با التهاب 
شــکم می روند و تحقیقات نشان داده مصرف روزانه 2 تا 
4 وعده آنتی اکسیدان موجود در زغال اخته، سیب، پیاز، 
ســیر، کرفس و... منجر به از بیــن رفتن علائم نفخ نیز 
خواهد شد. این خوراکی ها همچنین حاوی فلاونوئیدها 

برای جلوگیری از رشد هلیکوباکترپیلوری هستند.
  خوردن فیبر کافی:

رژیــم  غذایی غنی از فیبر به هضم مؤثرتر یــک 
غذایی  و کاهش التهــاب معده کمک مواد 

می کند. ســبزیجات 
میوه هــا،  و 
ت  غــلا
کامل، 
د  ر آ

کامل و برنج قهوه ای غنی از فیبر هستند.
  میخک: 

نوشــیدن 20 قطره از عصاره میخک همراه با نیم لیوان 
آب، هــر روز صبح با معــده خالی یــک راه مؤثر برای 
مبارزه با نفخ شکم و از بردن التهاب معده است. میخک 
می تواند ترشــح مایع گوارشــی را تحریک کند که این 
امــر به حرکت غذا در طول لوله گــوارش و تجزیه مواد 
غذایی دیر هضم مانند پروتئین ها، چربی ها و نشاســته 

کمک می کند.
  آب لیمو: 

لیمــو دارای خواص قلیایی اســت و ایــن یعنی مصرف 
لیمو می تواند اسید معده را خنثی کند. اسید معده خود 
آغازگر بسیاری از مشکلات گوارشی است. نوشیدن یک 
لیوان آب لیموی گرم با معده خالی و در اوایل صبح برای 

دستگاه گوارش بسیار مفید است.
  دارچین: 

دارچین بــه عنوان ادویه ای بــرای کاهش قندخون بالا 
شناخته شده است، اما این ادویه همچنین برای سرعت 
دادن به هضــم، تجزیه مواد غذایی و برطرف کردن نفخ 
نیز فوق العاده مؤثر اســت. دارچین بــه هضم هر غذا 
کمک می کنــد، بنابراین اضافــه کردن آن به 
غذاها راهی مطمئن برای جلوگیری از نفخ از  
ابتدا اســت. هرچند، طعم دارچین با هر 
غذایی متناســب نیست، ولی در عوض 
می توانید آن را بعد از غذا یا هر زمانی از 

روز با چای گرم میل کنید.

نتایــج تحقیقات جهانی نشــان داده اســت که آجیل، 
لبنیات پرچرب، میوه ها، سبزیجات، ماهی و حبوبات مواد 
غذایی کلیدی بــرای کاهش بیماری های قلبی عروقی و 

خطر مرگ هستند.
رژیم های غذایی حاوی مقادیر بالاتری از این مواد غذایی 
کلیدی بــا کاهش خطر حوادث قلبــی عروقی عمده از 
جمله حمله قلبی )انفارکتوس میوکارد( و ســکته مغزی 

و مرگ مرتبط است.
نتایــج ایــن تحقیــق همچنین نشــان داد کــه مقدار 
متوســط روزانه غــلات کامل )به عنــوان مثال یک تکه 
نان( یا گوشــت فرآوری نشــده )مانند 85 گرم گوشت 
 قرمــز یا مــرغ( می تواند بخشــی از یک رژیــم غذایی

 سالم باشند.
مطالعات گذشــته بر روی رژیم های غذایی غربی و تأثیر 
منفی غذاهای پرکالری و غذاهای فوق فرآوری شــده بر 
ســلامت افراد تمرکز کردند. این مطالعه بر تأثیر مثبت 
غذاهای سالم بر بیماری قلبی و مرگ های زودرس ناشی 

از حوادث قلبی عروقی متمرکز بود.
تخمین زده می شود که بیماری های قلبی عروقی سالانه 
18 میلیون نفر را می کشند که 32 درصد از کل مرگ و 

میرهای جهانی را شامل می شود.
گزارش ها نشــان می دهد کــه 85 درصد از این مرگ ها 

مربوط به حملات قلبی و سکته مغزی بوده است.
گــروه تحقیقاتی بــا اســتفاده از داده هــای موجود از 

245هزار نفر در 80 کشــور، یــک امتیاز رژیم غذایی را 
برای اندازه گیری پیامدهای سلامتی تنظیم کردند.

سلیم یوسف، نویسنده ارشــد این مطالعه گفت: نمرات 
 EAT-Lancet رژیم غذایی قبلی ازجملــه رژیم غذایی
و رژیــم مدیترانه ای رابطه رژیــم غذایی با بیماری قلبی 
و عروقی و مرگ را عمدتاً در کشــورهای غربی آزمایش 

کردند.
امتیاز رژیم غذایی ســالم PURE بیانگر مورد خوبی از 
کشــورهای با درآمد بالا، متوســط و پایین است. امتیاز 
رژیــم غذایی ســالم PURE بــر روی غذاهای طبیعی 
متمرکز شــده است که مغذی  و دارای مزایای سلامتی 

هستند همچنین در سراسر جهان مصرف می شوند.
انــدرو منتــه، محقــق این تحقیــق گفت: مــا در این 
تمرکــز منحصر به فــرد بودیم. ســایر رژیم های غذایی 
ترکیبی از غذاهــای مضر مانند غذاهای فرآوری شــده 
و فوق فرآوری شــده بــا غذاهــا و مواد مغــذی دارد که 
 اعتقــاد بــر این اســت که از ســلامت فــرد محافظت 

می کنند.
بــه تازگی بر مصــرف بیشــتر غذاهای محافــظ برای 
پیشگیری از بیماری تمرکز شده است. به غیر از مقادیر 
بیشــتر میوه، ســبزیجات، آجیل و حبوبــات، محققان 
 نشــان دادند که اعتــدال در مصرف غذاهــای طبیعی، 

کلیدی است.
مقادیر متوســط ماهی و لبنیات پرچرب با کاهش خطر 

بیماری های قلبی و عروقی و مرگ و میر مرتبط اســت. 
همان نتایج سلامتی را می توان با مصرف متوسط غلات 
و گوشــت به دســت آورد، تا زمانی که آنها غلات کامل 

تصفیه نشده و گوشت های فرآوری نشده باشند.
  توصیه های غذایی

میوه ها: دو تا ســه وعده در روز به عنوان مثال شامل یک 
سیب، موز یا گلابی است.

ســبزیجات: دو تا سه وعده در روز به عنوان نمونه شامل 
یک فنجان ســبزیجات برگدار یا 1/2 فنجان سبزیجات 

دیگر است.
لبنیات: دو وعده در روز؛ یک نمونه شــامل یک فنجان 

شیر یا ماست، یا 1/5 اونس )43 گرم( پنیر است.
آجیل: یک وعده در روز؛ یک نمونه شامل یک اونس )29 

گرم( آجیل درختی یا بادام زمینی است.
حبوبات: ســه تا چهار وعده در هفته به عنوان مثال 1/2 

فنجان لوبیا یا عدس است.
ماهی: دو تا ســه وعده در هفته؛ یک نمونه شــامل سه 

اونس )85 گرم( ماهی پخته شده است.
غلات کامل: یک وعده در روز؛ یک نمونه شامل یک تکه 
)40 گــرم( نان، یا 1/2 فنجــان )75 تا 120 گرم( برنج 

پخته شده است.
گوشــت های فرآوری نشده: یک وعده در روز؛ یک نمونه 
شــامل سه اونس )85 گرم( گوشــت قرمز یا مرغ پخته 

شده است.

گردشگری

»جاده ابریشــم« یا »راه ابریشــم« شــبکه راه های 
به هم پیوســته ای با هدف بازرگانی در آســیا بود که 
خاور و باختر و جنوب آســیا را به هم و به شــمال 
آفریقــا و خاور اروپــا پیوند می داد، مســیری که تا 
سده پانزدهم میلادی به مدت یک هزار و 700 سال، 
بزرگ ترین شــبکه بازرگانی دنیا بود؛ که استفاده از 
عنوان »ابریشــم« در نام این مسیر نیز به دلیل رونق 
تجارت این نــوع کالا در دوره های تاریخی مختلف 

بوده است.
»جاده ابریشــم« یکی از مهم ترین جاده های تاریخی 
جهان محسوب می شــود که کاربردی ارتباطی بین 
کشورها و البته رویکردی مبتنی بر تجارت بین المللی 
داشته است. اکنون این جاده تاریخی دوباره اهمیت 
خــود را بازیافته اســت و به باور کارشناســان جاده 
ابریشــم نقش مهمی در آینده اقتصاد جهان دارد و 

شهر سمنان به دلیل قرارگیری بر سر راه ابریشم 
می تواند به نگین گردشــگری این جاده تبدیل 
بین المللی شــهرهای گردشگری  اتحادیه  شود. 
در امتداد جاده ابریشــم 40 عضو دارد که نیمی 
از اعضــای این اتحادیه شــهرهای چین و نیمی 
دیگر از شهرهای دیگر کشورهای در مسیر جاده 
ابریشم از جمله ســمنان به عنوان تنها نماینده 

ایران در این اتحادیه است.
 چرا »سمنان« نماینده ایران در اتحادیه 

جاده ابریشم شد؟

برپایــه گزارش ها، 39 شــهر ایران در مســیر جاده 
ابریشــم قرار دارند که ســمنان طولانی ترین مسیر 
جاده ابریشــم در حــدود 600 کیلومتــر را به خود 
اختصاص داده است، آثار متعدد تاریخی ثبت ملی در 
کنار آثار میراثی منحصربه فرد و باقدمت این اســتان 
کــه امید زیادی به ثبت جهانی آنها وجود دارد، یکی 
دیگر از ملاک های انتخاب این شــهر برای عضویت 
در اتحادیه بین المللی شهرهای گردشگری در امتداد 

جاده ابریشم است.
ایران کشــوری اســت که از دیرباز به راه ابریشــم 
پیوند خورده و نقطه و گذرگاه کلیدی در این مســیر 
شناخته و باعث می شــود تا راه چین برای ارتباط و 
اتصال با دیگر کشورهای منطقه راه ابریشم باز شود؛ 
راه ابریشــم، شــاهراهی اســت که می تواند ایران را 

دوباره به قطب اقتصادی منطقه تبدیل کند.

انتخاب ســمنان از بین شــهرهای ایران، با توجه به 
برخورداری از ظرفیت های گردشــگری، فرهنگی و 
اقتصادی و مطابق با الگوی اتحادیه فرصتی ارزشمند 
است که باید غنیمت شــمرده شود و انتظار می رود 
شــهرداری سمنان و دســتگاه های اجرایی با تأمین 
و تقویت زیرســاخت ها در زمینه استفاده از ظرفیت 
انتخــاب ســمنان در اتحادیه بین المللی شــهرهای 
گردشــگری در امتداد جاده ابریشــم بیش از پیش 
نقش آفرینی کنند. اکنون در ســمنان دســتگاه های 
اجرایــی مختلف بــه صورت ســلیقه ای و تک بعدی 
تلاش هایی را در مسیر انتخاب سمنان به عنوان تنها 
نماینده کشور ایران در اتحادیه بین المللی شهرهای 
گردشــگری در امتداد جاده ابریشم انجام می دهند 
که چشــم گیر و درخور نیســت و بایــد برنامه ریزی 
مــدون همراه بــا همدلــی و همراهــی بخش های 
 مختلف برای دستیابی به نتیجه مطلوب در این 

زمینه شکل بگیرد.
تخصیص اعتبارات اســتانی و ملی و توجه ویژه 
در برنامــه توســعه هفتم کشــور در بخش های 
اقتصادی، گردشــگری، اجتماعــی، فرهنگی و 
بهداشــتی با توجه به اینکه سمنان تنها نماینده 
کشــور و دریچــه مــراودات جهانی بــه دلیل 
عضویت اتحادیه بین المللی شهرهای گردشگری 
 در امتــداد جــاده ابریشــم«، یــک ضــرورت

 به نظر می رسد.

 »سمنان« تک نگین ایران در اتحادیه جهانی شهرهای جاده ابریشم


